
Motioner med DS svar till Distriktsårskonferens 2025 
Svar antagna 2025-01-19 

1(65) 

 
 
Motioner med distriktsstyrelsens svar till  

Distriktsårskonferens 2025 

Vänsterpartiet Göteborg 

 

Innehållsförteckning 

Motioner på verksamhetsplanen .................................................................................................. 4 
V1. Användandet av begreppet elit (rad 26) .................................................................................... 4 
V2. Formulering om regeringen (rad 28) .......................................................................................... 4 
V3. Vilka är det som gynnas? (rad 30) .............................................................................................. 4 
V4. Tydligare formulering (rad 36) ................................................................................................... 5 
V5. Klimatkrisen behöver lyftas fram (rad 38) .................................................................................. 5 
V6. Kalla en spade för en spade (rad 56) .......................................................................................... 5 
V7. Ordval om fascistoida krafter (rad 56) ....................................................................................... 6 
V8. Den antirasistiska kampen (rad 63) ............................................................................................ 6 
V9. Tillägg i avsnittet Vår gemensamma välfärd (rad 66) ................................................................. 7 
V10. Förskolan (rad 66) ....................................................................................................................... 8 
V11. Rätt beskrivning av orsak till ekonomiska problem för kommun och region (rad 69) ............... 9 
V12. Motion om att höja kommunalskatten (rad 72) ......................................................................... 9 
V13. Alla är inte bostadslösa (rad 73) ............................................................................................... 10 
V14. Om Kulturen (rad 79) ................................................................................................................ 10 
V15. Om hyresrätter (rad 83) ........................................................................................................... 11 
V16. Två ord fattas (rad 84) .............................................................................................................. 12 
V17. Sänkt arbetstid successivt (rad 94) ........................................................................................... 12 
V18. Verkligt klimatsmarta (rad 103) ................................................................................................ 12 
V19. Kultur och Demokrati (rad 126) ................................................................................................ 13 
V20. Inledningstexten om partiföreningarna (rad 129) .................................................................... 14 
V21. Prioritera miljonprogramsområden (rad 141) .......................................................................... 14 
V22. Fortsatt delning av partiföreningar där det är organisatoriskt genomförbart (rad 141) ......... 15 
V23. Onödig upprepning och förtydligande om partiföreningarna (rad 142) .................................. 15 
V24. Starta om Gördis! (rad 145) ...................................................................................................... 16 
V25. Ändrad formulering (rad 145) .................................................................................................. 16 
V26. Beslutspunkterna i avsnittet om partiföreningarna (rad 162) ................................................. 17 
V27. Utvärderingen av delningarna (rad 163) .................................................................................. 17 
V28. Distriktets roll i samverkan mellan partiföreningar (rad 169) .................................................. 18 



Motioner med DS svar till Distriktsårskonferens 2025 
Svar antagna 2025-01-19 

2(65) 

V29. Lägga till "nätverk" (rad 169) .................................................................................................... 18 
V30. Dags för debatt (174) ................................................................................................................ 18 
V31. Motion om det opinionsbildande arbetet (rad 192) ................................................................ 19 
V32. Delaktighet och inflytande över närområdet (rad 206) ........................................................... 19 
V33. Distriktets roll i parlamentarisk och utomparlamentarisk samverkan (rad 225) ..................... 20 
V34. Mentorsprogram för nya parlamentariker (rad 225) ............................................................... 21 
V35. Hur samtalar vi med varandra? (rad 273) ................................................................................ 21 
V36. Gärna samarbete! (rad 284) ..................................................................................................... 22 
V37. Rutiner för samarbete med ABF avseende studiecirklar (rad 291) .......................................... 22 
V38. Distriktet ska erbjuda studier med allmänpolitiskt fokus (rad 296) ......................................... 23 
V39. Kommunikation - Öppna möten för att nå fler sympatisörer och vänsterväljare (rad 311) .... 23 
V40. Återinför ett internt debattforum för medlemmar i Vänsterpartiet Göteborg (rad 320)........ 24 
V41. Samarbeta med pensionärsföreningarna (rad 231) ................................................................. 24 
V42. Digital valkommunikation från göteborgsdistriktet (rad 325) .................................................. 25 
V43. Kommunnytt (rad 325) ............................................................................................................. 26 
V44. Transgender Day of Remembrance (rad 332) .......................................................................... 26 
V45. Stryk uppmärksammandet av den så kallade segerdagen över fascismen (rad 333) .............. 27 
V46. Handledning för könsseparata träffar (rad 357) ...................................................................... 28 
V47. Mentorsprogram för kvinnliga, samt personer som tolkas som kvinnliga, parlamentariker 

(rad 373) ................................................................................................................................... 28 
V48. Fler partiföreningar byggda på bransch, facklig tillhörighet eller arbetsplats (rad 385) ......... 29 
V49. Beslutspunkt om ekonomi (rad 429) ........................................................................................ 30 
V50. Prioritera solidaritetsarbetet med Palestina - uppmärksamma Al Nakba (rad 440) ................ 30 
V51. Vi är inte liberaler (rad 451) ..................................................................................................... 31 
V52. Kulturen spelar en viktig roll i samhället (rad ?) ....................................................................... 31 

 
Allmänna motioner ......................................................................................................................... 32 
A1. Modernisera Göteborgs trafikljus för en hållbarare trafik ....................................................... 32 
A2. Begränsa ljusföroreningar! ....................................................................................................... 32 
A3. Internfeministiska studiecirklar ................................................................................................ 33 
A4. Offentliga möten ...................................................................................................................... 34 
A5. Tillgängliga lokaler på Andra Långgatan 20 .............................................................................. 34 
A6. Administrativ avlastning av partiföreningarnas styrelser ........................................................ 35 
A7. Starta en röd kulturförening ..................................................................................................... 36 
A8. Bara bröst! ................................................................................................................................ 36 
A9. Maxantal parlamentariska uppdrag för fritidspolitiker ............................................................ 37 
A10. Utse valkommittén på distriktsårskonferensen ....................................................................... 38 
A11. Göteborgs egna vänsterdagar .................................................................................................. 39 
A12. Organisationsöversyn ............................................................................................................... 39 
A13. Valmaterial ............................................................................................................................... 40 
A14. Förbjud elsparkcyklar i Göteborg ............................................................................................. 41 
A15. Lådcyklar i Styr & Ställ .............................................................................................................. 42 
A16. Rödgrön utåtriktad palestinaverksamhet................................................................................. 42 
A17. Allmän motion angående initiativ till bredare manifestationer mot folkmordet i Gaza och  

stöd till det Palestinska folket .................................................................................................. 43 
A18. Öka andelen ungdomslägenheter i allmännyttan .................................................................... 44 
A19. Fler allmännyttiga bostäder ..................................................................................................... 44 
A20. Begränsa avkastningskravet i allmännyttan ............................................................................. 45 
A21. Hyressänkningar för ökad köpkraft och långsiktig hållbarhet .................................................. 45 
A22. Partiets medverkan vid hyressättningen i allmännyttan .......................................................... 47 
A23. Avskaffa marknadshyror för kommunal verksamhet och föreningar i Göteborg .................... 48 



Motioner med DS svar till Distriktsårskonferens 2025 
Svar antagna 2025-01-19 

3(65) 

A24. Rapporter vid dödsfall och allvarliga arbetsplatsolyckor ska lämnas till kommunfullmäktige  
av ansvarigt bolag eller förvaltning .......................................................................................... 50 

A25. Bjud in centern till samtal ......................................................................................................... 51 
A26. Det heter skyddsutrustning inte arbetskläder ......................................................................... 51 
A27. Värna välfärden - kommunal skattehöjning före nedsänkningar! ........................................... 52 
A28. Minska brukaravgifter för färdtjänst, äldre- och socialomsorg ................................................ 53 
A29. Rätt till heltid, även till deltid och mänskligare arbetsvillkor i Göteborgs kommun ................ 54 
A30. Minska eller avskaffa avgifter för kollektivtrafik i regionen ..................................................... 55 
A31. Bevara Valhallabadet ................................................................................................................ 57 
A32. Bevara Valhallabadet och Scandinavium.................................................................................. 58 
A33. Higabs hyressättning av kulturlokaler ...................................................................................... 59 
A34. Könsseparata träffar, inte könsseparatism .............................................................................. 60 
A35. Jämlik rörelsefrihet för alla Göteborgare ................................................................................. 61 
A36. Motion för ett inkluderande Klarspråk ..................................................................................... 63 
 

Reservationer ........................................................................................................................ 65 
  



Motioner med DS svar till Distriktsårskonferens 2025 
Svar antagna 2025-01-19 

4(65) 

Motioner på verksamhetsplanen  
V1. Användandet av begreppet elit (rad 26) 
"I kapitel Inledning, rad 26, använder DS ”elitens klasskamp”. På rad 37 har DS bytt ut ”eliten” till 
”överklassen”, vilket vi tycker är mer klargörande och förståeligt. 

Yrkande: 

● Att ordet "elitens" på rad 26 byts ut till "överklassens". 

Pf Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
Distriktsstyrelsen tycker inte att det spelar någon roll. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla motionen  

V2. Formulering om regeringen (rad 28) 
Vi är överens om att skarp kritik ska riktas mot den nuvarande regeringen och det starka inflytande 
som SD har över den förda politiken. Men ordvalet på rad 29 behöver ändras. Regeringen är styrd av 
SD, inte ledd av SD. 

Yrkande: 

● att i meningen på rad 28-29 ska ordet SD-ledda bytas ut mot SD-styrda och får då följande 
lydelse: 
”Revorna i välfärdssamhället har aldrig varit tydligare och ignoreras helt av den SD-styrda 
regeringen.” 

Vänsterpartiet Frölunda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Distriktsstyrelsen tycker inte att det spelar någon roll. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla motionen  

V3. Vilka är det som gynnas? (rad 30) 
I kapitel Inledning, meningen på rad 30-32 vill vi ändra slutet på. Meningens andra del - efter 
bindestrecket, nämner att höginkomsttagarna gynnas, men vilka är det som gynnas egentligen? Vi 
ser ingen beskrivning av dem. Grupper som p.g.a. ränteavdrag, Rot- och Rut-avdrag och de som har 
tillgång till skatteväxling tillhör både över- och medelklass.  

Yrkande: 

● Att meningen på raderna 30-32 ändras efter bindestrecket till följande: överklassen och en 
stor del av medelklassen fortsätter gynnas. 

Pf Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
De som framför allt gynnas av regeringens senaste budget var höginkomsttagare, kapitalägare och de 
som äger sin bostad. Distriktsstyrelsen föreslår därför att hela meningen ändras enligt nedan, vilket 
är mer specifikt än motionens förslag. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
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- Att meningen på rad 30-32 ändras till “Låginkomsttagare, fattigpensionärer och hyresgäster, 
varav de flesta är kvinnor, får betala priset - höginkomsttagare och de som äger sin bostad 
skyddas och fortsätter gynnas.” 

- Att avslå motionen. 

V4. Tydligare formulering (rad 36) 
Det gäller meningen på raderna 36 - 38 under Inledning. DS vågar, som vi uppfattar det, inte tala 
klarspråk i denna mening och dessutom inte se verkligheten.  

Yrkande: 

● Att meningen på raderna 36 - 38 ändras till följande efter ordet ”göder” på rad 37. 
 
” överklassen och större delen av medelklassen vilket gör låglönearbetare och många 
pensionärer ännu fattigare, otryggare och mer pressade”." 

Lasse Berg och Bengt Larsson, Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
Distriktsstyrelsen håller inte med om att regeringens politik göder “större delen av medelklassen”. 
Även en majoritet av den så kallade medelklassen förlorar i längden på välfärdsfientlig politik. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V5. Klimatkrisen behöver lyftas fram (rad 38) 
En av de värsta konsekvenserna av den nuvarande regeringens politik är att klimatkrisen förvärras. 
Det finns ett bra avsnitt i verksamhetsplanen om Verklig klimatomställning, men även här i 
inledningen behöver klimatkrisen betonas, inte hamna som ett bihang sist i meningen på rad 38-40.  

Yrkande:  

● att meningen på rad 38-40 får följande lydelse där texten ""Regeringen förvärrar 
klimatkrisen"" placeras först: Regeringen förvärrar klimatkrisen, driver välfärden i botten och 
försöker splittra arbetarklassen genom orättfärdiga utvisningar, migrations- och 
flyktingstopp.  

Vänsterpartiet Frölunda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Tre av partierna i regeringsunderlaget är där för att gynna överklassen och montera ned välfärden, 
ett är där för att stoppa invandring och kasta ut folk ur landet. Klimatet halkar efter eftersom ingen 
bryr sig om att avsätta resurser för det. Distriktsstyrelsen tycker att utifrån hur regeringen jobbar är 
ordningen på meningen rimlig. Tolkningen att klimatet är ett oviktigt bihang håller vi heller inte med 
om. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V6. Kalla en spade för en spade (rad 56) 
I inledningen av förslaget till verksamhetsplan tas den SD-ledda regeringen upp. Regeringen beskrivs 
korrekt som den mest högerinriktade vi haft sedan demokratin infördes, och styret benämns också 
som "högernationalistiskt". Däremot är uttrycken "fascistoida krafter" och "fascistoida regeringar" 
som används i stycket som börjar på rad 52 något milda i beskrivningen av den högernationalistiska 
våg som sveper över världen - i flera av dessa länder borde ordet "fascistiska" också vara en bra 
beskrivning. Dessutom ger beskrivningen av hur Sverige avkrävs att samarbeta med fascistoida 
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regeringar ledda av Trump, Erdoğan och Orbán sken av att Sveriges regering skulle vara mindre 
fascistisk. 

Yrkande: 

● Att orden ""fascistoida krafter"" på rad 56 ändras till ""fascistoida och fascistiska krafter"". 
● Att meningen som börjar på rad 58 ändras till ""Den högernationalistiska svenska regeringen 

kommer nu att samarbeta militärt med andra fascistiska och fascistoida regeringar” 

Vänsterpartiet Örgryte-Härlanda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Distriktsstyrelsen instämmer med resonemanget kring första att-satsen. 

Men att säga att det bara är den svenska regeringen som samarbetar militärt stämmer tyvärr inte. 
Hela landet kommer att tvingas till samarbete med dessa fascistiska krafter och kommer således att 
påverkas av NATO. Hur mycket vi än kan önska att det enbart var regeringen som påverkades av 
detta. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla första att-satsen 

- Att avslå den andra att-satsen 

V7. Ordval om fascistoida krafter (rad 56) 
I stycket om internationell solidaritet används ordet fascistoida två gånger, på rad 56 ”fascistoida 
krafter” och rad 58 ”fascistoida regeringar”. För många är det ordet ovant att använda även om man 
förstår att det har med fascism att göra och enligt ordboken betyder det fascistliknande, med 
fascistiska drag. Vi vill undvika upprepning och föreslår ett alternativ på rad 56. 

Yrkande: 

● att ordet fascistoida byts ut på rad 56 mot auktoritära, men behålls på rad 58 om fascistoida 
regeringar. Den nya meningen på rad 56 lyder då: ”Vi ser i resten av världen hur auktoritära 
krafter gör framsteg i land efter land.” 

Vänsterpartiet Frölunda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Distriktsstyrelsen anser att ändringen som motion V6 gör en bättre verklighetsbeskrivning samt 
motionen V6s brödtext att skriva något annat är förmildrande. Auktoritära betyder inte samma sak 
som fascistoida eller fascistiska krafter och det är viktigt att vi använder de specifika orden när det är 
precis det som växer världen över. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V8. Den antirasistiska kampen (rad 63) 
I Göteborg såväl som i Sverige ser vi hur den rasistiska retoriken blir allt grövre och brutalare. I dess 
spår följer attacker mot minoriteter i vårt samhälle. Vi ser samma mönster i Göteborg som vi ser i 
hela Europa. Det riktas attack efter attack mot rasifierade, och i synnerhet muslimer, och hatet piskas 
medvetet upp för att användas som en murbräcka för att slå mot redan marginaliserade grupper, 
men också för att bryta ner vår gemensamma trygghet. Vare sig det gäller anställningstrygghet, 
yttrandefriheten eller rättssäkerheten så används rasismen kontinuerligt för att bryta ner vårt 
gemensamma samhälle, och maskera klassamhällets uppenbara konsekvenser. 

Vänsterpartiet behöver fortsatt stå längst fram i kampen. Det är vår uppgift såväl på gator som i våra 
parlament att avslöja rasismen och motarbeta den var än den visar sitt fula tryne. Därför blir vi i 
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Biskopsgården-Torslanda beklämda när vi ser att kampen mot rasism inte finns med bland de 
politiska prioriteringarna i distriktets verksamhetsplan. Med utgångspunkt i partiets 
ställningstaganden kring rasism, vill Biskopsgården-Torslanda att partiets antirasistiska kamp framgår 
i distriktets verksamhetsplan. 

Yrkande: 

● Att på rad 63 lägga till ordet anti-rasism: 
Från ”kampen för socialism, feminism och jämlikhet!”  
till ""kampen för socialism, feminism, anti-rasism och jämlikhet!"" 

● Att på rad 66 införa texten: 
”Kampen mot rasism 
I Sverige och i Göteborg ser vi att rasismen ökar och påverkar allas liv och vardag. Vi ser hur 
högern och den ekonomiska eliten använder och underblåser rasismen mot afrosvenskar, 
muslimer och andra rasifierade grupper för att söndra vår trygghet och ställa oss mot 
varandra. 
 
För att lyckas med den antirasistiska kampen måste vår utgångspunkt vara att vi människor 
är varandras trygghet. Och omvänt: din otrygghet är även min otrygghet. När du exempelvis 
har en otrygg anställning eller är beroende av ditt jobb för att få återförenas med din familj, 
då påverkas alla vi andra som jobbar bredvid. 
 
Kampen mot rasism måste föras på flera nivåer: mot strukturell rasism och diskriminering, 
mot uttalat rasistiska grupper och partier, mot rasistiska tendenser i etablerade partiers 
politik, mot ökande klasskillnader och för en generell välfärdspolitik som omfattar alla, 
oavsett vem du är.” 

Vänsterpartiet Biskopsgården-Torslanda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Förslaget till verksamhetsplan inleds med följande två meningar: "Vänsterpartiet är ett socialistiskt, 
feministiskt och antirasistiskt parti på ekologisk grund. Det gäller i alla sammanhang, både 
parlamentariskt och utomparlamentariskt." Antirasismen är för oss grundläggande och som vi skriver 
i inledningen så kommer de kommande åren kommer ställa höga krav på oss att agera mot den 
politiska utvecklingen och vara den kraft för antirasism, solidaritet och jämlikhet som kan 
åstadkomma förändring på riktigt. 

På Distriktsårskonferenser kommer det ofta motioner om att lägga till ett stycke under “Politiska 
prioriteringar”. Så som distriktsstyrelsen brukar svara är det här avsnittets funktion är att 
sammanfatta vilken politisk inriktning vi vill prioritera under året, det är inte meningen att hela vårt 
partiprogram eller hela vårt kommunalpolitiska program ska stå med här. Om alla politiska områden 
är lika viktiga är det inte längre någon prioritering. 

Redan i distriktsstyrelsens förslag till verksamhetsplan omfattar den politiska inriktningen i delen 
”politiska prioriteringar” flera stora och breda områden. Därför ser vi att det blir för omfattande att 
lägga till ytterligare ett avsnitt. Som antirasistiskt parti ska antirasismen dock vara en självklar del av 
alla de områden som vi lyfter. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen 

V9. Tillägg i avsnittet Vår gemensamma välfärd (rad 66) 
"Hela avsnittet om välfärden är väldigt allmänt och kortfattat jämfört med de övriga politiska 
prioriteringarna. Verksamhetsplanen är ju inte ett kommunpolitiskt program men lite mer konkret 
text och några visioner kan väl ändå finnas med, särskilt inom områden som inte nämns så mycket i 
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debatten. Vi saknar något om situationen för äldre och det som behöver satsas på för att ge barn och 
unga en bättre uppväxtmiljö och föreslår tillägg på rad 66 och rad 71. Eftersom räntorna just nu faller 
men vi inte vet vad som händer framöver föreslår vi att texten om räntor på rad 70 tas bort, liksom 
texten om inflation i samma mening.  

Vi yrkar:  

● att på rad 66 efter ordet ”omsorg” lägga till ”om barn och äldre”: Bristen på resurser i skola, 
socialtjänst, sjukvård, funktionsstöd och omsorg om barn och äldre är akut. (att-sats 1) 

● att på rad 70 ta bort texten ” med rådande inflation och stigande räntor” i meningen som då 
kommer att lyda ”Eftersom den högernationalistiska regeringen inte ger några statliga 
pengar måste nu omfattande resurser tillföras för att undvika ytterligare försämringar i 
välfärden.” (att-sats 2) 

● att på rad 71 lägga till en ny mening efter meningen som slutar ”för att undvika ytterligare 
försämringar i välfärden.” Den nya meningen föreslås få följande lydelse: ” Vi behöver bland 
annat satsa mer på bibliotek, mötesplatser och föreningslokaler. Vi behöver erbjuda 
avgiftsfria idrotts och kulturaktiviteter för barn och unga, särskilt i eftersatta 
bostadsområden.” Därefter avslutas stycket med befintlig text: ”Vänsterpartiet driver krav på 
rejäla välfärdssatsningar.” (att-sats 3) 

Vänsterpartiet Frölunda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Omsorg i kommunal regi handlar framförallt om barn och äldre, så det kan vi absolut lägga till. 

Prishöjningarna efter inflationen ligger kvar och kommer att ligga kvar även om inflationen avstannar 
och de kommer fortsatt att påverka kommunens ekonomi, men de stigande räntorna kan vi hålla 
med om eventuellt inte är ett problem längre. 

Skolan är det som framförallt varit eftersatt och grundskolenämnden har gått på knäna hela 
mandatperioden. Distriktsstyrelsen ser därför hellre en skrivning som lyfter det enligt nedan.  

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla att-sats 1. 
- Att avslå att-sats 2 och 3 

- Att meningen på rad 70 ändras till “Eftersom den högernationalistiska regeringen inte ger 
några statliga pengar, med de senaste årens inflation, måste nu omfattande resurser tillföras 
för att undvika ytterligare försämringar i välfärden.” 

- Att följande mening läggs till på rad 71 mellan “...välfärden.” och “Vänsterpartiet…”: 
“Stadens skolor har drabbats hårt av krisen och behöver prioriteras. Även fritidsaktiviteter 
för barn och unga är viktiga, särskilt i förorterna.” 

V10. Förskolan (rad 66) 
I stycket i verksamhetsplanen som handlar om ”Politiska prioriteringar”, ”Vår gemensamma välfärd” 
(rad 66-72) har förskolan som verksamhet i kommunen ej tagits med. 

Förskolan är en egen skolform med egen läroplan vars verksamhet drabbats av stora nedskärningar 
de senaste åren. Och även om det skjutits till medel till förskolan sedan 2023 och det nästa år 
kommer att anställas något fler förskollärare i Göteborg så återstår otroligt mycket att göra för att en 
god kvalitet på förskolorna ska uppnås. Förskollärare är den yrkeskategori som, efter vårdanställda, 
är högst representerade i Försäkringskassans statistik gällande sjukskrivningar kopplade till psykisk 
ohälsa och arbetsrelaterad stress. Särskilt långtidssjukskrivningarna är alarmerande. Göteborgs stad 
har gått från 60 procent förskollärare i barngrupperna till 37 procent i dag. Detta har försämrat 
arbetsmiljön katastrofalt med höjda stressnivåer bland både barn och personal. Dessutom äventyras 
den pedagogiska verksamheten för alla barn och situationen omöjliggör det kompensatoriska 
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uppdraget som förskolan har. Vilket i sin tur gör att många barn hamnar efter i skolan direkt i första 
klass. Det är därför av yttersta vikt att även förskolan nämns i detta stycke om vår gemensamma 
välfärd. 

Yrkande: 

● Att vi lägger till förskola i uppräkningen på rad 66. Texten blir då Bristen på resurser i skola, 
förskola, socialtjänst… 

Vänsterpartiet Stigberget-Majorna 

Distriktsstyrelsens svar: 
Korrekt. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla motionen  

V11. Rätt beskrivning av orsak till ekonomiska problem för kommun och region (rad 
69) 

Meningen på raderna 69 - 71, under Politiska prioriteringar - Vår gemensamma välfärd, innehåller ett 
sakfel. Det gäller beskrivningen av inflationen. När det gäller inflationen, är det inte den nuvarande 
relativt låga nivån som är orsaken. När det gäller räntorna, är de på väg nedåt. Regeringen har gett 
otillräckligt stöd för att täcka kostnaderna för inflationen och räntorna, men ändå något. 

Yrkande: 

● Att meningen på raderna 69 - 71 ändras och delas upp enligt följande: 
1. att ordet ”några” först på rad 70 ändras till ”tillräckligt med” 
2. att kommatecknet efter ordet pengar byts till en punkt 
3. att delen direkt efter ovan nämnda kommatecken och nästa kommatecken ändras till 
”Med tidigare hög inflation och höga räntor”. 
4. att övrig text står kvar. 

Lasse Berg och Bengt Larsson, Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
Se svar på motion V9. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V12. Motion om att höja kommunalskatten (rad 72) 
I dagsläget står välfärden, både den kommunala och regionala, inför stora utmaningar. Vården går på 
knäna, skolorna behöver skära ner på antalet lärare, och det är de svagaste i samhället som får ta 
den stora smällen. Detta är en direkt konsekvens av SD-regeringens förfärliga nerskärningspolitik. 
Kommunerna och regionerna behöver långt mycket mer stöd för att klara av att säkra upp välfärden. 

Samtidigt behöver krisen i välfärden bemötas. Som förslaget till verksamhetsplan uttrycker det: 
”Eftersom den högernationalistiska regeringen inte ger några statliga pengar, med rådande inflation 
och stigande räntor, måste nu omfattande resurser tillföras för att undvika ytterligare försämringar i 
välfärden. Vänsterpartiet driver krav på rejäla välfärdssatsningar.” Någonstans måste dessa resurser 
komma ifrån. Antingen är det nerskärning på andra områden, eller så är det en skattehöjning. 

Den kommunala inkomstskatten är en platt skatt, vilket är fördelningsmässigt sämre än en progressiv 
skatt. Samtidigt är en platt skatt bättre än ingen skatt, och de med större inkomst beskattas mer (i 
kronor och ören). De mest utsatta grupperna är de som inte har en förvärvsinkomst, och att höja 
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kommunalskatten hjälper oss säkerställa välfärden – som de allra svagaste i samhället har störst 
behov av. 

Yrkande: 

● Att på rad 72 lägga till en bisats, så att meningen blir: ”Vänsterpartiet driver krav på rejäla 
välfärdssatsningar, vilket kräver en höjd kommunalskatt.” 

Vänsterpartiet Kortedala Gamlestaden Bergsjön 

Distriktsstyrelsens svar: 
Vänsterpartiet Göteborg ser hur vår gemensamma välfärd går på knäna och får det tuffare 
ekonomiskt. Vi är positivt inställda till en skattehöjning som verktyg för att få in mer resurser till 
välfärden och något vi aktivt driver aktivt förhandlingar i det kommunala budgetarbetet. En höjning 
av den kommunala skatten kan i vissa fall vara ett trubbigt verktyg när det är precis som 
motionärerna säger en platt skatt som läggs på göteborgare och skulle slå hårt mot det som redan 
drabbas hårdast av det rådande ekonomiska samhällsklimatet. En höjning av den kommunala skatten 
är inte heller det enda sättet att stärka välfärden ekonomiskt, rena statsbidrag hade varit det mest 
önskvärda alternativet, en höjning av den statliga skatten som skulle slå jämt över hela befolkningen, 
att få möjligheten att kunna använda öronmärkta pengar i den ordinarie verksamheten eller uttag av 
pengar från våra kommunala bolag. Som nämnt tidigare är vi för en höjning av den kommunala 
skatten, men eftersom att det är något vi redan driver aktivt i förhandlingar och kommer fortsätta 
göra så ser vi inte att det behöver stå specificerat i verksamhetsplanen och yrkar att motionen avslås. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V13. Alla är inte bostadslösa (rad 73) 
Politiska prioriteringar/Bostad är en rättighet. Inledningen "Bostäder saknas för alla.." kan låta som 
om alla är bostadslösa. 

Yrkande: 

● Att texten på rad 73 istället inleds med "Många saknar bostad.." 

Pf Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
Motionärerna har rätt i att många redan har en bostad både inom allmännyttan eller genom ägare av 
till exempel bostadsrätt, småhus eller villa, men att det fortfarande är många som är bostadslösa. 
Därför vill vi byta ut befintlig skrivning till “Allt för många saknar bostad..” och yrkar på att motionen 
anses besvarad. 
 
Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 

- Att ändra texten på rad 73 så att den inleds med “Allt för många saknar bostad…” 
- Att därmed anse motionen besvarad 

V14. Om Kulturen (rad 79) 
Tillägg till stycket Politiska prioriteringar under rubriken ”Vår gemensamma välfärd” 

Kulturen går i täten för samhällsutvecklingen. Här syns reflektionerna över vår samtid och här föds 
tankarna och diskussionerna som hjälper oss att formulera visionerna för framtiden. Kulturen är vårt 
gemensamma, gränsöverskridande och utvecklande språk. Men idag ser vi hur kulturen blir allt mer 
eftersatt när anslag från stat, regioner och kommuner minskar och försvinner. Det förs en medveten 
politik från den borgerliga regeringen att göra oss till lydiga nickedockor i marknadens kasperteater 
när de skär ner på de estetiska gymnasieutbildningarna, den kommunala musikskolan, 



Motioner med DS svar till Distriktsårskonferens 2025 
Svar antagna 2025-01-19 

11(65) 

studieförbunden, ersättningarna till olika konstutövare, konstföreningar, kulturinstitutioner och fria 
grupper. De vill att kulturen ska marknadsanpassas och konkurrensutsättas. De vill också anpassa 
kulturens innehåll för sina egna dunkla syften. Men utslagningen av ickekommersiell kultur hotar 
yttrandefriheten och den enskilda medborgarens möjligheter att utvecklas och växa både som 
konsument och producent. Framtida generationer riskerar att bli offer för AI och kommersiella 
krafter om inte bild-medvetenheten och det kritiska tänkandet uppmuntras. 

Yrkande: 

● Att i texten under rubriken ”Vår gemensamma välfärd” efter fjärde meningen som slutar ”... 
det stöd och den hjälp de behöver.” införa följande skrivning:  
 
”Vi ser också faran i att skära ner på kulturen som är vårt gemensamma språk och som 
stärker demokratin. Estetiska gymnasieutbildningar, kulturskolan, studieförbunden, enskilda 
konstutövare, konstföreningar, kulturinstitutioner och fria grupper m.fl. är alla i behov av 
allmänna medel, en generös och fri kulturpolitik på armlängds avstånd.” 
 
och att texten därefter fortsätter som det står. ”Eftersom den högernationalistiska 
regeringen...” osv 

Marjut Börjesson, partiförning Biskopsgården-Torslanda" 

Distriktsstyrelsens svar: 
Motionären vill lägga in ett stycke i avsnittet om ”Vår gemensamma välfärd” kring nedskärningar på 
kulturen i olika delar. Distriktsstyrelsen delar synen på vikten av att försvara kulturen och stödet till 
gymnasieutbildningar, studieförbundet, institutioner och det fria kulturlivet. Dock menar vi att den 
föreslagna skrivningen är lång och blir väldigt dominerande om den läggs in och flyttar fokus från det 
vi vill trycka på gällande bristen på resurser inom skola, socialtjänst, sjukvård, funktionsstöd och 
omsorg. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V15. Om hyresrätter (rad 83) 
Motionen rör sig om texten under ""Politiska prioriteringar - Bostad är en rättighet"". Vi vill lägga till 
ytterligare text där. 

Om vi nu vill bygga hyreslägenheter inom Allmännyttan som alla ska ha råd med i första hand. Varför 
i hela världen vill V bygga 500 bostadsrätter av de 2500 lägenheter som kanske byggs i år? 

Angående hyreshöjningar ligger ju Allmännyttan ungefär som de privata. På halvårskonferensen kom 
det fram att politikerna inte involveras i hur mycket Allmännyttans bolag höjer hyrorna utan låter 
tjänstemän förhandla. Ett agerande som jag inte fattar! Hur kan vi som parti påverka 
hyressättningen, om vi inte agerar i alla kommunala bolag?" 

Yrkande: 

● Att det läggs till en sista mening som är ett tecken på att vi är ett socialistiskt parti! Vi vill 
formulera meningen så här: 
”Vi vill som parti att Göteborgs stad via Allmännyttan bara bygger hyreslägenheter och våra 
förtroendevalda i de kommunala bolagen ska kämpa för att hyreshöjningarna ska bli så låga 
som möjligt.” 

Lasse Berg och Bengt Larsson, Linné 
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Distriktsstyrelsens svar: 
Allmännyttan har skapats genom allians mellan hyresgästföreningen som utomparlamentarisk kraft 
och Socialdemokraterna och kommunisterna som parlamentarisk kraft. Syftet var att erbjuda goda 
bostäder till en låg hyra. Dagens förhandlingssystem, som godkänts av hyresgästföreningen, försvårar 
möjligheterna för oss att från parlamentariskt håll bidra till låga hyror. Det innebär inte att vi ska 
överge den ursprungliga målsättningen; vi behöver hitta nya vägar för att hålla nere hyrorna - det är 
på lite längre sikt nödvändigt för att allmännyttan ska finnas kvar. Det här är dock en uppgift som 
åligger fler än de förtroendevalda parlamentarikerna i allmännyttans styrelser; det är en uppgift för 
våra aktivister i bostadsfrågan, för våra riksdagsledamöter, för partistyrelsen och för styrelser på 
distriktsnivå - dvs hela vårt parti. Vi tycker att dessa ambitioner ryms inom den skrivning som redan 
finns i verksamhetsplanen (rad 79-81): “Allmännyttan måste återgå till att vara garanten för att alla 
har den bostad de behöver till en kostnad de har råd med. Vi kan inte förlita oss på marknaden utan 
måste själva bygga bort bostadsbristen genom allmännyttan.” Därför föreslår vi avslag på motionen. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V16. Två ord fattas (rad 84) 
Kapitel Politiska prioriteringar. Meningen på raderna 84-85 saknar som vi ser det två ord som ska in 
mellan "fackföreningsrörelsen" och "tillbakapressad." Vi tycker att ett "har blivit" behövs där. 

Yrkande: 

● Att texten på raderna 84-85 ändras till "...fackföreningsrörelsen har blivit tillbakapressad..." 

Pf Linné 

Distriktsstyrelsens svar 
Distriktsstyrelsen ser detta som en språklig ändring och därför yrkar på bifalla till motionen. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla motionen  

V17. Sänkt arbetstid successivt (rad 94) 
Sänkt arbetstid behöver inte betyda bara sex timmars arbetsdag, som inte kommer att uppnås för 
alla samtidigt. Vi bör vara tydliga med att utvecklingen kommer att behöva ske successivt. 

Yrkande: 

● Att meningen på rad 94-95 ändras till: "...och sänkt normalarbetstid med bibehållen lön, med 
målet sex timmars arbetsdag. 

Pf Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
Vänsterpartiet Göteborg kommer forsätta att jobba för en sex timmars arbetsdag med bibehållen lön 
för alla som arbetar inom välfärden, särskilt för förskolan och omsorgen. Detta för att minska 
sjukfrånvaro och förbättra arbetsvillkoren för de som arbetar i dessa tuffa yrken, och för att ge 
tillbaka till de kvinnor som ofta sliter ut sig i dessa yrken. Distriktsstyrelsen håller med att det 
kommer att ta tid men vi kommer att prioritera detta och därför anser vi att motionen bör avslås.  

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V18. Verkligt klimatsmarta (rad 103) 
Motionen gäller Politiska prioriteringar - Verklig klimatomställning. 
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Om vi ska lyckas med det som står i sista meningen på raderna 103-105, ”Vänsterpartiet ska 
tillsammans … Sveriges mest klimatsmarta kommun”, måste vi också ha förslag i verksamhetsplanen 
som ger det resultatet. Därför tycker vi att vårt förslag till ändring av kommunens upphandlingskrav 
när det gäller bygg-, väg- och VA-projekt skulle passa in som ett exempel på förslag. 

Yrkande: 

● att en avslutande mening läggs till för att visa en av många åtgärder som krävs 
att följande mening läggs till sist i stycket: ”Vi kommer att fr.o.m. nu kräva fossilfria 
arbetsmaskiner och fordon för företag som vill lägga in offerter på bygg-, väg- och VA-
projekt” 

Lasse Berg och Bengt Larsson, Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
Motionärerna vill lägga till ett förslag kring fossilfria arbetsmaskiner och fordon för företag som vill 
lägga in offerter i projekt. Distriktsstyrelsen håller med om att det är bra att vi driver skarpa 
klimatkrav på tunga och lätta fordon i entreprenadupphandlingar, men tycker det är för detaljerat för 
att passa in i verksamhetsplanstexten. Och att de konkreta saker som lyfts i förslaget till 
verksamhetsplan som utbyggd elproduktion av sol och vindkraft, hållbart resande, billigare och 
bättre kollektivtrafik, återbruk och hållbara bostäder är förslag som har påverkan på om Göteborg 
ska bli klimatsmarta kommun. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V19. Kultur och Demokrati (rad 126) 
Kultur och demokrati saknas som politisk prioritering. Ett levande kulturliv och en stark demokratisk 
infrastruktur är grunden för ett samhälle där alla kan påverka sin framtid.  

Yrkande: 

● Att följande stycke läggs till under rubriken ”Politiska prioriteringar” (efter rad 126): 
 
Kultur och demokrati. För att stärka demokratin och skapa ett jämlikt samhälle måste kultur 
och demokrati prioriteras. En stark demokratisk infrastruktur kräver självständiga 
folkrörelser, fria medier och ett levande kultur- och föreningsliv som främjar deltagande och 
motståndskraft mot auktoritära krafter. Samtidigt behöver kulturens roll som frigörande 
kraft skyddas från politisk och kommersiell styrning. Vänsterpartiet måste se till att det fria 
kulturlivet får resurser som når fler och att kulturpolitiken ger stöd till både institutioner och 
nya uttrycksformer.” 

Pf Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
Vänsterpartiet Göteborg arbetar aktivt för att alla invånare ska ha möjlighet att både ta del av och 
skapa kultur. Vi anser att alla, oavsett bakgrund eller förutsättningar, ska ha samma rätt och 
möjlighet att utöva kultur och delta i kulturlivet. Vi har redan implementerat åtgärder för att främja 
detta, och särskilt genom att prioritera och ge mer resurser till den kultur som möter invånare där de 
bor. Folkbildningen utgör även en viktig del av vårt kulturliv, och vi ser till att denna aspekt stärks för 
att ge alla möjlighet till delaktighet och utveckling. 

Distriktsstyrelsen anser dock att vi inte bör lägga till ett till avsnitt under “Politiska prioriteringar”. Så 
som distriktsstyrelsen brukar svara är det här avsnittets funktion är att sammanfatta vilken politisk 
inriktning vi vill prioritera under året, det är inte meningen att hela vårt partiprogram eller hela vårt 
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kommunalpolitiska program ska stå med här. Om alla politiska områden är lika viktiga är det inte 
längre någon prioritering. 

Redan i distriktsstyrelsens förslag till verksamhetsplan omfattar den politiska inriktningen i delen 
”politiska prioriteringar” flera stora och breda områden. Därför ser vi att det blir för omfattande att 
lägga till ytterligare ett avsnitt. Men som vi kan konstatera arbetar vi redan aktivt med dessa frågor 
och har en tydlig plan för fortsatt utveckling, därför ska det inte ses som att kulturen är oviktig för 
distriktet. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V20. Inledningstexten om partiföreningarna (rad 129) 
Vi håller med om beskrivningen i texten om partiföreningarna att de har stor betydelse för det 
politiska arbetet i vår kommun. Därför tycker vi det är viktigt att inledningstexten i detta avsnitt är 
välformulerad och tydlig utan upprepningar. Vi har formulerat ett alternativt förslag till inlednings-
text med i stort sett samma innehåll och vi hoppas att vårt förslag kan vinna gehör vid årsmötet. 

Yrkande: 

● att texten på raderna 129-136 ersätts av följande text:  
 
”Varje partiförening har olika förutsättningar och bör analysera sitt område och sina resurser 
för att på bästa sätt kunna utföra det politiska arbetet. Partiföreningarna har själva rätt att 
utforma sitt eget löpande arbete. 
 
Målet för partiföreningarnas verksamhet ska vara att engagera så många medlemmar som 
möjligt i det politiska arbetet. Det är viktigt att partiföreningarna har olika typer av aktiviteter 
för att medlemmarna ska bli intresserade av att delta. Särskilt fokus i den utåtriktade 
verksamheten ska vara att möta och kommunicera med boende och verksamma i 
närområdet.”  

Vänsterpartiet Frölunda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Distriktsstyrelsen ser inte att den föreslagna ändringen gör någon skillnad innehållsmässigt eller 
förbättring rent språkligt. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V21. Prioritera miljonprogramsområden (rad 141) 
I vår verksamhetsplan lyfter vi fram den viktiga roll som partiföreningarna spelar i att välkomna och 
attrahera nya medlemmar, anpassa sitt arbete efter lokala förutsättningar samt driva ett aktivt 
kampanjarbete. 

Utöver detta har partiföreningarna en strategisk betydelse för hur vi ska växa och spela större roll för 
fler göteborgare. Boende i Göteborgs miljonprogramområden drabbas hårt av den krackelerade 
välfärd som högern driver igenom. I det strategidokument som antogs av Vänsterpartiets kongress 
2020 framhålls boende miljonprogramsområden som en särskilt viktig målgrupp. För att vi ska kunna 
växa i dessa områden så är partiföreningarna ett av våra viktigaste verktyg. Genom lokal närvaro och 
engagemang så kan vi vara en plattform för förändring. Genom att inkludera detta i vår 
verksamhetsplan tydliggör vi även vår prioritering miljonprogramsområden inom vårt distrikt. 

Yrkande: 
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● Att på rad 136 lägga till meningarna: Partiföreningarna spelar en avgörande roll för att bygga 
förtroende hos grupper som är viktiga för att partiet ska växa, såsom boende i 
miljonprogramsområden. Därför ska partiföreningarna arbeta för att stärka sin närvaro och 
engagemang i dessa områden. 

Beatrice Klein, Annie Andrén, Kerstin Hultman,  
Marcela de Souza, Christian de Souza & Max Skeppstedt 

Distriktsstyrelsens svar: 
Motionen bifalles. Distriktsstyrelsen håller med motionärerna om att partiföreningarna spelar en 
avgörande roll och att deras arbete behöver stärkas. Förorten och miljonprogramsområden är ett 
prioriterat område för partiet nationellt och går helt i linje med vår politik. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla motionen  

V22. Fortsatt delning av partiföreningar där det är organisatoriskt genomförbart (rad 
141) 

I verksamhetsplanen står om att arbetet med att skapa fler och mindre partiföreningar ska fortsätta. 
Det arbetet har nu resulterat i flera delade partiföreningar och det är viktigt att det utvärderas för ett 
framgångsrikt resultat. Det kan finnas partiföreningar som geografiskt är små eller har en 
medlemsstruktur som gör det svårare och det behöver också vägas in när fler delningar diskuteras. 
Därför föreslår vi att på rad 141 lägga till ”där så är organisatoriskt genomförbart”. 

Yrkande: 

● Att på rad 141 avsluta meningen med "...fler, där så är organisatoriskt genomförbart. 

Pf Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
DS har en kontinuerlig dialog med relevanta partiföreningar vid delningar och diskuterar både 
geografisk fördelning och medlemsstruktur. En utvärdering av arbetet görs också. Eftersom ds anser 
att detta arbete redan pågår på ett tillfredsställande sätt, föreslås motionen avslås. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V23. Onödig upprepning och förtydligande om partiföreningarna (rad 142) 
Vi har konstaterat att det finns en onödig upprepning i texten på rad 141-142. Innehållet i den texten 
finns redan med i inledningen om partiföreningarna, både i DS förslag och den alternativa 
formuleringen i vår tidigare motion. Vi vill även göra ett par små förtydligande tillägg i texten på rad 
143-144. 

Yrkande: 

● att följande mening på rad 141-142 stryks: ”Partiföreningarna, nya som gamla, behöver 
arbeta med att hitta sitt fokusområde genom kartläggningar och analyser av den egna 
föreningen.” (att-sats 1) 

● att meningarna på rad 143-144 får följande lydelse där tilläggen ska (före ligga) och kunna 
(före använda) finns med: ”Partiföreningsstödet behöver utvecklas och särskild tyngdpunkt 
ska ligga på de nya föreningarna, där partiföreningarna ska kunna använda sig av resurser 
från distriktet. ” (att-sats 2) 

Vänsterpartiet Frölunda 
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Distriktsstyrelsens svar: 
Onödig upprepning undviks och bra förtydliganden. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla motionen  

V24. Starta om Gördis! (rad 145) 
Efter beslut på DÅK 2024 om att interndebattforumet Gördis skulle utvärderas efter kongressen 
tillkännagav DS 19 juni ett beslut om nedläggning av forumet med omedelbar verkan. Deadline för 
bidrag till vad som kom att bli Gördis sista nummer var 19 juni, samma dag beslutet om nedläggning 
tillkännagavs i Medlemsnytt. 

Om medlemmarnas engagemang ska kunna tas tillvara och interndemokratin utvecklas och stärkas är 
det av största vikt att det alltid finns ett forum för interndebatt. Behovet har varit särskilt stort under 
året när anklagelser om antisemitism oförskyllt drabbat både Vänsterpartiet som parti och enskilda 
vänsterpartister såväl runt om i landet som i vårt distrikt. Att i det läget lägga ner det enda forum där 
distriktets alla medlemmar kunnat medverka i debatten utan att samtidigt säkerställa att något annat 
forum för interndebatt fanns tillgängligt var onödigt och djupt olyckligt." " 

Yrkande: 

Att texten på rad 145 i DS förslag till verksamhetsplan stryks och formuleras om enligt följande: 

För att möta medlemmarnas önskemål och behov av att diskutera politik startar vi åter upp 
utgivningen av det interna debattforumet Gördis och arbetar samtidigt vidare med att utveckla och 
hitta nya former för en bra och nödvändig interndebatt." 

Partiföreningen Frölunda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Det interna debattbrevet Gördis har nu ett par år på nacken. Gördis har under åren haft en rad 
konstruktiva, och en del mindre konstruktiva, debatter. Det har varit flera medlemmar som skrivit ett 
inlägg, och några få som skrivit väldigt många. Majoriteten av inläggen, drygt två tredjedelar, har 
skrivits av män. Den aktuella statistiken ger att drygt hälften av de som får mail om Gördis öppnar 
mailet och knappt 10% öppnar Gördis. Utifrån den statistiken ser vi inte att det kan kallas en 
"aktiv interndebatt" där många medlemmar får komma till tals. 

Distriktsstyrelsen har tidigare, till distriktsårskonferensen 2023, föreslagit nedläggning men beslut 
blev att fortsätta över kongressen 2024 för att möjliggöra interndebatt i kongressfrågor. På 
distriktsårskonferensen 2024 togs beslut att distriktsstyrelsen efter kongressen ska utvärdera Gördis 
och fatta beslut om dess framtid. DS beslutade att lägga ner debattbrevet. Vi tycker att 
distriktsårskonferensen 2025 ska bekräfta vårt beslut och låta debattbrevet vila i arkivet. I stället vill 
vi nu, som det står i verksamhetsplanen, försöka tänka nytt kring interndebatt. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- att avslå motionen 

V25. Ändrad formulering (rad 145) 
Under Partiföreningarna på rad 145 står orden "arbeta hitta" i följd. Det finns många sätt att 
formulera om meningen på, men vi föreslår "arbeta fram". 

● Att meningen på rad 145 ändras till "...och vi behöver arbeta fram former...". 

Pf Linné 
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Distriktsstyrelsens svar: 
Språklig rättelse. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla motionen  

V26. Beslutspunkterna i avsnittet om partiföreningarna (rad 162) 
Avsnittet om partiföreningarna avslutas med ett antal konkreta punkter som mycket handlar om 
partiexpeditionens stöd till partiföreningarna och det är bra. Vi vill förtydliga den första punkten och 
anser att den näst sista punkten är överflödig eftersom det som punkten vill åstadkomma tillgodoses 
tillräckligt genom övriga punkter. Vi anser att inspiration till aktivism delar partiföreningarna bäst 
med sig av genom inlägg i sociala medier och i medlemsnytt. Alltför detaljerade instruktioner kan 
snarare hämma kreativitet och kännas som pekpinnar. 

Yrkande: 

● att beslutspunkten på rad 162 inleds med tillägget ”det administrativa” :  
”det administrativa stödet till, inte minst de nya, partiföreningarna stärkas.” (att-sats 1) 

● Att beslutspunkten på rad 178-180 stryks: ”distriktet sammanställa exempel på hur 
partiföreningarna kan utforma sin verksamhet, bland annat exempel och instruktioner på 
aktiviteter fokuserade på aktivism.” (att-sats 2) 

Vänsterpartiet Frölunda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Olika föreningar har olika behov av stöd. Det finns de som, likt motionären föreslår, har stort behov 
av administrativt stöd. Samtidigt finns andra där det är det administrativa som fungerar väldigt bra 
men där det är andra praktiska saker som det behövs stöd kring. Vi vill därför inte begränsa stödet 
som motionen föreslår. Inte heller ser vi att stöd i hur saker kan göras behöver ses som instruktioner 
i att de ska göras på det sättet om man har ett bättre sätt att göra det på.  

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen 

V27. Utvärderingen av delningarna (rad 163) 
Vi noterar att förslaget till verksamhetsplan på rad 163 innehåller punkten "Under verksamhetsåret 
ska arbetet med att dela partiföreningar som har fler än 200 medlemmar fortsätta." Den nuvarande 
verksamhetsplanen innehåller dessutom punkten att delningarna ska utvärderas för att se över hur 
arbetet ska genomföras framöver. Vi antar att den utvärderingen fortgår och mycket riktigt ligger till 
grund för hur arbetet ska fortsätta. Vi tycker att det vore bra om också 2025 års verksamhetsplan 
innehåller utvärderingsarbetet och hur det ska användas. 

Yrkande: 

● Att en punkt införs efter rad 163 med texten "arbetet med att utvärdera delningarna av 
partiföreningarna fortsätta. Detta för att kunna fortsätta se över hur delningsarbetet ska 
genomföras framöver. 

Vänsterpartiet Örgryte-Härlanda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Det är viktigt att ständigt utvärdera det arbete vi gör. Både formen för hur vi organiserar oss och hur 
vi utför vårt arbete. Samtidigt är det inte en fråga om vi ska fortsätta dela föreningar eller inte. Den 
inriktningen ligger kvar. Sen finns det också ett uppdrag från kongressen till partistyrelsen om att 
utvärdera vår organisation i sin helhet.  
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Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla motionen med ändring att punkten lyder "arbetet med att utvärdera delningarna 

av partiföreningarna fortsätta för att förbättra och utveckla hur vi delar partiföreningar. 

V28. Distriktets roll i samverkan mellan partiföreningar (rad 169) 
Eftersom de flesta politiska frågor som engagerar i Göteborg inte är lokala inom en enskild 
partiförenings område är samverkan och samarbete avgörande för att det vi skapar ska ha effekt för 
den politik vi driver. För att samverkan och samarbete ska bli av tror vi att stöd från distriktet i många 
fall behövs. 

Vi tycker därför att uppdraget att “samverkan och samarbeten kring aktiviteter mellan 
partiföreningarna ska uppmuntras och stöttas” under rubriken Partiföreningarna behöver förtydligas 
och förstärkas. 

Yrkande: 

● Att ändra “samverkan och samarbeten kring aktiviteter mellan partiföreningarna ska 
uppmuntras och stöttas” på rad 169-170 ändras till “distriktet uppmuntrar och stöttar 
samverkan och samarbete genom att koppla samman partiföreningar där det finns initiativ 
och engagemang kring samma fråga”. 

Vänsterpartiet Kungsladugård 

Distriktsstyrelsens svar: 
Vilket som är bäst sätt att uppmuntra och stötta partiföreningarna varierar utifrån behovet hos 
partiföreningarna. Att detaljstyra hur vi ska göra det riskerar att begränsa hur vi kan genomföra det 
stödet. Det är inte fel att göra det som motionären vill, men vi kan inte begränsa oss till att det bara 
är det sättet.  

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V29. Lägga till "nätverk" (rad 169) 
På flera ställen i verksamhetsplanen beskrivs samverkan med nätverk på ett positivt sätt. Vi har 
under 2024 sett flera exempel på samarbeten mellan nätverk och partiföreningar. De underlättas av 
att nätverkens medlemmar också är medlemmar i partiföreningar och att naturliga kontaktytor för 
samarbeten uppstår. Därför tycker vi att det är bra att lägga till ”och nätverk” på rad 169 så att 
meningen 169–170 blir ”samverkan och samarbeten kring aktiviteter mellan partiföreningar och 
nätverk ska uppmuntras och stöttas." 

Yrkande: 

● Att på rad 169 ändra till "...partiföreningar och nätverk...". 

Pf Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
I brödtexten på rad 153 och 154 står om hur nätverken kan vara delaktiga i det arbetet. Punkten 
fokuserar dock på hur stödet till partiföreningarna ska utformas. Distriktsstyrelsen ser att vi behöver 
prioritera stödet till partiföreningarna i det här arbetet framför arbetet med nätverken.  

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V30. Dags för debatt (174) 
"Efter Gördis nedläggning så saknas det forum för interndebatt om partiets politik på distriktsnivå. 
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Både distriktsårskonferensen och den nyligen instiftade halvtidskonferensen är bra tillfällen att 
debattera partiets politik men de infaller för sällan för att täcka hela behovet. För att utveckla 
interndebatten måste den först ha en plats, digital eller fysisk, att existera på. Låt oss börja där. 

Yrkande: 

● Att Ersätta att-satsen "distriktet utreda och ta fram insatser för hur vi kan utveckla 
interndebatten i distriktet." med "distriktet instifta ett forum för interndebatt." 

Vänsterpartiet Kortedala Gamlestaden Bergsjön 

Distriktsstyrelsens svar: 
Distriktsstyrelsen gjorde bedömningen, efter att vi utvärderat Gördis, att den inte bidrog på ett bra 
sätt till den interna debatten. Vi har ännu inte hittat ett bra sätt att föra den. Att då bara instifta ett 
nytt forum, utan att ha analyserat vilken typ tror vi inte blir bra.  

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V31. Motion om det opinionsbildande arbetet (rad 192) 
"En central del av det demokratiska systemet är en offentlig debatt. För Vänsterpartiets del är detta 
en möjlighet att opinionsbilda kring våra politiska positioner, och driva opinionen vänster. Att tidigt 
inför valet lyfta våra frågor lägger också en god grund inför valrörelsen. 

Samtidigt styr vi i minoritet, och våra parlamentariker är bundna av våra samverkansavtal på 
kommunal och regional nivå från att på egen hand driva opinion. Därför har partiföreningarna en 
central del i det opinionsbildande arbetet, då de kan uttala sig när parlamentariker är bakbundna av 
sossar och miljöpartister. När vi på grund av minoritetsstyret förlorar viktiga politiska kamper behövs 
partiföreningarna för att nå ut med vår politik. 

Yrkande: 

● Att under Valrörelsen 2026 lägga till verksamhetspunkten: ”distriktet stödja och uppmuntra 
partiföreningarna i det opinionsbildande arbetet inför valet.” 

Vänsterpartiet Kortedala Gamlestaden Bergsjön 

Distriktsstyrelsens svar: 
Motionärerna har rätt i sin verklighetsbeskrivning. Samtidigt ser vi att det som efterfrågas är det som 
står i avsnittet om partiföreningarna. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V32. Delaktighet och inflytande över närområdet (rad 206) 
I Vänsterpartiet Göteborgs nu gällande kommunalpolitiska program lyfts behovet av att utveckla 
demokratiarbetet nära människor. ”Det krävs ett maktkritiskt perspektiv på kommunens arbete för 
att utveckla demokratin. Kommunen ska därför utveckla demokratiarbetet nära människor och ge 
resurser till självorganisering för gemensamma projekt.” Det vi lyfter här i motionen menar vi är 
viktigt för ett utvecklat demokratiarbete – att få information om planer och förändringar i sitt 
närområde för att känna till och kunna påverka. Det kan handla om smått och stort, ha påverkan i ett 
mindre eller större område, och beröra vissa grupper mer. Bakgrunden till den här motionen är 
förändringar i stadsdelen som visat på behov av ökad lokal information, samt gäller projekt och 
planer som påverkar barn och ungas närmiljö, lek och fritid. Att inte vara informerad kan minska 
tilltro till samhälle och demokrati. (En fundering är om kontakter och information kan ha förändrats 
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genom stadens omorganisation.) Vi utgår från att behovet av riktad information och inflytande gäller 
alla delar av staden, liksom åtgärder och metoder för att nå berörda målgrupper. 

Yrkande: 

● Att Lägga till följande text i förslag till verksamhetsplan 2025, under rubriken ”Parlamentarisk 
och utomparlamentarisk samverkan”, förslagsvis på rad 206: 
 
Inom Vänsterpartiet Göteborg arbetar vi i våra olika roller inom partiföreningar och som 
parlamentariker i nämnder och bolag, för att information om planer och förändringar når ut 
till boende i närområdet. Vi arbetar för utvecklad lokal demokrati med ökade möjligheter till 
inflytande över sin närmiljö. 

Vänsterpartiet Stigberget-Majorna 

Distriktsstyrelsens svar: 
Vänsterpartiet ställde sig kritiskt mot förändringen med att ta bort stadsdelsnämnderna av just det 
skäl som antyds i motionen. Arbetet med att säkerställa medborgarinflytande lokalt ligger nu därför 
istället på varje nämnd och förvaltning, i enlighet med §5 i nämndernas reglementen. Som stöd i det 
arbetet finns arbete som utförs av Nämnden för demokrati och medborgarservice, som stöder övriga 
nämnder i det arbetet. Det är viktigt att våra parlamentariker tar det arbetet på allvar. Samtidigt ser 
vi inte att det är något som bör skrivas in i verksamhetsplanen. Att arbeta med att nå ut till boende i 
våra närområden kan vara en viktig uppgift för våra partiföreningar. Vi anser dock att det arbetet 
behöver utgå från lokala prioriteringar och menar att det omfattas av formuleringarna i inledningen 
av stycket om partiföreningarna (rad 129-136). 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V33. Distriktets roll i parlamentarisk och utomparlamentarisk samverkan (rad 225) 
Under rubriken Parlamentarisk och utomparlamentarisk samverkan står det att samarbete och 
utbyte mellan partiföreningarna och den parlamentariska delen av organisationen behöver utvecklas. 
Det står också att vi för att göra detta måste “identifiera en strategi för denna kontakt, där vi 
försöker definiera vad ett större eller betydande beslut innebär samt hur vi kommer åt problemet att 
parlamentarikerna ibland upplevs långt ifrån partiföreningarna”. Det konstateras att samarbetet med 
parlamentariker i vissa frågor behöver ske på distriktsnivå. 

Trots det är enda uppdraget under rubriken som angränsar till detta att “partiföreningarna utifrån 
sina lokala analyser bjuda in parlamentariker för att öka kunskapen och engagemanget kring lokala 
frågor” (rad 216-217).  

Många frågor är inte lokala, utan berör hela eller flera delar av staden lika mycket. När antalet 
partiföreningar genom delning ökar behöver vi värna om våra förtroendevalda parlamentariker och 
deras tid.  

Vi tycker att distriktet i högre utsträckning kan fungera som samordnande och sammankopplande 
instans när en och samma fråga engagerar alla eller flera partiföreningar. Distriktet kan också fungera 
som samordnande och sammankopplande instans när en parlamentariker önskar diskutera något 
särskilt med distriktets medlemmar. Detta ligger också i linje med uppdraget att “ta fram insatser för 
hur vi kan utveckla interndebatten i distriktet” (rad 174). 

Yrkande: 

● Att efter rad 225 lägga till en sjätte punkt som lyder “distriktet stötta partiföreningar och 
parlamentariker i att samordna möten för diskussion och utbyte kring aktuella frågor”.  
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Vänsterpartiet Kungsladugård 

Distriktsstyrelsens svar: 
Vi förstår att det kan läsas som att parlamentarikerna inte får ett motsvarande uppdrag som det som 
partiföreningarna får. Men det stämmer inte. På rad 224-225 anges att vi ska arbeta vidare med en 
parlamentariska strategin, i den ingår ett del som handlar om hur vi stärker samarbetet inom partiet 
och som bland annat säger att vi ska stärka samarbetet mellan parlamentariker och berörda 
partiföreningar och/eller andra relevanta organ i partiet i syfte att informera och förankra beslut. 

Gällande det samordnade stödet så har distriktsexpeditionen i uppdrag att stötta partiföreningarna 
och våra politiska sekreterare i stadshuset att våra parlamentariker. Sekreterarnas uppdrag finns i ett 
separat dokument antaget av distriktsstyrelsen. Personalen på våra två kanslier har täta 
avstämningar och kan om det finns behov samordna stöd för att anordna möten som når fler. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V34. Mentorsprogram för nya parlamentariker (rad 225) 
Att våga ta steget att ta sitt första parlamentariska uppdrag ska vara kul, enkelt och en positiv 
upplevelse. Men den nya miljön kan verka avskräckande och svår att navigera. Att då klara att driva 
vår politik effektivt och med genomslagskraft kräver att du har god uppbackning från mer erfarna 
politiker. Genom att utbyta erfarenheter, stötta och guida nya parlamentariker oavsett vilken 
nämnd/styrelse eller fullmäktige en sitter i kan förhoppningsvis fler nya parlamentariker känna sig 
trygga och stärkta i sitt arbete. 

Yrkande: 

● Att vi lägger till en punkt under stycket Parlamentarisk och utomparlamentarisk samverkan 
under rubrik Under verksamhetsåret ska: distriktet utforma ett mentorsprogram för nya 
parlamentariker. 

Vänsterpartiet Kortedala Gamlestaden Bergsjön 

Distriktsstyrelsens svar: 
Motionären lyfter fram en viktig aspekt av det parlamentariska arbetet, erfarenhetsutbytet och 
stöttningen som sker i en vänstergrupp. DS förväntan är att den typen av mentorskap som 
motionären lyfter fram redan ska ske i alla våra parlamentariska grupper, där erfarna kamrater 
välkomnar och hjälper våra nya parlamentariker in i sitt uppdrag. Vårt starka stöd i kommunen har 
dessutom gjort att våra parlamentariker väldigt sällan sitter själva i en nämnd eller styrelse vilket 
minskar risken att en parlamentariker känner sig ensam i ett uppdrag. Mot den här bakgrunden ser 
DS inte behovet av att organisera och formalisera ett mentorsprogram på distriktsnivå utan förväntar 
oss att detta sker i våra V-grupper och i distriktet i stort och att erfarna kamrater tar sig tid att stötta 
och lyfta fram våra nya parlamentariker. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V35. Hur samtalar vi med varandra? (rad 273) 
Många vänsterpartister upplever att det är svårt att prata politik. Särskilt på arbetet i dagens 
polariserade sociala medier värld kan samtal snabbt bli känsliga. Det är ett problem om vi som 
Vänsterpartister inte kan prata med våra kollegor om politik, eftersom det gör det svårare för oss att 
växa och bli en större rörelse. Samtidigt pratar människor om problem i samhället såsom bostäder, 
sjukvård med mera. Men de kopplar inte ihop detta med partipolitiken. Och det finns en olust hos 
människor att göra just den kopplingen. 
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Vi som vänsterpartister behöver därför bli bättre på att skapa samtalsmiljöer där människor vi möter 
vågar uttrycka sig fritt och ärligt. Förhoppningen är också att det kan leda till en normalisering av att 
vara vänster! 

Yrkande: 

● Att det under rubriken studier efter rad 273 läggs till följande text.  
Att distriktet anordnar en studiecirkel där deltagarna för träna på, lära sig om hur man har 
politiska samtal på ett respektfullt sätt. 

Kommunalvänstern Väst 

Distriktsstyrelsens svar: 
Den typen arbete tycker vi är jättebra för partiföreningarna att ta ansvar för. Gärna tillsammans om 
det är mer lämpligt. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V36. Gärna samarbete! (rad 284) 
Sedan pandemin har studieverksamheten gått lite trögt i några av distriktets partiföreningar. 
Partiföreningsdelningarna har också tagit en del kraft från studiearbetet. Detta skulle kunna 
förbättras genom ett bättre samarbete mellan partiföreningarna. Eftersom partiföreningarna 
kommer att använda distriktets verksamhetsplan när de egna verksamhetsplanerna ska utformas 
vore det därför bra med en liten knuff i riktning mot mer studiesamarbete mellan föreningarna. 

Yrkande: 

● Att punkten på rad 284 får följande bisats tillagd "gärna i samarbete med fler partiföreningar. 

Vänsterpartiet Örgryte-Härlanda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Vi ser gärna att partiföreningarna samarbetar kring studier för att tillsammans till exempel kunna 
erbjuda flera studieinsatser och på så sätt öka mängden studier i föreningarna. Det kan vara bra att 
lyfta fram det samarbetet i verksamhetsplanen. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla motionen  

V37. Rutiner för samarbete med ABF avseende studiecirklar (rad 291) 
Rad 291-292 nämner att det skall finnas tydliga rutiner gällande rapportering till ABF, vilket såklart är 
bra och viktigt. Detta bör dock utvidgas till att gälla även övriga delar i samarbetet som exempelvis 
vem kontaktar ABF för förslag om en studiecirkel, vem beställer litteratur osv, någon från styrelsen i 
partiföreningen, cirkelledaren eller expen? 

Yrkande: 

● Att rad 291-292 ändras till "tydliga rutiner gällande samarbete med ABF avseende uppstart, 
roller och rapportering tas fram, vilka ska delges och förankras med partiföreningar och 
nätverk”. 

Pf Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
Motionärerna har rätt i att samarbetet med ABF är mer än att rapportera in studier, men vi tycker 
inte att innehållet i rutinerna vi tar fram kring samarbetet med ABF behöver detaljstyras som 



Motioner med DS svar till Distriktsårskonferens 2025 
Svar antagna 2025-01-19 

23(65) 

motionen föreslår. Därför föreslår vi att bifalla motionen med ändringen att distriktet ska “ha tydliga 
rutiner gällande samarbetet med ABF", där vi inte specificerar exakt vad de rutinerna ska innehålla. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla motionen med ändringen att punkten lyder “ha tydliga rutiner gällande 

samarbetet med ABF som av distriktet ska göras kända och förankras i samtliga 
partiföreningar och nätverk.” 

V38. Distriktet ska erbjuda studier med allmänpolitiskt fokus (rad 296) 
På rad 267-268 framförs behov av att distriktet ska ha en mer aktiv roll när det gäller 
föreläsning/seminarieprogram med allmänpolitiskt fokus. I punktlistan vad som ska ske under 
verksamhetsåret står det på rad 296 att alla partiföreningar skall arrangera introduktionsstudier för 
nya medlemmar, vilket får anses vara ett arrangemang av allmänpolitisk karaktär och därför borde 
vara distriktets ansvar.  

Yrkande: 

● Att rad 296 ändras till "distriktet arrangera introduktionsstudier för nya medlemmar”. 

Pf Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
Poängen med skrivningen är inte att distriktet ska ansvara för allt som är allmänpolitiskt. Vi ser att 
det är viktigt att mycket av grundstudierna sker på partiföreningsnivån. Det kompletteras av 
distriktets verksamhet som t.ex. Välkommen till Vänstern.  

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen 

V39. Kommunikation - Öppna möten för att nå fler sympatisörer och vänsterväljare 
(rad 311) 

Under avsnittet Kommunikation finns skrivningar på rad 309-311 kring hur vi kan nå så många som 
möjligt där vi förmedlar ”Vänsterpartiets lösningar på hur vi kan bygga samhället mer jämlikt igen i 
både traditionella och nya kanaler samt på nya kreativa sätt”. Tyvärr når vår kommunikation ibland 
huvudsakligen medlemmar och redan övertygade sympatisörer. För att kunna nå ut till fler kan en 
väg vara öppna möten och panelsamtal där företrädare för Vänsterpartiet, samhällsdebattörer och 
experter tar upp ämnen i linje med Vänsterpartiet Göteborgs prioriterade frågor. Distriktet kan 
arrangera detta ihop med Studieutskott, partiföreningar och nätverk och till exempel ABF.  

● Att på rad 311 efter ”stor betydelse” lägga till ny mening: ”Även öppna möten och 
panelsamtal där företrädare för Vänsterpartiet, samhällsdebattörer och experter tar upp 
ämnen i linje med V Göteborgs prioriterade frågor kan bidra till att nå ut till fler”.  

● att under ”Under verksamhetsåret ska:” på rad 321-334 på lämplig plats lägga till: 
”distriktet i samarbete med partiföreningar och nätverk arrangera öppna möten och 
panelsamtal där företrädare för Vänsterpartiet, samhällsdebattörer och experter tar upp 
ämnen i linje med V Göteborgs prioriterade frågor”.  

Pf Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
Motionen anser att vi inte når ut med vår kommunikation och vill lägga till att “Även öppna möten 
och panelsamtal där företrädare för Vänsterpartiet, samhällsdebattörer och experter tar upp ämnen i 
linje med V Göteborgs prioriterade frågor kan bidra till att nå ut till fler”. Vårt arbete behöver absolut 
fokuseras på att nå fler, men vi tror inte att öppna möten är rätt väg att gå. Vi tror inte att den typ av 
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verksamhet når andra än medlemmar och övertygande sympatisörer, vilket är det man anger är 
syftet. 

Vi tror att det i vissa frågor kan vara möjligt att nå en bredare publik, men vi anser att det i så fall 
behöver ske nära människor och därför med fördel arrangeras av våra partiföreningar, finansiering 
och stöd finns att få från distriktet för att genomföra öppna möten. Den typ av verksamhets som 
föreslås är dyr och behöver särskild finansiering i budgeten och en omprioritering av våra resurser i 
form av personal, det innebär att vi behöver ta pengar och tid från annat. Vi anser inte att det är en 
god prioritering. (jämför även svar på A7). 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V40. Återinför ett internt debattforum för medlemmar i Vänsterpartiet Göteborg (rad 
320) 

Efter nedläggningen av Gördis sommaren 2024 finns det inte längre ett forum för medlemmarna i 
Vänsterpartiet Göteborg att nå varandra över partiföreningsgränserna för en gemensam debatt och 
åsiktsutbyte. För ett levande och demokratiskt parti är det nödvändigt att ha ett internt, modererat 
debattorgan som når alla medlemmar i Göteborgsdistriktet. 

Yrkande: 

● Att på rad 320 lägga till "Efter nedläggningen av Gördis sommaren 2024 finns det inte längre 
ett forum för medlemmarna i Vänsterpartiet Göteborg nå varandra över 
partiföreningsgränserna för en gemensam debatt och åsiktsutbyte. För ett levande och 
demokratiskt parti är det nödvändigt att ha ett internt, modererat debattorgan som når alla 
medlemmar i Göteborgsdistriktet." 

● Att Efter rad 331 lägga till en punkt: ”Senast på 2026 års DÅK ska DS ha startat ett internt, 
modererat debattforum för medlemmarna i Vänsterpartiet Göteborg.” 

Pf Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
Vi förstår att motionärerna efterlyser ett internt debattforum men är inte helt övertygade om att 
nätbaserade debattforum är vad som behövs för en stimulerande och utvecklande interndiskussion. 
Vi uppfattar det som att interna, även mycket välmodererade debattforum har en mycket grälsjuk 
tendens med en ganska oförsonlig ton i debattinläggen. Effekterna av detta blir snarare mer splittring 
mellan kamrater och ett lite osunt fokus på våra interna skillnader, när avståndet till alla andra 
partier är så mycket större. Vi kan också konstatera att i de nätbaserade debattforum som existerat 
de senaste åren har en försvinnande liten del av medlemskåren deltagit och personer som senare 
startat andra partier har varit tydligt överrepresenterade i författandet av inlägg. Det här 
förhållandet står i skarp kontrast till de diskussioner och debatter som förs i våra partiföreningar och 
på våra distriktsgemensamma konferenser. Där är tonen kamratlig och tendensen är i stället att 
motsättningar som saknar grund i verkliga problem upplöses. Det finns så att säga inget egenvärde i 
debatten som förs på våra möten och konferenser utan den syftar till att utveckla vår förståelse av 
världen och vår möjlighet att förändra denna. Det är dessa debatter vi vill utveckla inom distriktet, till 
exempel genom att förbättra studieverksamheten med fler distriktsgemensamma debatter. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- att avslå motionen 

V41. Samarbeta med pensionärsföreningarna (rad 231) 
Samarbetet med olika grupper utanför partiet är oerhört viktigt, bland annat för att människor som 
inte är insatta i hur vårt parti fungerar ska få en rättvis bild av vad vi vill. Pensionärer är en grupp där 
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skillnaden är särskilt stor mellan hur populär vår politik är och hur populärt vårt parti är. Därför vore 
det mycket värdefullt om vi kunde utöka vårt samarbete med de intressegrupper för pensionärer 
som verkar i Göteborg. Förslaget till verksamhetsplan tar redan upp den här typen av samarbeten i 
avsnittet Samarbeten, men det vore bra om äldrefrågorna nämndes tillsammans med de övriga 
frågorna som räknas upp i avsnittet. Orden "till exempel" visar ju redan att uppräkningen inte är 
uttömmande, men eftersom vi inte har något starkt samarbete med pensionärsföreningar idag, 
föreslår vi att äldrefrågor nämns explicit. 

Yrkande: 

● Att ordet "äldrefrågor" läggs till i uppräkningen på rad 231, så att meningen som börjar på 
rad 230 istället lyder "Det gäller till exempel bostadsfrågor, internationell solidaritet, 
antirasism, feministiska frågor, äldrefrågor, klimatfrågor och kultur. 

Vänsterpartiet Örgryte-Härlanda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Pensionärer är en grupp som ofta har en tydlig politisk åskådning, de som inte redan är vänster 
kommer vi sannolikt inte att nå. Men det kan så klart ändå finnas pensionärsföreningar som är 
relevanta att samarbeta med, både för parlamentariker och för enskilda partiföreningar, men vi ser 
inte att det är en prioriterad målgrupp. Sen vill vi också lyfta fram att pensionärer inte enbart är 
intresserade av äldrefrågor, som ju är det som motionärerna vill skriva in. Och att det finns många 
som är intresserade av äldrefrågor som inte är pensionärer. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V42. Digital valkommunikation från göteborgsdistriktet (rad 325) 
Om mindre än två år är det val igen. Allt fler, framför allt ungdomar, får sin samhällsinformation via 
sociala medier, inte via tidningar och tv. Därför måste vi växla upp inför kommande val. Ett sätt att 
växla upp är att distriktsstyrelsen tar initiativ till en kommunikationsgrupp med ombudspersoner 
samt intresserade medlemmar för att på ett mer koncentrerat sätt ta fram innehåll till sociala medier 
och hemsidan. Om fler jobbar tillsammans kan vi inspirera varandra och kunna var aktivare än om var 
och en sitter på sin kammare (partiförening). Vi kan inte se ännu ett förlorat val. 

Yrkande: 

● Att en punkt införs efter rad 325 med texten "distriktet tar initiativ till en 
kommunikationsgrupp med inriktning mot sociala medier." 

Vänsterpartiet Örgryte-Härlanda 

Distriktsstyrelsens svar:  
I partiets Strategidokument som är vår långtidsplan finns en skrivning avseende “En organisation för 
digitala aktivister” och i partistyrelsens verksamhetsplan hittar vi uppgiften att: “ta fram en plan för 
valåret 2026 för hur vi både brett och smalt kan stärka Vänsterpartiets närvaro på sociala medier, 
genom samordning av de resurser som finns i hela partiorganisationen”. Så sociala medier är 
prioriterat och det är viktigt att vi hittar sätt att nå ut. Men vi tror att det finns andra bättre sätt att 
arbeta med de skrivningarna än att tillsätta en kommunikationsgrupp. 

Inför valet 2018 så fanns en kommunikationsgrupp med i vår valplan, denna tillsattes, men gav inte 
det som vi hade hoppats. I distriktet har vi tre kommunikatörer anställda för att sköta vår 
kommunikation, vi tror att det är bättre att de leder och samordnar det arbetet på det sätt som de 
bedömer lämpligt utifrån våra gemensamt beslutade mål, både de redan beslutade och de vi 
kommer att fatta gällande valplanering. 
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Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- att avslå motionen 

V43. Kommunnytt (rad 325) 
I Växjö från 1970-talet fram till 2000-talet tog Vänsterpartiet efter varje kommunfullmäktige fram ett 
flygblad med kommentarer om vad som hade hänt på mötet. Flygbladet lyfte sådant som partiets 
företrädare tagit upp i talarstolen, men också tokiga saker som andra partiers företrädare sa. 
Flygbladet trycktes upp och delades ut i så många brevlådor som möjligt så snart det gick efter 
fullmäktigesammanträdet. 

Idag får vi till oss mycket information digitalt, men kännedomen om vad som händer i 
kommunpolitiken är nog längre än vad den var då, delvis eftersom allt färre har lokaltidning eller 
lyssnar på P4. Våra kommunikatörer arbetar aktivt med hur vi kan nå ut med informationen på bästa 
sätt, både internt och externt. Vi anser därför inte att det finns behov av att lyfta in det i 
verksamhetsplanen. 

Yrkande: 

● Att en punkt införs efter rad 325 med texten "distriktet undersöka hur vi kan sprida 
information om vad som händer i kommunfullmäktige, hur vår politik skiljer sig från 
borgarnas och hur vi arbetar för att förbättra Göteborg i en socialistisk riktning." 

Vänsterpartiet Örgryte-Härlanda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Vår uppfattning är att mycket av det som motionärerna efterlyser redan görs av distriktets och 
stadshusets kommunikatörer; både genom de utskick som regelbundet uppdaterar medlemmar och 
styrelser om viktiga beslut i de lokala parlamenten och genom utåtriktade inlägg i sociala medier som 
uppmärksammar aktuella politiska initiativ från vårt parti. Däremot beskriver vi inte detta arbete i 
verksamhetsplanen och motionärerna har rätt i att vi vinner på att undersöka hur spridningen kan 
förbättras. Så bifall motionen.  

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- att bifalla motionen. 

V44. Transgender Day of Remembrance (rad 332) 
Transgender Day of Remembrance hålls den 20 november varje år för att hedra minnet av de som 
mördats under året till följd av transfobi. Vi anser att Transgender Day of Remembrance är en 
tillräckligt viktig minnesdag för att räknas upp bland de minnesdagar och högtider som distriktet via 
våra kommunikationskanaler ska uppmärksamma. 

Yrkande: 

● Att punkten som börjar på rad 332 istället ska lyda: "distriktet via våra 
kommunikationskanaler uppmärksamma minnesdagar och högtider såsom exempelvis 
arbetarnas minnesdag (Workers' Memorial Day), segerdagen över fascismen, kristallnatten, 
minnesdagen för förintelsens offer och Transgender Day of Remembrance 

Vänsterpartiet Örgryte-Härlanda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Vi instämmer. Bifall motionen. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla motionen  
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V45. Stryk uppmärksammandet av den så kallade segerdagen över fascismen (rad 333) 
Segerdagen över fascismen har funnits med i verksamhetsplanen under en lång rad år. Ändå har 
distriktet aldrig gjort något för att lyfta fram den, vilket i sig är märkligt. Segerdagen över fascismen 
har heller aldrig ingått bland den svenska arbetarrörelsens högtidsdagar. 

Den 8 maj 1945 tog andra världskriget slut i Europa (men fortsatte i Asien). Karl Dönitz 
undertecknade Nazitysklands kapitulation i de allierades närvaro. Men Stalin propsade på en egen 
segerceremoni i den sovjetiska delen av Berlin och att den skulle hållas dagen därpå. I Moskva döptes 
9 maj till Segerdagen över fascismen och sedan 1965 firas den med evighetslånga militärparader till 
vinkande diktatorer på Kremls murar. 

Den finländsk/estniska författaren Sofi Oksanen beskriver i sin upprörande bok I samma flod – Putins 
krig mot kvinnorna hur krigsherren Putin aktivt skapar om den ryska historien och självbilden i en 
anda av Storrysk chauvinism, militarism och stålhårda män. Stalins skräckvälde rehabiliteras, Gulag 
och massvält till trots. Just ryssarnas (ensamma) seger över fascismen lyfts fram, trots enorma 
insatser av andra Sovjetrepubliker eller för den delen övriga allierade. För Putin ingår enligt Oksanen 
segern i ”ryssarnas genetiska kod”. 

Samma år som Ryssland invaderade Krimhalvön skrevs glorifieringen av Sovjetunionen in i Ryska 
federationens strafflag: det är olagligt att sprida ”falska uppgifter” om Sovjets agerande under andra 
världskriget. På samma sätt som alla fakta från Rysslands invasion av Ukraina. 

Ryssland är i dag ett land som enligt Utskottet för rättsliga frågor och mänskliga rättigheter vid 
Europarådet ska anses som en diktatur. 

Ryssland är också ett land där militarismen – även det militära sexuella våldet mot kvinnor (och 
homomsexuella) – hyllas och där paraderna på Segerdagen över fascismen den 9 maj är ett av 
inslagen. 

Med detta ska inte Vänsterpartiet förknippas! 

Yrkande: 

● Att på rad 333-334 ”segerdagen över fascismen” stryks bort från minnesdagar och högtider. 

Pf Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
Flera av de minnesdagar vi uppmärksammar handlar om nederlag och tragedier, exempelvis 
Kristallnatten, Förintelsens minnesdag eller för den delen kampen mot Francos fascister under 
spanska inbördeskriget. När distriktsårskonferensen för ca tio år sedan beslutade om att 
uppmärksamma segern över Tredje riket 1945 var det utifrån en ansats om att också lyfta fram de 
segrar som människor tillsammans har uppnått. Årsdagen för de allierades seger över Nazityskland 
går under olika benämningar och firas, som påpekas i motionen, vid olika datum. Den firas 8 maj i 
Storbritannien och Frankrike, under namnen “Seger i Europa-dagen” och “Årsdagen av segern 1945”. 
“Segerdagen över fascismen” firas 9 maj i Ryssland och samma dag firas “Seger i Europa-dagen” i 
Israel. När “Segerdagen över fascismen” 9 maj valdes som dag att uppmärksamma fanns också en 
ambition om att uppmärksamma de avgörande sovjetiska insatserna och uppoffringarna som 
möjliggjorde segern över Hitler. 

Sedan dess har mycket hänt. Från ryskt håll har man ökat ansträngningarna för att sudda ut de 
sovjetiska övergreppen under kriget, bortse från de västliga insatserna och använda minnet av kriget 
för att motivera angreppskrig och krigsförbrytelser i nutid. Från västligt håll har man samtidigt ökat 
ansträngningarna för att tona ner de sovjetiska insatserna och relativisera olika 
kollaboratörsorganisationers handlingar i östeuropeiska länder och framställa dessa grupper som 
offer. 
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Vi vill fortsätta att uppmärksamma de allierades seger över fascismen som en seger för 
människovärdet. Vi anser fortfarande att det är viktigt att uppmärksamma de avgörande sovjetiska 
insatserna. Men för att undvika att sammanblandas med budskap som Vänsterpartiet inte 
representerar föreslår vi distriktsårskonferensen att bibehålla uppmärksammandet, men formulera 
det annorlunda och istället välja 8 maj som datum, då det bättre  motsvarar dagen då Sverige kunde 
fira segern och freden. Även om det innebär att vi ger utrymme för firandet av den anskrämliga 
Europadagen den 9 maj gör vi bedömningen att det är det bästa alternativet. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att på rad 333-334 ändra “Segerdagen över fascismen” till “De allierades seger över 

fascismen 8 maj” 

V46. Handledning för könsseparata träffar (rad 357) 
Våra internfeministiska stöddokument är föråldrade på många sätt. Därför är punkten på rad 357 i 
den föreslagna verksamhetsplanen bra och viktig ("Under verksamhetsåret ska distriktet fortsätta 
med en översyn av våra internfeministiska stöddokument"). Under lång tid har särskilt 
handledningen för könsseparata träffar saknat tydliga riktlinjer för hur icke-binära personer ska delta. 
Olika partiföreningar har löst detta på olika sätt, men vi behöver tydliga riktlinjer som bör utformas 
för att syftet med träffarna ska uppfyllas så bra som möjligt. Vi tycker därför att det är på sin plats att 
just detta lyfts särskilt i punkten om översynen av stöddokumenten. 

Yrkande: 

● Att punkten på rad 357 får följande mening tillagd: "Särskilt ska en handledning för 
könsseparata träffar finnas där det också beskrivs hur personer med icke-binär könsidentitet 
ska delta." 

Vänsterpartiet Örgryte-Härlanda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Det håller med om att det är bra att som motionären föreslår tänka till mer kring hur föreningarna 
kan göra för att upplevas mer inkluderande än i vi gör i dagsläget och det är bra att partiföreningarna 
kan använda en vägledning i stället för att utgå från praxis. Dock bör distriktets vägledning inte peka 
med hela handen utan lämna öppet för att utforma lokala implementeringen i samråd med eventuell 
berörd person. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att punkten på rad 357 får följande mening tillagd: "Exempelvis ska handledningen för 

könsseparata träffar utveckla hur personer med icke-binär könsidentitet kan delta."  

V47. Mentorsprogram för kvinnliga, samt personer som tolkas som kvinnliga, 
parlamentariker (rad 373) 

Under stycket internfeminism beskrivs tydligt att partiet har svårt att få kvinnor eller personer som 
tolkar sig som kvinnor att ställa upp för omval till nämnder och styrelser samt att de i hög 
utsträckning avsäger sig presidieposter och blir ersatta av män. Det är viktigt att vi förstår 
bakgrunden till varför det är så, men under tiden vi gör det är det viktigt att parlamentariker stöttar 
varandra oavsett vilken nämnd/styrelse eller fullmäktige en sitter i. Genom att få stöd och hjälp av 
andra parlamentariker, inte bara i sakpolitiska frågor utan även hur en navigerar det politiska 
systemet och hanterar de härskartekniker som förekommer, kanske fler finner kraft i varandra och 
kan tänka sig att fortsätta inom politiken. 

Yrkande: 
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● Att vi lägger till en punkt under stycket Internfeminism under rubrik Under verksamhetsåret 
ska: distriktet utforma ett mentorsprogram för parlamentariker som identifierar sig som 
och/eller tolkas som kvinnor. 

Kortedala Gamlestaden Bergsjön 

Distriktsstyrelsens svar: 
Motionärerna lyfter ett problem vad gäller rekrytering till parlamentariska poster i olika politiska 
församlingar. Även om vi har en jämn könsfördelning när vallistorna sätts och när mandatperioden 
inleds är det kvinnor i högre utsträckning väljer att lämna sina uppdrag i förtid. Vi kan se samma 
tendens bland parti-interna förtroendeuppdrag, exempelvis Distriktsstyrelse och 
partiföreningsstyrelse. Vi har dock valt att i förslaget till verksamhetsplan för 2025 prioritera 
utvecklingen av vår egen partiorganisation, där vi ser ett ännu större behov i dagsläget vad gäller 
rekrytering av förtroendevalda. Det är här, i vår interna partiorganisation, vi kan göra de viktigaste 
insatserna för att rekrytera kvinnor samt att stödja dem att kunna fullfölja sina förtroendeuppdrag. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

V48. Fler partiföreningar byggda på bransch, facklig tillhörighet eller arbetsplats (rad 
385) 

Det är glädjande att se att distriktsstyrelsen i sitt förslag till verksamhetsplan fortsätter den satsning 
på fackligt organisationsbygge som vi tillsammans slagit fast i Strategidokumentet antaget på 
kongressen 2020 och i det nya partiprogrammet antaget på senaste kongressen. Där finner man 
bland annat att läsa följande ”Att vara med och bygga upp starka, levande fackföreningar på 
arbetsplatserna är en av de strategiska huvuduppgifterna för Vänsterpartiet och våra medlemmar.”. 
Vi tycker det är fint att se att det nu verkar finnas en större enighet kring en satsning på 
partiföreningar byggda på bransch, facklig tillhörighet eller arbetsplats som en del i det arbetet. 

Vi är dessutom ganska nöjda, men inte helt nöjda med den skrivning som finns under rubriken 
”Fackligt-politiskt arbete”. Vi vill inskärpa och ge skrivningar lite annorlunda utformning. Vi tror nog 
för att denna viktiga del av partiarbetet inte enbart ska innebära att vi väntar på att yrkesverksamma 
medlemmar ger sig till känna så måste vi nog aktivt genom gemensamma resurser som facklig-
politiska utskottet, våra anställda funktionärer samt de existerande partiföreningarna arbeta aktivt 
med att hitta de kamrater och medlemmar som kan börja bygga fler föreningar byggda på byggda på 
bransch, facklig tillhörighet eller arbetsplats. Vi tror också att vi behöver peka ut att det är inom dom 
oråden där vi idag har ett underskott av aktiva medlemmar som inom den privata industrin och 
tjänstesektorn som vi bör rikta vårt huvudsakliga arbete rörande denna del av organisationsbygget. 

Yrkande: 

● att lägga till följande mening i stycket på rad 385 i förslaget till verksamhetsplan ”Ett 
prioriterat område för att få till nätverk kring är de branscher och fackföreningar som 
organiserar folk inom den privata tillverknings-, transport-, bygg- och livsmedelsindustrin 
samt i den privata tjänstesektorn som hotell, restaurang och handel.” 

● att ändra punkten som räknas upp på rad 402 – 403 till följande: ”distriktet arbetar aktivt 
med att organisera nya som gamla yrkesverksamma medlemmar som önskar i nätverk 
syftande till att bli en partiförening utifrån bransch, fackförening eller arbetsplats, extra 
prioriterat är att sektorer inom den privata tillverknings-, transport-, bygg- och 
livsmedelsindustrin samt i den privata tjänstesektorn som hotell, restaurang och handel. 

Kommunalvänstern Väst 
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Distriktsstyrelsens svar: 
Vi delar motionärerna bedömning att vi behöver vidga vår verksamhet för att kunna göra 
inbrytningar även i privat sektor. Vi anser däremot inte att den ambitionsnivå som anges i att-sats 2 
är rimlig i nuläget. Vi anser att de arbetsuppgifter som det facklig-politiska utskottet tilldelas i 
förslaget till verksamhetsplan är väl avvägda. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla första att-satsen 
- Att avslå andra att-satsen 

V49. Beslutspunkt om ekonomi (rad 429) 
Den sista punkten under avsnittet Ekonomi på rad 429 är lite svår att förstå, men vi tror att den 
handlar om att distriktsstyrelsen erbjuder sig att hjälpa till om det vid delning av partiföreningar 
skulle uppstå problem vid fördelning av ekonomiska tillgångar. Det tycker vi är självklart och föreslår 
att den punkten stryks. 

Yrkande: 

● att på rad 429 stryka följande text: ”distriktet besluta hur ekonomin i de nya och delade 
partiföreningarna hanteras.”  

Vänsterpartiet Frölunda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Vi delar motionärernas bedömning att detta inte nödvändigtvis behöver stå med i 
verksamhetsplanen. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla motionen  

V50. Prioritera solidaritetsarbetet med Palestina - uppmärksamma Al Nakba (rad 440) 
Det pågår ett folkmord i Palestina och på Gaza. Detta är något som borde prioriteras i vår 
verksamhet. Det är dels i sig ett rasistiskt, kolonialt krig uppbackat av dom rika länderna i världen. 
Men det är också ett krig som skapar en aktiv solidaritetsrörelsen där vi har en given plats, en 
solidaritetsrörelse som bärs upp av arbetareungdomen i vår stad. Ett givet tillfälle att vara med och 
erbjuda våra resurser i form av aktivister, anställd personal eller våra politiska företrädare är inför 
uppmärksammandet av den fördrivning palestinierna drabbades av 1948 när staten Israel utropades, 
det som kommit att kallas Al-Nakba (katastrofen på arabiska). Den uppmärksammas kring hela 
världen den 15 maj och 2025 kommer inte vara något undantag. Därför anser vi att detta bör föras in 
i verksamhetsplanen och tydliggöras att detta är en prioriterad arbetsuppgift för oss. 

Yrkande: 

● att ändra meningen på rad 440 - 442 som slutar ”…återkommande högtidsdagar och 
arrangemang som internationella kvinnodagen, första maj, West Pride, Nooshis sommartal 
och Hammarkullekarnevalen.” till följande ”…återkommande högtidsdagar och arrangemang 
som internationella kvinnodagen, första maj, uppmärksammande av Al-Nakba, West Pride, 
Nooshis sommartal och Hammarkullekarnevalen.” 

● Att mellan rad 452 och rad 453 i förslaget till verksamhetsplan föra in följande punkt 
”Distriktet söka kontakt med palestinska föreningar och solidaritetsorganisationer och 
erbjuda våra resurser för att tillsammans arrangera ett folkligt och brett uppmärksammande 
av Al-Nakba runt eller på den 15 maj. 

Kommunalvänstern Väst 
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Distriktsstyrelsens svar: 
Motionen avser att införa en ny årlig rutin om att uppmärksamma Nakba-dagen i samarbete med 
andra organisationer. Vi delar motionärernas uppfattning om att vi behöver öka vår närvaro och vårt 
deltagande i den breda folkliga rörelsen till stöd för Palestina samt att uppmärksamma de palestinska 
flyktingars rätt till återvändande. Vi anser dock att det vore stelbent att uppmärksamma just Nakba-
dagen i ett läge där vi kan behöva anpassa vår verksamhet till det dagsaktuella politiska utvecklingen. 
Däremot ser vi behovet att underlätta för partiföreningarnas aktivism till stöd för Palestina och 
uppmärksammandet av viktiga dagar är kan vara viktigt. Nakba-dagen är dock inte den enda viktiga 
årsdagen. Även Palestinska jordens dag 30 mars och FN:s internationella solidaritetsdag med det 
palestinska folket 29 november. Vi tror att den sistnämnda är den mest angelägna. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att skriva in “FN:s internationella solidaritetsdag med det palestinska folket 29 november” i 

distriktets tidplan på rad 332-334 
- Att avslå motionen 

V51. Vi är inte liberaler (rad 451) 
På rad 451 i förslaget till verksamhetsplan står att distriktet ska samverka med Ung vänster för att 
utveckla och stärka "firandet" av Internationella kvinnodagen. På samma sätt som vi inte gratulerar 
kvinnor den 8 mars till att de får leva i ett patriarkat ”firar" vi inte heller Internationella kvinnodagen. 
Med tanke på att verksamhetsplanen inte är ett externt dokument kan man förstås argumentera för 
att det inte är så viktigt med värderingen i enstaka ord. Vi tycker ändå att det är en tillräckligt viktigt 
internfeministisk fråga för att motivera en ändring. 

Yrkande: 

● Att ordet "firandet" på rad 451 ersätts med ordet "uppmärksammandet" 

Vänsterpartiet Örgryte-Härlanda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Såväl 8 mars som 1 maj är kampdagar. Vi firar inte klassamhället på 1 maj och vi firar inte 
patriarkatet på 8 mars. Däremot firar vi de segrar som segrar som arbetarklassen har uppnått genom 
gemensam kamp och de segrar som kvinnor har uppnått genom gemensam kamp. Vi är alltså inte 
principiella motståndare till att fira någon av kampdagarna. Däremot delar vi motionärernas 
uppfattning om att 8 mars ska sticka ut som en dag vi firar, till skillnad från andra kampdagar som 
uppmärksammas i förslaget. I konsekvensens namn bör därför formuleringen ändras. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla motionen  

V52. Kulturen spelar en viktig roll i samhället (rad ?) 
Kulturen utgör en arena för möten, samtal och debatt, ett forum för utbyte av åsikter och 
upptäckande av nya tankar, idéer och perspektiv. Låt oss inte överlåta det till SD. 

Yrkande: 

● Att Mitt textförslag läggs till vår verksamhetsplan 

Lena Selander Nilson, medlem i Kungsladugårds partiförening 

Distriktsstyrelsens svar: 
Eftersom inget textförslag är bifogat i yrkandet kan vi heller inte ta ställning till förslaget. Vi hänvisar i 
stället ombuden till övriga motionssvar gällande kulturens roll i samhället. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
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- Att anse motionen besvarad. 

Allmänna motioner 
A1. Modernisera Göteborgs trafikljus för en hållbarare trafik 
Göteborgs trafiksystem prioriterar idag biltrafik, vilket orsakar långa väntetider för gångtrafikanter, 
cyklister och kollektivtrafik. Denna bristande prioritering gör hållbara transportalternativ mindre 
attraktiva och leder till att fler väljer bilen. Dessutom påverkar detta stadens transporteffektivitet 
negativt, eftersom gång, cykel och kollektivtrafik är de mest effektiva och hållbara metoderna för att 
förflytta människor i en tät stadsmiljö. Att inte prioritera dessa leder till en försämrad rörelse genom 
staden. 

Det finns idag moderna trafikljussystem som dynamiskt kan anpassa sig efter den aktuella 
trafiksituationen. Dessa system kan exempelvis ge grönt ljus för gångtrafikanter och cyklister när inga 
bilar finns i närheten eller temporärt pausa all annan trafik för att prioritera spårvagnar och bussar. 
Genom att införa ett sådant system kan Göteborg skapa en trafikmiljö som är både effektivare och 
säkrare för alla trafikslag. 

Yrkande: 

● Att Vänsterpartiet Göteborg ska arbeta för att Göteborgs trafikljus ska moderniseras med 
mer reaktiva och dynamiska system i snabbare takt. 

● Att Vänsterpartiet Göteborg ska arbeta för att Göteborgs trafikljus i högre grad ska prioritera 
gång, cykel och kollektivtrafik. 

Vänsterpartiet Centrum Göteborg 

Distriktsstyrelsens svar: 
Uppdrag i senaste budgeten: 

“Stadsmiljönämnden får i uppdrag att genomföra ett pilotprojekt för trafikljus med smart detektering 
för att ge bättre flyt i trafiken och minska utsläppen. Återrapporteringen ska ske till 
stadsmiljönämnden.” 

Vi är också tydliga med att vi tycker att kollektivtrafiken ska ha signalprioritet, vilket den också ofta 
har.  

När det gäller gång och cykel prioriterar vi att sänka bashastigheten, bygga ihop cykelinfrastrukturen 
och få mer planskildhet. Det tror vi ger större effekt än att byta ut befintliga trafikljus. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att därmed anse motionen besvarad. 

A2. Begränsa ljusföroreningar! 
Den vanliga uppfattningen hos gemene man är att ”desto ljusare desto tryggare”. En sanning med 
modifikation. För att vi skall känna oss trygga behöver vi kunna se det som döljs i mörkret. För att 
kunna se det som döljs får inte pupillen vara för hårt ihopdragen av bländande ljus. Känslan av 
trygghet blir således svår att uppbringa med starkare lampor eftersom det endast är det som finns i 
ljuskäglan som blir synligt och tryggt. Slottskogen har aldrig varit så upplyst som den är nu och ändå 
upplevs den som mörk. Problemet är omgivande och störande belysning som gör att pupillen drar 
ihop sig och du helt enkelt ser sämre. Vår stads gatubelysning är en av de största energikrävande 
kostnaden. Vi skulle kunna spara både energi och pengar, öka känslan av trygghet och göra 
stadsmiljön vänligare för utrotningshotade arter såsom fladdermöss, genom att dra ner belysningen i 
staden. Men då krävs det att vi reglerar omgivande belysning så att inte enskilda aktörer förstör 
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genom att blända förbipasserande. Vi måste ge varandra möjligheten att se staden med utvidgade 
pupiller. 

Fördelar: 

- bättre ekonomi för staden. 

- minskad energiåtgång. 

- ökad trygghet då det blir lättare att se vad som rör sig på de platser som förut upplevts som 
skumma och mörka 

- behagligare miljö för både människor och utrotningshotade arter såsom fladdermöss. 

Yrkande: 

● Att Vänsterpartiet tillser att en utredning, gällande effekterna av ljusföroreningar i 
hänseende av trygghet, miljö och ekonomiska aspekter, utföres. 

Vänsterpartiet Stigberget-Majorna 

Distriktsstyrelsens svar: 
I “Stadsmiljöförvaltningens vägledning för belysning av allmän plats” kan man läsa: 

“Analyser av ljusets påverkan på ekosystemet bör ligga till grund för beslut om belysning i känsliga 
områden och ny belysning bör bidra till att minska ljusföroreningar.” 

och 

“Att sammanställa biologiska förutsättningar kopplat till belysning är tätt knutet till begreppet 
störande ljus och behovet av mörker. Begreppet inkluderar uppåtriktat ljus som ger orsak till 
ljusföroreningar.” 

Ordet “ljusföroreningar” nämns totalt 8 gånger. 

Det ekonomiska läget i staden är fortsatt ansträngt och en del av strategin för att få pengarna att 
räcka så långt som möjligt är att minska och hålla nere kostnaderna för administration. I det läget är 
det inte lämpligt att föreslå en ny utredning. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A3. Internfeministiska studiecirklar 
Det internfeministiska arbetet ska genomsyra distriktets verksamhet 

Yrkande: 

● att distriktsstyrelsen under verksamhetsåret startar upp studiecirklar kring grundläggande 
feministisk praktik. 

● att studiecirklarna leds av någon som har stor kunskap och erfarenhet inom området. 

Åsa Sundin Vänsterpartiet Centrum & Linda Hagberg, Vänsterpartiet Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
Studiecirklar hålls med fördel i partiföreningarna, gärna med flera partiföreningar i samarbete. 
Distriktsstyrelsen föreslår därför motionärerna att lyfta förslaget till respektive partiföreningsstyrelse. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  
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A4. Offentliga möten 
Neddragningarna inom offentlig sektor tillsammans med den höga arbetslösheten och de höga hyres- 
el- mat- och transportkostnaderna är kanske de viktigaste frågorna för vanligt folk i dag för att få 
vardagen att fungera. Dessutom vet vi alla att klimatfrågan är vår ödesfråga. 

Det faktum att vi styr i minoritet i både Göteborg i Västra Götaland gör att det inte blir tydligt för folk 
vad V egentligen vill i dessa frågor. Det sägs ju i förslag till ny verksamhetsplan för distriktet citat ”att 
vi behöver bli bättre på att kommunicera allt vi faktiskt åstadkommer och måla upp en hoppfull och 
positiv framtidsvision.” Det säger vi inte emot men motståndet mot den högernationalistiska 
regeringen och dess samarbetsparti bör även tydliggöra våra löften och visioner om vi får rödgrön 
majoritet i både land och stad vid nästa val. Att staten till exempel i dag tar in över 400 miljarder 
mindre i skatteintäkter än för 20 år sedan och att högerregeringen dessutom svälter ut kommunerna 
för att än mer skall kunna privatiseras. Vi behöver en ny regering och ett rödgrönt majoritetsstyre i 
distriktet. 

Vi tror att det är otroligt viktigt att V under de kommande åren håller så många olika offentliga 
möten som vi förmår där våra valda politiker deltar och tydliggör vår politik och vad som är orsaken 
till att denna inte kan genomföras i dag. Möten om bostadsfrågan är till exempel en ypperlig fråga att 
för att nå progressiva unga och människor boende i miljonprogrammen vilka är våra främsta 
målgrupper. Om det på grund av rotel-ansvar och uppgörelser med övriga styrande partier är 
lämpligt att genomföra klargörande politiska offentliga möten först när ett år återstår till valet så bör 
en planering för detta ändå startas snarast.  

Yrkande: 

● Att en rad offentliga möten i olika frågor med våra valda politiker som frontfigurer anordnas 
så snart det är möjligt och ända fram till valet. 

Vänsterpartiet Stigberget-Majorna 

Distriktsstyrelsens svar: 
Våra valda politiker är redan, efter bästa förmåga, aktiva i omfattande offentliga möten, oavsett om 
det är valår, för att tydligt positionera vår politik inom ramarna för våra samarbetsavtal. 
Distriktsstyrelsen anser att vikten av samarbete med närliggande organisationer och byggandet av 
rörelsen underifrån är en självklarhet inom partiet och för våra politiker vilket understryks i förslaget 
till vår verksamhetsplan. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A5. Tillgängliga lokaler på Andra Långgatan 20 
Vänsterpartiet är ofta drivande i frågor som gäller funktionsrätt och tillgänglighet. Självklart bör alla 
partiets lokaler vara tillgängliga för alla medlemmar. När det nu verkar finnas planer för lokalen 
ovanför Solveig och Greta som tidigare hyrts ut, är det viktigt att man säkerställer att den kommer att 
vara tillgänglig. 

Yrkande: 

● Att distriktet och fastighetsföreningen, om inte detta redan är gjort, säkerställer att det finns 
en tydlig plan att lokalen ovanför Solveig och Greta görs tillgänglig för alla medlemmar. 

Vänsterpartiet Stigberget-Majorna 
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Distriktsstyrelsens svar: 
I renoveringsuppdraget som distriktsstyrelsen har gett till fastighetsföreningen ingår en ombyggd 
trappa och en trapphiss. En riktig hiss är för dyr att bygga nu eftersom de nödvändiga renoveringarna 
och reparationerna i fastigheten är så omfattande. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att därmed anse motionen besvarad. 

A6. Administrativ avlastning av partiföreningarnas styrelser 
Partiföreningarna har under det senaste året fått avlastning från distriktsexpeditionen när det gäller 
förenklad och samordnad ekonomisk hantering och redovisning. Det tycker vi är bra eftersom det 
spar mycket administrativ tid för partiföreningarna, särskilt när styrelseledamöter byts ut från år till 
år.  

På liknande sätt tror vi att avlastning skulle kunna gälla hantering av Zetkin och medlemsregister. Jag 
har varit i kontakt med en medlem i Kungsholmens partiförening i Stockholm. Hon är en av dem som 
har hand om Zetkin i sin förening. Hon har berättat att det finns några kunniga anställda på deras 
distriktsexpedition som har till uppgift att stödja partiföreningarna med hantering av Zetkin och 
medlemsregister. De kan till exempel med kort varsel ordna uppdaterade listor till Zetkin så att 
partiföreningen lätt kan starta ring-uppdrag till nya medlemmar eller medlemmar som inte har 
betalat medlemsavgiften. De ordnar också med etiketter på registrerade medlemmar för att kunna 
göra sökningar utifrån intresseområden inför olika aktiviteter i partiföreningarna. 

En hantering på distriktsexpeditionen skulle också öka säkerheten med tanke på GDPR. Som det är 
nu måste vi ladda ner excelfiler från medlemsregistret med känsliga personuppgifter som inte får 
ligga kvar på datorn efter uppladdning i Zetkin. Det är mer sårbart om personuppgifter från 
medlemsregistret finns på en dator i varje partiförening jämfört med centralt på distriktet. 

Yrkande: 

● att distriktsstyrelsen får till uppgift att se till att kunskaper och resurser för stöd vid hantering 
av Zetkin och medlemsregister ska finnas på distriktsexpeditionen. Målsättningen är att detta 
ska kunna fungera inom en snar framtid, förslagsvis inom 6 månader. 

Vänsterpartiet Frölundas partiförening 

Distriktsstyrelsens svar: 
Distriktsstyrelsen delar motionärens ambition att minska den administrativa bördan för 
partiföreningarna och värnar om en effektiv och säker hantering av medlemsuppgifter. Däremot 
föreslås att motionen avslås med följande motiveringar: 

Distriktsexpeditionen planerar en genomgång av Zetkin, vilket innebär att partiföreningarna kommer 
att kunna få ett grundläggande stöd i Zetkin. 

Zetkin är ett externt planeringsverktyg som införts för att underlätta arbetet i partiföreningarna. Det 
är rimligt att partiföreningarna själva tar ansvar för att använda verktyget i sin verksamhet. 
Distriktsexpeditionen kan stötta, men det är inte expeditionens roll att utföra det operativa arbetet. 

Det är olämpligt att distriktsårskonferensen beslutar om detaljerade frågor kring 
distriktsexpeditionens arbetsuppgifter. Arbetsledning och prioriteringar bör hanteras av 
distriktsstyrelsen i samverkan med expeditionen. 

Distriktsexpeditionen står inför en större översyn av stödet till partiföreningarna under året, särskilt 
med tanke på att antalet partiföreningar ökar. Det är viktigt att eventuella förändringar och nya 
initiativ baseras på denna översyn. 
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Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A7. Starta en röd kulturförening 
Kultur spelar en avgörande roll i formandet av samhället genom att påverka människors värderingar, 
normer och beteenden. Genom kulturens olika uttrycksätt får vi fatt på våra känslor och tankar, vår 
identitet och våra livsfrågor. Vänstern har alltid varit medveten om detta allt sedan blåblusens 
arbetarteater på 30-talet, Socialdemokraternas, LOs och Kooperativa förbundets bildande av ABF, 
Spartacus här i stan m.m. Men inom partiet verkar det i dag inte finnas någon medvetenhet om 
detta. 

ABF hade under många år en oerhört populär föreläsningsserie på främst Trappan vid Folkteatern, 
men även på Blå Stället och på Frölunda kulturhus. Det var en kombination av offentliga möten, fri 
entré, kunniga paneldeltagare och intressanta ämnen kring oftast dagspolitiska frågor som ledde till 
långa köer och fullsatta lokaler. I Stockholm fortsätter denna verksamhet men här i stan lades detta 
ner för några år. Nu bedriver ABF mest kursverksamhet och Vänsterpartiet som är en 
medlemsorganisation inom ABF märks inte alls inom kultur i Göteborg. 

Här finns ett vakuum för partiet att fylla som vårt parti (kanske tillsamman med ABF) skulle kunna 
axla i distriktet som motvikt till neddragna anslag till folkbildning och till all den borgerliga kultur som 
översvämmar framförallt media. En röd partipolitisk kulturförening med egen styrelse och ekonomi 
behövs till skillnad från ett mer lösligt nätverk. Att arrangera kulturevenemang är mycket krävande 
att genomföras ad hoc inom ramen för de olika partiföreningarna. 

Yrkande: 

● Att distriktet startar en röd kulturförening som kan spela en aktiv roll i distriktet inför valet 
2026. 

● Att distriktet avsätter medel för att tillsammans med ABF driva utåtriktad kulturverksamhet. 
● Att distriktet samlar intresserade kulturarbetare i regionen som kan väljas att leda arbetet. 

Vänsterpartiet Stigberget-Majorna 

Distriktsstyrelsens svar: 
Möjligheten att starta en branschförening har funnits ett tag nu. Om det finns intresserade 
kulturarbetare som vill starta en sådan välkomnar distriktsstyrelsen ett sådant initiativ. Det är dock 
inte en fråga för distriktsårskonferensen att besluta om, utan bör vara ett initiativ från berörda 
medlemmar. 

Alla partiföreningar har möjlighet att bedriva den verksamhet som de anser som intressant och att 
äska pengar från distriktet för detta. Det är dock viktigt att betona att äskanden ska ske i förväg och 
att den pott för partiföreningarna som finns i budgeten är till för alla partiföreningar.  

Om medel ska avsättas särskilt för den här typen av verksamhet, som vi har sett kan uppgå till 
uppemot 100 000 kr på ett år, bör det finnas med särskilt i budgeten som beslutas av 
distriktsårskonferensen. Distriktsstyrelsen anser inte att detta är prioriterat för verksamhetsåret och 
har inte budgeterat för detta. Om pengar ska avsättas behöver de tas från något annat. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A8. Bara bröst! 
I dag finns regler på kommunens badhus som enbart omfattar kvinnor. Reglerna som enbart 
omfattar ett kön är att de måste skyla sina bröst oavsett om de finns eller är bortopererade. Detta 
har lett till att kvinnokodade personer har blivit avhysta från den gemensamma delen av badhuset 
och det är diskriminerande. Att reglera kvinnor att skyla sina bröst bör inte vara tillåtet. Bröst är inga 
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könsdelar och mäns bröst avslöjar könstillhörigheten precis lika mycket som kvinnors. Män har 
dessutom ingen logisk eller funktionell anledning att vara barbröstad. Vi kvinnor använder våra till att 
mata barn, således finns där en logisk och funktionell anledning för kvinnor att vara barbröstade i 
den offentliga miljön. Trots detta är det kvinnor som regleras. Behöver inte män skyla sina bröst skall 
inte heller kvinnor behöva göra detta. Reglerna bör vara rättvisa och likadana för alla kön. Att 
åtgärda dessa regler kostar dessutom inte mer än skyltbytet på kommunens badhus. 

Yrkande: 

● Att Vänsterpartiet verkar för att ta bort diskriminerande regler kring badkläder från våra 
kommunala badhus. 

Vänsterpartiet Stigberget-Majorna 

Distriktsstyrelsens svar: 
Rimligt. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla motionen  

A9. Maxantal parlamentariska uppdrag för fritidspolitiker 
Det är viktigt att vi har en bredd av kompetenser och erfarenheter i våra nämnder och styrelser. Alla 
kan bidra med olika perspektiv, det ger en mer solid bas i vårt politiska arbete. Utöver det är det 
viktigt att alla bidrar i det parlamentariska arbetet genom att komma förberedda till sitt 
sammanträde. Det ger större chans att vi får maximal genomslagskraft för vår politik. 

Yrkande: 

● Att distriktsstyrelsen samt valberedning beaktar att maxantal parlamentariska uppdrag för 
fritidspolitiker inte överstiger tre. 

Kortedala Gamlestaden Bergsjön 

Distriktsstyrelsens svar: 
Motionärerna vill att antalet parlamentariska uppdrag ska begränsas till tre stycken. Vi har vuxit fort 
och har fått det angenäma problemet att vi på kort tid fått många fler mandat och inflytelserika 
positioner inom nämnder och styrelser vilket har gjort att vissa kamrater har flera parlamentariska 
uppdrag parallellt. Att se till bredd och en jämn fördelning av våra parlamentariska poster är ett 
arbete som görs av både valberedningen och distriktsstyrelsen inför val till uppdrag.  

Att sätta en begränsning skulle bli svårt att genomföra i praktiken när det finns uppdrag som är 
beroende av varandra, tex att om du sitter i kommunfullmäktige är man bunden att sitta i något av 
våra kommunalförbund dit enbart ledamöter och ersättare är valbara. I socialnämnderna tillhör det 
att man också sitter i ett individutskott och vissa andra nämnder har tillhörande stiftelser där endast 
ledamöter eller ersättare i nämnden är valbara. Vi skulle behöva se över och bestämma vad som 
skulle räknas som ett parlamentariskt uppdrag och vikta dem mot varandra. Är det lika tungt att sitta 
som ordförande i ett bolag, som ersättare i en nämnd, som nämndeman i tingsrätten eller som 
ledamot i en stiftelse? Vad innebär skillnaderna mellan att sitta i Socialnämnd sydväst och AB Göta 
lejon? 

Istället för att sätta en begränsning till antalet parlamentariska uppdrag skulle vi komma längre 
genom att uppmuntra kamrater att ställa upp till val, för vi saknar inte kompetensen bland våra 
medlemmar och erfarenhet får man under tiden. Vi eftersträvar alltid en bred spridning av uppdrag 
och de kamrater vi väljer har distriktets fulla förtroende att representera Vänsterpartiet och driva i 
vår politik i nämnder och bolag framåt. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
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- Att avslå motionen  

A10. Utse valkommittén på distriktsårskonferensen 
Enligt Vänsterpartiets stadgar § 70 kan antingen distriksstyrelsen eller distriktsårskonferensen utse 
en valkommitté med uppdrag att förbereda val av valberedning. Enligt god och ofta förekommande 
föreningspraxis väljs en valkommitté på årsmöte efter att alla medlemmar har haft möjlighet att 
nominera kandidater. 

I Göteborg har valkommitténs ledamöter utsetts av och rekryterats inom den på 
distriktsårskonferensen valda distriktsstyrelsen. 

För att demokratisera processen och öka möjligheterna för en bredare rekrytering yrkar vi 

Yrkande: 

● Att valkommittén för beredning av val till valberedning väljs på distriktsårskonferensen 
● Att valkommittén rekryteras bland samtliga medlemmar i Göteborgsdistriktet och nomineras 

in till val på distriksårskonferensen  
● Att val av valkommitté blir en stående punkt på distriksårskonferensens dagordning fr o m 

2026  
● Att sittande ledamöter i distriktsstyrelse och valberedning inte kan nomineras till 

valkommittén" 

Partiföreningen Frölunda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Motionen föreslår att en särskild valkommitté ska bereda förslag på valberedning till 
distriktsårskonferensen i stället för distriktsstyrelsen som har ansvaret idag. I linje med vad stadgarna 
medger så vet vi att det i enskilda distrikt förekommer att styrelsen föreslår årskonferensen en 
särskild valkommitté, som i sin tur föreslår ny valberedning för distriktet. Distriktsstyrelsen ser inte 
att det förbättrar eller demokratiserar processen, utan bara skapar ett onödigt extra organisatoriskt 
steg i processen. 

Motionen beskriver inte närmare hur beredningen av förslaget till valkommitté ska gå till. Men en 
beredning är nödvändig, och det rimliga är att det i så fall görs av distriktsstyrelsen. Alternativet att 
förslaget tas fram på sittande möte är dåligt. Ett historiskt exempel är att förr i tiden på kongressen 
så togs förslag på valberedning fram av en av kommitté bestående av en kongressdelegationsledare 
från varje distrikt – vilket bland annat innebar bristande beredningstid (förslaget togs fram under 
sittande möte) och åsidosättande av medlemsdemokratin (varje distrikt hade en röst oavsett 
storlek). Ett annat alternativ att bara ha en möjlighet att anmäla intresse och presentera en lista på 
personer som kandiderar utan föregående beredning är inte demokratiskt. När ombuden ska välja 
företrädare är det inte lätt att känna till alla kandidater som är möjliga att välja. De man ska välja ska 
heller inte bara vara personer som man gillar eller som är populära, de ska också fungera utifrån en 
specifik uppgift. När man väljer en grupp personer som ska arbeta tillsammans så behöver man veta 
att den gruppen både sammantaget har de egenskaper som behövs för uppgiften och att de har 
förutsättningar att samarbeta. Därför är beredning viktigt. 

Utöver förslaget i sig så föreslår motionens fjärde att-sats att personer från styrelsen och 
valberedningen inte skulle vara valbara till en sådan valkommitté. Att valberedare inte är med och 
bereder förslag till valberedning är självklart, men att inte kamrater från distriktsstyrelsen skulle 
kunna ingå riskerar att missa viktig kompetens som kan bidra. Om man inför en valkommitté så vore 
ett bättre upplägg att den skulle utgöras av en blandning av kamrater från distriktsstyrelsen och 
utanför distriktsstyrelsen. 
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Distriktsstyrelsen förstår att syftet som anges i motionen är att demokratisera processen, men 
motionen framför inte några argument till varför det skulle ge det resultatet. Distriktsstyrelsen ser 
inte att det som föreslås gör processen mer demokratisk. Viktigast är förstås att det är 
distriktsårskonferensen (där för övrigt distriktsstyrelsen inte har rösträtt) som genomför själva valet 
av valberedning - det är där det demokratiska beslutet tas. Det som är mest avgörande är att 
distriktsårskonferensen i slutändan väljer både en styrelse och en valberedning som man har 
förtroende för. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A11. Göteborgs egna vänsterdagar 
Vi har varit många som tyckt att det varit otroligt roligt och givande att ha Vänsterdagarna i 
Göteborg. När Vänsterdagarna flyttar vidare till andra städer lämnar det ett tomrum efter sig, trots 
planer på att skicka en delegation från distriktet. 

Erfarenhet från höstens halvtidskonferens är att vi är många som önskar mer politiska samtal, mer 
tillfällen att kunskapshöjas och inspireras, men också forum att mötas för att känna att vi är del av en 
större rörelse.  

Andra storstäder har egna forum för detta, alltifrån Socialistiskt Forum i Stockholm till Malmös egna 
vänsterdagar. Att anordna något liknande i Göteborg skulle innebära att vi kan samlas och mötas i en 
bredare vänster, något som vi tror behövs. I det skulle Vänsterpartiet Göteborg kunna vara en 
initiativtagande kraft.  

Yrkande: 

● Att distriktet får i uppdrag att samordna en socialistisk helgkonferens. 

Vänsterpartiet Kungsladugård 

Distriktsstyrelsens svar: 
För andra året genomför vi Feministisk heldag i samband med Internationella kvinnodagen. Vi anser 
att det är i linje med motionen. Att genomföra något ytterligare eller större tror vi inte är aktuellt. 
Det skulle kräva mycket resurser från både distriktsstyrelsen och personalen på expeditionen. 
Dessutom skulle det kräva ett stort engagemang från våra partiföreningar och medlemmar. Vi tror 
att det är bättre att vi jobbar vidare med att utveckla det evenemanget. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A12. Organisationsöversyn 
Partidistriktet har vuxit enormt de senaste åren, både sett till antal medlemmar och till antal 
partiföreningar. Många upplever ett avstånd mellan både partiföreningarna, och partiföreningarna 
och distriktet.  

Avståndet gör samverkan svårare. Frågan kring hur vi når varandra och samarbetar återkommer 
ständigt. Avståndet gör att vi förlorar känslan av att tillhöra en större rörelse. Det blir att få ihop folk 
till utskott och arbetsgrupper. Utskott och arbetsgrupper förlorar relationen till den organisation de 
är till för och gör deras uppdrag svårare. I flera fall har avståndet skapat en känsla av att distriktet 
kommer med pålagor “ovanifrån”, även i de fall när pålagorna beslutats om gemensamt på en DÅK.  

För att skapa ett distrikt med mycket aktivitet och känsla av samhörighet tror vi att det krävs 
tydligare kopplingar mellan partiföreningarna och distrikten, och en infrastruktur för samverkan. Vi 
tror också att vi behöver organisera oss på ett sätt som gör att partiföreningarna känner ett större 
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ägandeskap över det som skapas i distriktet. Ett större ägandeskap tror vi genererar ett större 
engagemang och ett större ansvarstagande. 

Yrkande: 

● Att distriktet utser en grupp med ansvar för att genomföra en organisationsöversyn med 
fokus på relationen mellan partiföreningarna och distriktet. 

● Att översynen resulterar i rekommendationer som presenteras på DÅK 2026. 

Vänsterpartiet Kungsladugård 

Distriktsstyrelsens svar: 
Distriktsstyrelsen delar motionens problematisering av att ett större och växande distrikt till del har 
inneburit en känsla av större avstånd inom organisationen. Det var också en av grunderna till varför 
vi tillsatte partiföreningsutredningsgruppen som gjorde en utredning 2019. Översynen resulterade i 
en rapport med rekommendationer som presenterades på distriktsårskonferensen 2020. 

Det är också en del i varför vi de senaste åren fokuserat mycket på det som motionen lyfter i hur vi 
organisera oss på ett sätt som gör att partiföreningarna känner ett större ägandeskap över det som 
skapas i distriktet. Det handlar om allt från större processer som partiföreningsdelningsarbetet, till 
utvecklade metoder för hur vi organiserar våra större arrangemang (partiföreningarnas delaktighet i 
första maj, Nooshis sommartal osv), och hur vi förbättrar infrastrukturen för samverkan (uppläggen 
för styrelseforum, sätta en rutin med återkommande ordförandeträffar, träffar för utbyte mellan 
studieansvariga, med mera). 

Det är ett arbete i ständig utveckling och inget vi blir klara med under ett verksamhetsår. Även om vi 
instämmer i motionens intentioner, så menar Distriktsstyrelsen att det vi behöver nu är inte en ny 
utredning med förslag till nästa DÅK, utan fortsatt och utvecklat arbete med det vi gör. Både det vi 
identifierat och arbetar med här och nu, men såklart också nya idéer som vi kan komma på 
tillsammans inom ramen för vårt gemensamma arbete i de forum för utbyte som finns. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A13. Valmaterial 
Under de valrörelser som jag har deltagit i sedan 2014 så har jag alltid saknat ett valmaterial som har 
redogjort för vad vi som parti har gjort tillbaka i tiden.  

Det är naturligt att vi i en valrörelse är framåtskridande, men det är också ett av problemen 
gentemot väljarna och den bild alltför många har av politiker: att de säger och lovar saker som de 
sedan inte genomför. 

Därför tycker jag att det finns behov av ett valmaterial, både för väljarna och för oss själva, som 
systematiskt listar olika frågor som vi har kämpat för, samt även frågor där vi har varit framgångsrika.  

Materialet kan struktureras upp t.ex. under olika år eller mandatperioder samt på de olika nivåerna 
kommun, region samt nationellt. Arbetet med materialet kan påbörjas under 2025 och det kan sedan 
färdigställas inför valet 2026. Det är sedan möjligt att uppdatera och omforma det kontinuerligt. 

Ett sådant här material kommer att kunna ge väljarna en tydligare uppfattning om vad Vänsterpartiet 
är för ett parti och vad vi står för, och visa på alla viktiga frågor som vi har både kämpat för och 
lyckats driva igenom under många år tillbaka på alla nivåer: i Göteborg, i Västra Götaland samt i 
Sverige. 

Yrkande: 
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● Att distriktsstyrelsen under verksamhetsåret utser en arbetsgrupp som får i uppgift att 
påbörja utformningen av ett sådant valmaterial som är ovan beskrivet. 

Cecilia Bolander, Biskopsgården-Torslanda 

Distriktsstyrelsens svar: 
Motionären föreslår att en arbetsgrupp tillsätts för att ta fram ett specifikt valmaterial. 
Distriktsstyrelsen anser utifrån tidigare erfarenhet att en kommunikationsarbetsgrupp inte är ett bra 
sätt att arbeta med att ta fram material. Det är bättre att våra anställda kommunikatörer leder och 
samordnar det arbetet utifrån våra gemensamt beslutade mål, både de redan beslutade och de vi 
kommer att fatta gällande valplanering på olika nivåer. 

Distriktsstyrelsen är inte heller övertygade om att vi ska bestämma nu att valmaterialet bör utformas 
så som det föreslås. Att i vårt valmaterial ha inslag av redogörelse för vad vi som parti har gjort 
tillbaka i tiden är positivt, men inte nödvändigtvis som ett helt eget material. Färre olika typer av 
material med mer samlad kommunikation, med en avvägning mellan att synliggöra vad vid 
åstadkommit och framåtsyftande förändring, är en bättre väg om man ska se till de valutvärderingar 
vi gjort de senaste valen. 

Distriktsstyrelsen föreslår avslag på motionen, men vill inte med det helt avfärda önskemålet. Kanske 
mer fördjupningsmaterial i linje med motionens intention kan vara en del av valstudierna i distriktet? 
Detta och fler förslag på tas med i kommande årets arbete med att ta fram en valplan för 2026 för 
distriktet. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A14. Förbjud elsparkcyklar i Göteborg 
Socialdemokraterna lade nyss ett förslag om att förbjuda elsparkcyklar i Göteborg. 

Den förväntade klimatnyttan har uteblivit, sparkcyklarna blockerar cykelvägarna, försvårar 
framkomligheten för äldre och synskadade på gångbanorna och är ofta inblandade i trafikolyckor. 

Yrkande: 

● Att Vänsterpartiet ska stödja förslaget om att förbjuda elsparkcyklar i Göteborg. 

Kortedala Gamlestaden Bergsjön 

Distriktsstyrelsens svar: 
Distriktsstyrelsen håller med om att hyrelsparkcyklarna är ett ofog som förpestar stadsbilden. Vi har 
en överenskommelse med S och Mp kring hur vi ska hantera hyrelsparkcyklar under 
mandatperioden, och såtillvida inte alla partier byter åsikt lär vi inte kunna få en ändring i den 
faktiskt politiken under den här mandatperioden. Åtminstone inte utan andra politiska förluster. 

Hyrelsparkcyklarna är ett tydligt exempel på kommersialiersing av det offentliga rummet där företag 
tillåts profitera på vårt gemensamma utrymme. Vi har fokuserat på att diktera villkor, göra 
regleringar och att öka antalet parkeringsplatser, och det har gett en viss positiv påverkan, men 
hyrelsparkcyklarna är fortfarande ett ofog. 

Samtidigt talar motionen om förbud av elsparkcyklar. Vi ser inte att vi kan förbjuda elsparkcyklar. 
Däremot kan vi förbjuda, eller göra det olönsamt med, hyrelsparkcyklar av den typ vi ser idag. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att Vänsterpartiet Göteborg tar ställning för ett aktivt försvårande för, och möjligt 

förbjudande av, hyrelsparkcyklar. 
- Att motionen därmed anses besvarad 
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A15. Lådcyklar i Styr & Ställ 
För att minska bilismen i Göteborg och skapa en mer hållbar och säker stad krävs praktiska alternativ 
till bilen. Styr & Ställ är redan ett populärt och klimatsmart alternativ för persontransporter, men för 
resor som kräver transport av gods, exempelvis storhandling eller att skjutsa barn till träning, saknas i 
dagsläget ett bra alternativ till bilen. 

Lådcyklar är ett idealiskt alternativ för kortare resor. De är miljövänliga, tar mindre plats och har 
kapacitet att transportera allt från matvaror till barn. Men på grund av deras höga inköpskostnad 
riskerar lådcyklar att bli en lyxvara, otillgänglig för många och därmed förstärka 
transportojämlikheten. 

Genom att inkludera lådcyklar i Styr & Ställ kan fler göteborgare få tillgång till ett hållbart och 
praktiskt transportmedel, oavsett ekonomisk situation. Detta skulle göra det lättare för invånarna att 
välja bort bilen, vilket bidrar till minskade utsläpp, renare luft, mindre buller och tryggare gator för 
alla. 

Yrkande: 

● Att Vänsterpartiet Göteborg ska arbeta för att Styr & ställ ska erbjuda lådcyklar. 

Vänsterpartiet Centrum Göteborg 

Distriktsstyrelsens svar: 
Motionären vill att Vänsterpartiet Göteborg jobbar för att utöka Styr och Ställs utbud med lådcyklar. 
Styr och Ställ är ett bra och fossilfritt komplement för att ta sig fram i Göteborg. Att tillhandahålla 
lådcyklar kanske inte är rätt väg att gå för att öka användandet då det skulle kräva utbyggnad och 
ombyggnation av befintliga parkeringar. Ett arbete som istället kan läggas på att jobba för att bygga 
ut Styr och Ställ till platser där det idag saknas helt bland annat i våra förorter där 
transportojämlikheterna också är som störst. Därför yrkar vi att motionen avslås. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A16. Rödgrön utåtriktad palestinaverksamhet 
Vänsterpartiet har korrekta och tydliga krav i Palestinafrågan. Några av kraven lyder: 

Att Sverige stoppar vapenexporten till Israel och avbryter alla militära kontakter! 

Att Sverige river handelsavtalet med Israel! 

Att Sverige tar emot sjuka och skadade från Gaza! 

Att sanktioner mot Israel införs på nationell och europeisk nivå! 

Att bojkott införs på kommunal, regional, nationell och europeisk nivå i likhet mot sanktionerna mot 
Ryssland! 

Det är av största vikt för palestiniernas kamp att dessa krav genomförs i Sverige! Om det skall bli 
möjligt så behövs en helt annan utomparlamentarisk aktivism än i dag och att frågan får ett mycket 
bredare stöd bland befolkningen. 

En möjlighet för att skapa trovärdighet i frågan bland breda lager i Sverige skulle kunna vara tydligt 
utåtriktat samarbete kring Palestinafrågan mellan Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och 
Miljöpartiet. Det finns en stor önskan från palestinier att ledande företrädare för de politiska 
partierna med sina medlemmar ska visa sig mer aktiv under pågående folkmord. Ett förslag är om vi 
kunde bilda ett aktivistnätverk mellan V, S och Mp som kan planera in gemensamma manifestationer 
och offentliga möten och då bjuda in bl. a. Rädda barnen, Röda korset, Amnesty och Läkare utan 
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gränser, Palestinagrupperna m. fl. Det skulle ge fler människor möjlighet att visa sin solidaritet och 
slippa slagord som There is only one solution, Intifada revolution. En möjlighet att föra kampen 
framåt för att stoppa folkmordet och ockupationen av Palestina och ge tyngd åt ovanstående krav. 

Yrkande: 

● Att distriktet undersöker möjligheterna att snarast och återkommande genomföra 
manifestationer till stöd för Palestina tillsammans med socialdemokraterna och miljöpartiet 
m.fl. där ledande politiker syns i första leden. 

Vänsterpartiet Kungsladugård  
Vänsterpartiet Stigberget-Majorna 

Distriktsstyrelsens svar: 
Palestinarörelsen behöver breddas utanför vårt parti och det ser ut som att den lättaste vägen till 
detta är att stimulera en tillväxt underifrån. Att ta initiativ till lokala manifestationer är utmärkt men 
vi anser att detta är initiativ som passar bäst på partiförenings-nivå. Eftersom det råder olika 
förutsättningar för olika partiföreningar kring detta så vill vi inte ha en enhetlig linje för hela 
distriktet, vi föreslår att motionen avslås. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A17. Allmän motion angående initiativ till bredare manifestationer mot folkmordet i 
Gaza och stöd till det Palestinska folket 

Israels bombningar, mördande och fördrivning av Gazas befolkning fortsätter med oförminskad 
styrka samtidigt som förtrycket, dödande och fängslandet av Palestinier på det ockuperade 
Västbanken tilltar. 

De demonstrationer och manifestationer som genomförts i Göteborg har varit och är viktigai. Men de 
engagerar alldeles för få och det gäller även aktiva vänsterpartister. 

Det behövs bredare manifestationer som lyfter och samlas kring de viktigaste frågorna kopplat till 
folkrätt och mänskliga rättigheter. Slut på kriget och en bestående fred. Palestiniernas rätt till liv, och 
hälsa, utbildning och ett värdigt liv, vilket kräver slut på fördrivning och illegala bosättningar. 
Frisläppande av gisslan. 

Vänsterpartiet behöver i Göteborg söka samarbete med andra för en eller flera breda 
manifestationer. Det kan gälla andra partier, inte minst dem vi samarbetar med kommunalt, fackliga 
organisationer som Hamnarbetarförbundet, organisationer som Amnesty, Rädda barnen, Svenska 
freds med flera. 

Detta är något som inte kan överlåtas till eventuella initiativ från en partiförening utan här behövs 
centrala initiativ.  

● Att Vänsterpartiet i Göteborg snarast söker samarbete och tar initiativ för bredare 
manifestationer mot Israels krig i Gaza och till stöd för Palestinas befolkning. 

Pf Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
Vi tror inte att partidistriktets uppgift är att organisera stora demonstrationer till stöd för Palestina, 
det är bättre att vi uppmanar våra medlemmar att delta vid de manifestationer och demonstrationer 
som andra arrangerar. Vi är rädd för att partiinitiativ på detta område kan skapa splittring. Vårt 
arbete har under året fokuserat på att komplettera solidaritetsarbetet med andra saker; vi har drivit 
bojkottskampanjen parlamentariskt och utomparlamentariskt, vi har genomfört en stor insamling till 
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stöd för Palestinagruppernas Gazainsamling, vi har delat ut flygblad, delat inlägg på sociala medier 
och skrivit många debattartiklar. Vår bedömning är att distriktets Palestinaarbete ska fortsätta längs 
denna linje och att vi undviker att partipolitisera demonstrationer och manifestationer. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A18. Öka andelen ungdomslägenheter i allmännyttan 
Ungdomar är särskilt utsatta på bostadsmarknaden. Den genomsnittliga kötiden för att få en 
lägenhet med förstahandskontrakt i Göteborg är 6 år. I många områden är kötiden betydligt längre 
än så. Personer i undre 20 åren kan inte ha stått i bostadskö tillräckligt länge, vilket tvingar ungdomar 
att ta osäkra andrahandskontrakt, korttidskontrakt eller att bo kvar hemma. Det är ohållbart att 
ungdomar inte kan få en trygg bostad. 

Yrkande: 

● Att Vänsterpartiet Göteborg arbetar för att öka andelen lägenheter som förmedlas som 
ungdomslägenheter i de kommunala bostadsbolagen. 

Vänsterpartiet Kortedala-Gamlestaden-Bergsjön 

Distriktsstyrelsens svar: 
När det här svaret skrivs går det inte att filtrera på ungdomslägenheter på Boplats. Det finns dock 
information om att det kan förekomma. I nuläget kan man registrera sig på boplats från det att man 
är 17 år. Ett problem med ungdomslägenheter på flera håll i Sverige är att det ofta finns en 
begränsning på hur länge man kan bo i lägenheten och stundtals att man saknar besittningsrätt. I 
vårt kommunpolitiska program skriver vi: "Bostadsbristen är stor i Göteborg. Befolkningen har ökat 
fortare än antalet bostäder vilket leder till att fler personer får dela på färre bostäder. Till exempel 
lever allt fler barnfamiljer trångt i allt för små lägenheter. Många unga vuxna bor hemma i väntan på 
att få flytta hemifrån. Nyblivna föräldrar lämnar kommunen i jakt på boenden de har råd med och 
möjlighet att få tag på. Många unga vuxna bor hemma i väntan på att få flytta hemifrån."  

Vi har alltså inte där lyft möjligheten till att öka mängden ungdomslägenheter utan trycker på att vi 
behöver fler bostäder överlag. I senaste budgeten för kommunen har vi dock skrivningar om att fler 
lägenheter behöver komma ut som studentbostäder. Vi föreslår avslag här men uppmanar 
motionären att återkomma när det är dags för nästa kommunpolitiska program.  

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A19. Fler allmännyttiga bostäder 
I en tid då staten abdikerat från bostadspolitiken behöver vi lösa frågan på egen hand. Givet det 
rådande ekonomiska läget i våra allmännyttiga bostadsbolag är det omöjligt att uppnå de modest 
satta målen för nyproduktion av bostäder i staden. 

Yrkande: 

● Att Vänsterpartiet Göteborg tar initiativ till att ta fram en kommunal finansieringsstrategi 
som säkerställer att vi når våra bostadspolitiska mål. 

Kommunalvänstern Väst 

Distriktsstyrelsens svar: 
I kommunens senaste budget, som vi förhandlat med S och Mp, står uppdraget att vi fram till 2026 
ska planera 25000 nya bostäder. Vi tycker inte att det är ett modest mål. År 2023, när Göteborg 
passerade 600 000 invånare, tog stadsledningskontoret fram statistik som visar att vi är på väg att bli 
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700 000 till 2039. Det ger en genomsnittlig befolkningsökning om 6500 personer per år. Vi har en 
bostadsskuld, men vi gör bedömningen att vi kan finansiera det bostadsbyggande som är möjligt att 
genomföra.  

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A20. Begränsa avkastningskravet i allmännyttan 
Människor ska kunna bo kvar i sina hem utan att riskera att slås ut av drastiska hyreshöjningar då det 
innebär, förutom ett personligt lidande, samhälleliga konsekvenser i form av bland annat vräkningar 
av barnfamiljer. Trångboddhet utan utrymme för läxläsning och lek och där gatan med kriminella 
vuxna blir alternativet. Lågavlönade ensamstående lever i en ständig oro för att inte ha råd att bo 
kvar vilket kan ge psykisk ohälsa. En etta på 34 kvadratmeter på över 11 000 är omöjligt för unga 
inom låglönesektorn. Flyttkaruseller drabbar idag även de med medelhöga inkomster då hyrorna 
höjts mer än på de senaste 30 åren och snart finns ingenstans kvar att flytta till. 

Hyreshöjningar inom allmännyttan orsakas till stor del av att bolagen drivs med för höga 
avkastningskrav, vilket gör att stamrenoveringar blir en ursäkt för att drastiskt öka hyrorna. 
Affärskonceptet att tjäna pengar genom nödvändig renovering av sitt gamla bostadsbestånd är inte 
acceptabelt. Över tid har vinstmarginalerna inom bostadsbolagen fluktuerat kring anmärkningsvärt 
höga 22 procent. Allmännyttan ska vara en förebild för en inkluderande bostadspolitik där 
bostadsförsörjningsuppdraget kan uppfyllas. 

All form av subventioner till ren polisiära insatser i marginaliserade, socioekonomiskt sköra områden 
bör upphöra inom de kommunala bolagen då det är en dubbelbeskattning av hyresgäster inom 
allmännyttan. Områden gentrifieras för att höja attraktionsvärdet och därmed fastighetsvärdet. 
Forskare varnar för marknadisering av skolan och föreningslivet i områden där bostadsbolagen vill 
införa ”nolltolerans” 

Det är i alla delar samhällsekonomiskt försvarbart och inom ramen för bostadsförsörjningsuppdraget 
och Vänsterpartiets ambition i bostadsfrågan att verka för rimligare hyror. 

Yrkande: 

● Att Vänsterpartiet Göteborg ska verka för att avkastningskravet vid stamrenovering och 
nödvändiga renoveringar i allmännyttans hyresbestånd ska tas bort. 

Vänsterpartiet Centrum Göteborg 

Distriktsstyrelsens svar: 
De allmännyttiga bostadsbolagens avkastningskrav regleras (bland annat) av Lag (2010:879) om 
allmännyttiga kommunala bostadsaktiebolag och SFS 2017:760 Lag om ändring i lagen (2010:879) om 
allmännyttiga kommunala bostadsaktiebolag. Det gör frågan till en nationell fråga. Vår 
bostadspolitiska motion heter Bostadspolitik, planering och byggande 2023/24:2320 och går att hitta 
på riksdagens hemsida. Vi tycker dock att det är ett bra förslag, och hittar det inte särskilt i nämnda 
motion, om än angränsande förslag som att staten ska vara med att ta kostnader för renovering av 
miljonprogrammet. Vi uppmanar motionären att skicka förslaget till riksdagsgruppen för bedömning, 
och eventuellt som kongressmotion.  

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A21. Hyressänkningar för ökad köpkraft och långsiktig hållbarhet 
Bakgrund: 
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Höga hyror utgör en betydande belastning för hushållen och påverkar negativt deras köpkraft, vilket i 
sin tur minskar den ekonomiska aktiviteten i kommunen. Eftersom köpkraften är grunden för den 
kommunala ekonomins stabilitet och utveckling, är det viktigt att säkerställa rimliga 
boendekostnader. Under de senaste åren har hyrorna ökat kraftigt, särskilt efter pandemin, vilket har 
förvärrat den ekonomiska pressen på många hushåll i Göteborg. 

Allmännyttan har dessutom på senare tid drivits med en kortsiktig ekonomisk logik som prioriterar 
höga vinster framför långsiktigt samhällsnytta. Detta har bidragit till en trend av stigande hyror, även 
i nybyggnationer. Genom att återgå till principer om långsiktig företagsmässighet vilket EU tillåter 
kan hyrorna sänkas och samtidigt bidra till en hållbar ekonomisk utveckling för både kommunen och 
dess invånare. 

Problemformulering: 

1. Minskad köpkraft: Höga hyror gör att invånarna har mindre pengar kvar för konsumtion, vilket 
påverkar lokala företag och kommunens skattebas negativt. 

2. Social och ekonomisk utslagning: Stigande hyror driver många hushåll, särskilt låg- och 
medelinkomsttagare, in i ekonomisk osäkerhet och ökar den sociala ojämlikheten. 

3. Ineffektiva principer i allmännyttan: En kortsiktig inriktning på hög avkastning försvagar den 
allmännyttiga bostadssektorns syfte och leder till orimligt höga hyresnivåer. 

4. Dyra nybyggnationer: Nya bostäder byggs till hyror som är otillgängliga för många, vilket 
ytterligare förvärrar bostadskrisen. 

Förslag till lösning: 

För att stärka hushållens ekonomi, öka den ekonomiska aktiviteten i kommunen och främja långsiktig 
hållbarhet, behöver Göteborgs hyror sänkas. Genom att återgå till hyresnivåer före pandemin och 
förändra principerna för hur allmännyttan och nybyggnationer drivs, kan vi skapa en bostadsmarknad 
som gynnar både invånarna och kommunens utveckling. 

Motivering: 

Genom att sänka hyrorna stärker vi invånarnas köpkraft och därmed kommunens ekonomi. 
Långsiktigt hållbara principer för allmännyttan och nybyggnationer är inte bara socialt rättvisa utan 
också ekonomiskt fördelaktiga för Göteborg som helhet. Detta är en investering i en jämlik, 
inkluderande och ekonomiskt hållbar stad. 

Yrkande: 

● Att Göteborgs hyror för lägenheter i allmännyttan sänks till nivåer motsvarande hyrorna före 
pandemin. 

● Att allmännyttan drivs enligt principen om långsiktig företagsmässighet, med målet att hålla 
hyrorna låga och tillgängliga för fler hushåll. 

● Att hyrorna i nybyggnationer sänks utifrån samma principer om långsiktig hållbarhet och 
samhällsnytta. 

● Att distriktets bostadspolitik ska utformas i tätt samarbete med Hyresgästföreningen, enligt 
förslag ovan. 

Vänsterpartiet Kungsladugård 

Distriktsstyrelsens svar: 
De allmännyttiga bostadsbolagens avkastningskrav regleras (bland annat) av Lag (2010:879) om 
allmännyttiga kommunala bostadsaktiebolag och SFS 2017:760 Lag om ändring i lagen (2010:879) om 
allmännyttiga kommunala bostadsaktiebolag. Det gör frågan till en nationell fråga. Vår 
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bostadspolitiska motion heter Bostadspolitik, planering och byggande 2023/24:2320 och går att hitta 
på riksdagens hemsida. Förslagen från motionären är bra, men svårgenomförda med nuvarande 
lagstiftning.  

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att anse motionen besvarad 

A22. Partiets medverkan vid hyressättningen i allmännyttan 
Under 2024 så tecknade allmännyttan i Göteborg två olika avtal beroende på vilket av dotterbolagen 
inom AB Framtiden man hyr sin bostad i. 

För hyresgäster hos Poseidon och Familjebostäder blev det en tvåårig överenskommelse efter beslut 
taget i Hyresmarknadskommittén. Det innebar en genomsnittlig höjning på 5,35 procent från den 1 
mars 2024, samt 4,45 procent från den 1 januari 2025. 

För hyresgäster hos Bostadsbolaget och Gårdstensbostäder blev det en lokalt förhandlad treårig 
överenskommelse. Det innebär en genomsnittlig höjning på 4,5 procent från den 1 maj 2024, 4,0 
procent från den 1 januari 2025, och 3,5 procent från den 1 januari 2026. 

Till det ska läggas att hyran höjdes med 4,25 procent från 1 maj 2023 för samtliga hyresgäster i 
Göteborgs allmännytta. 

Allt som allt innebär det att allmännyttan likt övriga aktörer på hyresmarknaden i Göteborg varit 
inflationsdrivande när man satt sina hyreshöjningar högt över dom nominella löneökningar som 
genomförts under 2023 (3,8 procent) och 2024 (4,1 procent). Värt att notera att hyresökningen för 
2025 redan ligger över den löneökningen som industrin kommer landa i vilket olika bedömare tror 
kommer landa kring 3,5 procent. 

Inte nog med att hyreshöjningarna har varit groteskt höga och urholkat hyresgästernas köpkraft i 
Göteborg. Dom har dessutom tillkommit genom att allmännyttiga AB Framtiden valt att stranda 
förhandlingarna och skicka dom vidare till Hyresmarknadskommittén i stället för att lösa 
förhandlingarna lokalt, något som Hyresgästföreningens förhandlare inte varit sena med att påpeka 
att politiken borde göra något åt. 

Allt detta har skett medan vi varit en del av den styrande majoriteten inom dom allmännyttiga 
bostadsbolagen. Så här kan vi inte fortsätta ha det. Hyresgästerna i av staden ägda bostadsbolag 
måste märka skillnad i att det är ett rödgrönt styre och vi kan inte undvika att politisera frågan om 
hyresnivåernas storlek. Vi måste tillsammans hitta en strategi och taktik där vi bryter det trötta 
förvaltandet där hyresnivåerna driver på inflationen och urholkar köpkraften i arbetare och 
tjänstepersoners löner och pensioner. 

Vi som skriver denna motion har noterat denna positiva skrivning som finns med i den rödgröna 
budgeten för 2025 som är enligt följande. ”AB Framtiden ska arbeta aktivt för att kunna hålla låga 
hyror generellt och i nybyggnation. Nya hyror ska löpande jämföras med andra fastighetsägares 
hyror i jämförbara projekt med målet att AB Framtidens hyror ska hålla ett lägre snitt.” Men vi undrar 
lite vad det kommer innebära i praktiken och trots det politiska framsteget så bör vi hitta en strategi 
där vi antingen kan göra en tydlig politisk seger inför hyresförhandlingarna som sker i delar av 
allmännyttan 2026 eller en tydlig politisk poäng om vi inte kan övertyga andra partier i det rödgröna 
styret om att politiken behöver lägga sig i hur hyresförhandlingarna sköts och hur utfallet av dom 
blir." 

Yrkande: 

● att Partiet inför hyresförhandlingarna 2026 driver på för att det rödgröna styret, som har den 
politiska majoriteten i AB Framtiden, tar ansvar och inte accepterar ett förfarande där 
bolagens tjänstemän hänskjuter förhandlingarna till Hyresmarknadskommittén. 
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● att Partiet inför hyresförhandlingarna 2026 driver på för att det rödgröna styret, som har den 
politiska majoriteten i AB Framtiden, tar ansvar och inte accepterar ingångsbud som ligger 
över löneutvecklingen alternativt ifall löneutvecklingen skulle ligga över 2,2 procent inte 
accepterar ingångsbud över denna gräns. Samt att partiet hittar en tydlig strategi för att 
kommunicera kring detta där våra politiska poänger blir offentligt känd och vi inte hamnar i 
ett försvar för en viss förhandlingsmodell som avpolitiserar hyresnivåerna i allmännyttan ifall 
vi skulle behöva acceptera en kompromiss. 

Kommunalvänstern Väst 

Distriktsstyrelsens svar: 
Motionärernas första att-sats vill vi mena redan är något vi driver på för. Motionärernas 
ingångsvärden i den andra att-satsen är en bra politisk prioritering. DS gör dock bedömningen att de 
lagar som nämns i tidigare motionssvar förhindrar oss att driva igenom ett sådant principbeslut. 
Däremot håller vi med om att “partiet bör hitta en tydlig strategi för att kommunicera kring 
kommande hyreförhandlingarn så att våra politiska poänger blir offentligt kända och vi inte hamnar i 
ett försvar för en viss förhandlingsmodell som avpolitiserar hyresnivåerna i allmännyttan ifall vi skulle 
behöva acceptera en kompromiss”. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att partiet formulerar en tydlig strategi för att kommunicera kring kommande 

hyresförhandlingar så att våra politiska poänger blir offentligt kända och vi inte hamnar i ett 
försvar för en viss förhandlingsmodell som avpolitiserar hyresnivåerna i allmännyttan ifall vi 
skulle behöva acceptera en kompromiss 

- Att i övrigt avslå motionen  

A23.  Avskaffa marknadshyror för kommunal verksamhet och föreningar i Göteborg 

Bakgrund 

Höga hyror för lokaler belastar både kommunala verksamheter och ideella föreningar, vilket leder till 
att resurser som borde användas för att förbättra tjänster och aktiviteter istället går till höga 
lokalhyror. Detta är särskilt problematiskt när kommunens egna verksamheter måste betala 
marknadshyror till kommunala fastighetsbolag, eftersom det resulterar i en ineffektiv omfördelning 
av skattemedel. 

För föreningar innebär marknadshyror att många ideella initiativ hotas eller begränsas, vilket minskar 
deras förmåga att bidra till samhällets utveckling. Låga hyror skulle frigöra resurser för kommunal 
och ideell verksamhet, vilket i förlängningen stärker Göteborg som stad genom bättre service och fler 
mötesplatser för medborgarna. 

Problemformulering 

1. Minskade resurser för kommunal verksamhet 

När kommunala verksamheter tvingas betala höga hyror för sina lokaler går en stor del av deras 
budget till fastighetskostnader istället för till kärnverksamheten. Detta leder till åtstramningar och 
nedskärningar, vilket försämrar kvaliteten på offentliga tjänster som skola, vård och omsorg. 

2. Begränsade möjligheter för föreningslivet 

Föreningar spelar en viktig roll i att stärka social sammanhållning och erbjuda kultur- och 
fritidsaktiviteter, men höga lokalhyror gör det svårt för många föreningar att överleva eller utvecklas. 
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3. Ineffektiv användning av resurser 

När kommunens egna pengar cirkulerar mellan olika delar av den kommunala organisationen 
genom höga hyror skapas ingen verklig ekonomisk nytta. Istället blir det en administrativ 
belastning som tar fokus från kärnverksamheten. 

Förslag till lösning 

För att stärka kommunala verksamheter och föreningslivet i Göteborg bör marknadshyror 
avskaffas för både kommunal verksamhet och ideella föreningar. Kommunen bör istället 
tillämpa en modell med självkostnadshyror för att säkerställa att lokalkostnaderna blir 
rimliga och resurserna används effektivt. 

Motivering 

Låga hyror är en investering i stadens framtid. När kommunala verksamheter får behålla 
större delen av sina anslag för att stärka skola, vård, omsorg och andra tjänster, och när 
föreningar kan fortsätta sitt arbete utan att tyngas av höga hyror, ökar stadens sociala och 
ekonomiska hållbarhet. Göteborgs invånare förtjänar en stad där resurser används för att 
förbättra välfärden och samhällsservicen, inte för att täcka onödigt höga lokalhyror. 

 

Vi yrkar att distriktsorganisationen verkar för: 

Yrkande: 

●  Att marknadshyror för kommunala verksamheter avskaffas i Göteborg och ersätts med hyror 
baserade på självkostnadsprincipen. 

●  Att marknadshyror för föreningar som använder kommunala lokaler avskaffas och ersätts 
med rimliga hyror som gör det möjligt för fler föreningar att bedriva sin verksamhet. 

● Att Göteborgs kommun prioriterar låga hyror som ett verktyg för att stärka den kommunala 
och ideella sektorn, som är grundläggande för stadens utveckling och försörjning. 

Vänsterpartiet Kungsladugård 

Distriktsstyrelsens svar: 
Motionärerna har rätt i att lokalkostnaderna utgör en oproportionerlig del av kulturnämndens 
budget. Kommunala verksamheter har i allmänhet ca 14% av de totala kostnader i hyreskostnader 
men Göteborgs Kulturnämnds lokalkostnad motsvarar ca 20%. Kulturnämnden påverkas därför mer 
än andra nämnder av till exempel förändrade räntor, marknadshyror och ökade driftkostnader. Totalt 
hanterar kulturförvaltningen idag 57 hyres- och nyttjanderättsavtal som är tecknade med 14 olika 
hyresvärdar för att täcka kulturnämndens lokalbehov - med olika hyresmodeller. 

För inhyrda lokaler för till exempel bibliotek hos externa fastighetsägare gäller marknadshyra som 
avtalas i varje enskilt fall. Även de kommunala bolagen tillämpar marknadshyra och då i det lägre 
spannet. Produktionsbaserad hyra tillämpas när Higab låter bygga en fastighet på uppdrag av staden 
för ett särskilt ändamål. Här sätts hyran utifrån vad byggnaden kostat att uppföra, driftskostnader, 
uppskattade underhållskostnader samt kapitalkostnader. Självkostnadshyra tillämpas av 
Stadsfastighetsförvaltningen för staden-ägda lokaler. Här påverkar ökade driftskostnader, 
avskrivningar av komponenter, internränta och underhåll hyran direkt och kan därför ändras också 
under innevarande år. I sig är alltså inte självkostnadshyra en garanti för låga hyreskostnader varför 
vi föreslår avslag på att-sats 1. 
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Även för föreningar och fria kulturaktörer tillämpas olika hyresmodeller. Göteborg har infört en 
hyresmodell för den fria kulturen som samtliga stadens uthyrande förvaltningar och bolag uppmanas 
att ansluta sig och implementeringen av modellen pågår. Därmed är inte att-sats 2 relevant. 

Däremot ligger att-sats 3 i linje med att vi under förra mandatperioden i opposition försökte få 
igenom ett beslut om en översyn av det fria kulturlivets villkor och att vi i Budget 2025 ger ett 
uppdrag till Stadsfastighetsnämnden om att ge förslag på hur staden kan möta kulturarbetares och 
föreningslivet behov av verksamhetslokaler. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
●  Att avslå att-sats 1 och 2 
● Att bifalla att-sats 3 

A24. Rapporter vid dödsfall och allvarliga arbetsplatsolyckor ska lämnas till 
kommunfullmäktige av ansvarigt bolag eller förvaltning 

Den 19 november nåddes vi av den otroligt sorgliga och tragiska nyheten att renhållningsarbeten 
Lasse dött efter att ha hittats livlös på botten av en underjordsbehållare. Lasse var anställd i det av 
Göteborgs kommun och flera andra kommuner ägda renhållningsbolaget Renova. Lasse var en av 
dom 42 som det gångna året 2024 dog på sitt arbete samt en av dom två fall av dödsfall på arbetet 
som vi har kännedom som inträffat där Göteborgs kommun och i förläningen politiken har ett 
inflytande. Det andra skedde i samband med den brand som bröt ut på bygget av Lisebergs nya 
vattenland. 

Det har hos oss i alla fall väckt frågor om hur kommunen arbetar med att förhindra dödsfall och 
allvarliga arbetsplatsolyckor i sin verksamhet.  

Vi skulle vilja att partiet tog initiativ till att förverkliga ett förfarande att när det inträffar en 
dödsolycka eller en allvarlig arbetsplatsolycka i något av dom förvaltningar, bolag samt stiftelser 
kommunen har rådighet över så skall det till vara rutin att berörd organisation lämnar en skriftlig 
rapport som sedan behandlas av kommunfullmäktige. 

Vi tror att detta kan vara en åtgärd som inskärper vikten hos dom politiskt styrda nämnderna och 
styrelserna samt stadens direktörer, chefer och arbetsledare att inte smita undan ansvar rörande det 
systematiska arbetsmiljöarbetet och ansvaret. Varje dödsfall på arbetet är ett för mycket och det 
krävs krafttag för att vi ska kunna pressa ner sifforna. Detta kan vara en del i det arbetet. 

Yrkande: 

● Att partiet verkar för att ta fram en rutin där det blir obligatoriskt för berörd förvaltning, 
bolag eller stiftelse att lämna en skriftlig rapport till kommunfullmäktige vid dödsfall i arbetet 
samt allvarliga arbetsplatsolyckor i kommunens verksamheter. 

Vänsterpartiet Stigberget-Majorna 
Kommunalvänstern Väst 

Distriktsstyrelsens svar: 
Distriktsstyrelsen tycker motionen har ett bra förslag. Vi delar motionärens uppfattning att dödsfall 
och andra allvarliga olyckor bland kommunens anställda ska lyftas upp och komma till fullmäktiges 
kännedom för att öka trycket på att åtgärda arbetsmiljörisker. Rent formellt tror vi dock att det är 
rimligare att rapport ska lämnas till kommunstyrelsen. För att inte fastna i exakta formen och vilken 
instans som ska vara mottagare föreslår vi ett mer allmänt ordval. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla motionen med ändringen att ordet ”kommunfullmäktige” ersätts med 

”kommunledningen”  
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A25. Bjud in centern till samtal 
Ett samarbete mellan C och V kommer troligen att vara avgörande för att en rödgrön regering skall 
kunna bildas efter riksdagsvalet 2026. I Göteborgs kommun innehar centern idag en vågmästarroll 
och det kan mycket väl vara så att centern kan fortsätta i den rollen efter nästa kommunalval. På 
några områden intar på riksplanet centern ståndpunkter som ligger närmare oss än 
socialdemokraternas. Det gäller bland annat delar av miljö- och klimatpolitiken, flyktingpolitiken och 
kriminalpolitiken. Här i Göteborg har centern också på en del områden liknande ståndpunkter som 
oss. Bland annat gäller det bilismen och klimatarbetet. Det är på det ekonomiska området som stora 
skillnader mellan C och V idag blockerar ett närmare samarbete. Men även på det området finns 
beröringspunkter. Båda partierna lägger förslag som gynnar små företag, C genom sänkta 
arbetsgivaravgifter, V genom att små företag ska slippa betala en del av sjuklönen. När det gäller 
inkomstskatten finns stora skillnader. Men vi kan ändå konstatera att i statsbudgetmotionen för 2025 
vill C sänka skatten för höginkomsttagare mindre än i regeringen. Och C föreslår väsentligt större 
anslag till kommunerna, särskilt riktat till skolan.  

Yrkande: 

● Att uppdra åt distriktsstyrelsen att i samarbete med kommunfullmäktigegruppen bjuda in 
centern i Göteborg för överläggningar om ett framtida samarbete.  

● Att uppmana våra kamrater i partistyrelse och riksdagsgrupp att bjuda in centern på 
riksplanet för överläggningar om ett framtida samarbete.  

Vänsterpartiet Guldheden-Krokslätt-Johanneberg 

Distriktsstyrelsens svar: 
Centerpartiet är ett uttalat marknadsliberalt parti. Partiet har länge profilerat sig som det borgerliga 
parti som varit mest aggressivt antifackligt och har envetet drivit krav på försämrat 
anställningsskydd, urholkning av förtroendemannalagen och andra fackliga rättigheter. Under 
Metalls pågående strejk mot Tesla har de uttalat sig mot den avgörande rätten till sympatiåtgärder. 

Även om vi i olika omröstningar kan hamna på samma sida som politiska motståndare förblir de ändå 
motståndare. Det Vänsterpartiet mest av allt behöver är att bidra till att stärka arbetande människors 
kamp och organisering, inte att samarbeta med deras uttalade fiender. Vårt uttalade mål inför valet 
bör vara att vi ska växa och tillsammans med våra samarbetspartier nå egen majoritet. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A26. Det heter skyddsutrustning inte arbetskläder 
Vilka ord vi väljer att använda i vår politiska kommunikation kan förändra människors mentala 
uppfattningar av verkligheten. Om vi säger arbetskläder så får människor en viss bild i huvudet men 
om vi säger skyddsutrustning får människor en annan bild i huvudet. Därför är det viktigt för oss i 
Vänsterpartiet att använda ord som beskriver den verklighet vi vill ha. 

Yrkande: 

● att Vänsterpartiet Göteborg konsekvent i sin utåtriktade kommunikationsstrategi använder 
begreppet skyddsutrustning i stället för arbetskläder. 

Kommunalvänstern Väst 

Distriktsstyrelsens svar: 
Vilka ord vi väljer att använda i vår politiska kommunikation spelar roll. Om vi säger arbetskläder så 
får människor en viss bild i huvudet men om vi säger skyddsutrustning får människor en annan bild i 
huvudet. Det kan användas för att påverka i en viss riktning, men det kan också göra att vi framstår 
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som verklighetsfrånvända om vi är för långt ifrån människors arbetsvardag. Att driva krav om att 
anställda ska få regnkläder när de är ute, kan blir svårbegripligt om vi måste beskriva det som 
skyddskläder mot regn. Distriktsstyrelsen tycker vi ska kunna beskriva vad vi vill på olika sätt som 
passar och både driva krav om arbetskläder och skyddsutrustning. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A27. Värna välfärden - kommunal skattehöjning före nedsänkningar! 
Nästa år (2026) går vi in på det fjärde året med den av Sverigedemokraterna kontrollerade och 
Moderaterna ledda regeringen. Det blir också 20 år sedan vi i Sverige hade en rödgrön majoritet i 
riksdagen och det är ännu längre sedan vi ökade den offentliga konsumtionen och skatteuttaget. Det 
skapar självklara utmaningar för ett parti som vårt som vill en helt annan politisk utveckling där 
välfärdssektorn ska växa och jämlikheten öka. I Göteborg har vi någorlunda genom reserver och 
annat trixande dom senaste åren kunnat upprätthålla nivån på välfärden trots att regeringens budget 
innebär besparingar som vi inte sett sedan den enda vägens politik på 90-talet. 

Kommunen har egentligen bara tre verktyg i sin hand när det gäller ekonomin ifall det ska vara inom 
lagens råmärken. Det ena är att göra nedskärningarna när intäkter försvinner, det innebär att den 
personal som arbetar kvar i välfärden får springa fortare och göra mer på färre händer samt att 
servicen för dom som tar del av kommunens tjänster blir sämre. Det andra är att höja kommunala 
avgifter i många verksamheter som idag har låga eller inga avgifter alls som vid besök på kommunala 
badhus, museum, förseningsavgifter på bibliotek eller att införa en avgift för skolmaten i bamba på 
Gymnasiet. Detta är i grunden en avgiftsökning som skulle slå hårdare mot dom som har med låga 
eller normala inkomster och knappt drabba dom som är höginkomsttagare av lön eller kapital. Det 
sista alternativet som finns är att höja den skattesats som kommunen tar ut. 

I Göteborg har den kommunala skattesatsen sedan mer än tio år legat på 21,12 procent. Vi har länge 
drivit kravet om att höja den kommunala skatten med 1 krona till 22,12 procent för att kunna trygga 
nivån på bemanning och service i den kommunalt utförda och finansierade välfärden. Nu har snart 
den här mandatperioden gått och det sista året vi med säkerhet kan påverka med nuvarande 
parlamentarisk samansättning är 2026 budgetår, det börjar nu bli dags att leverera den investering i 
välfärden en kommunal skattehöjning skulle vara och dämpa det fria fall som välfärden är inne i givet 
den politiskt skapade och pådrivna kris som åtstramning och nedsänkningar för med sig. 

Yrkande: 

● att partiet ska villkora vår medverkan i ett rödgrönt styre med att den budget som läggs fram 
för beslut hösten 2025 rörande 2026 budget år innehåller en skattehöjning om minst 0,5 
procent. 

Kommunalvänstern Väst 

Distriktsstyrelsens svar: 
Vi förstår motionärernas vilja att värna välfärden mot den här regeringen och instämmer i taktiken 
att tvinga våra bakåtsträvande allierade att bekänna färg. Det har vi allt att vinna på. Men det 
förutsätter också att den aktuella striden gäller sakfrågor som vi kan samla massorna kring. Mer 
pengar till skolan, äldreomsorgen och föreningslivet. Eller billigare kollektivtrafik och fungerande 
primärvård. Etc. Då blir det besvärligare att samla massorna runt vår linje om konflikten handlar om 
att vi vill höja skatten för folk. Så bifall inte den här motionen. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  
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A28. Minska brukaravgifter för färdtjänst, äldre- och socialomsorg 
Bakgrund 

Brukaravgifter för färdtjänst, äldreomsorg, korttidsboenden och hemtjänst utgör en betydande 
ekonomisk börda för många av de mest utsatta i samhället, särskilt låg- och medelinkomsttagare. 
Dessa avgifter minskar deras köpkraft, vilket påverkar både deras livskvalitet och den lokala 
ekonomin negativt. Eftersom det är invånarnas köpkraft som realekonomiskt försörjer kommunen, 
inte brukaravgifter, är det ekonomiskt och socialt rationellt att kraftigt sänka dessa avgifter. 

Att minska avgifterna stärker inte bara brukarnas ekonomiska situation utan gynnar också den lokala 
ekonomin genom ökad konsumtion och bättre levnadsförhållanden för kommunens invånare. 

Problemformulering 

1. Orimlig ekonomisk belastning 

Brukaravgifterna slår hårt mot låg- och medelinkomsttagare, vilket gör att många tvingas välja bort 
nödvändiga tjänster eller dra ned på andra grundläggande utgifter. 

2. Minskad köpkraft 

Höga brukaravgifter dränerar invånarnas köpkraft, vilket leder till minskad konsumtion och därmed 
en försvagad lokal ekonomi. 

3. Ojämlikhet och försämrad välfärd 

Brukaravgifterna skapar ojämlikhet i tillgången till omsorg och service, eftersom de som har minst 
resurser drabbas hårdast. 

4. Realekonomisk ineffektivitet 

Brukaravgifterna utgör endast en marginell del av kommunens intäkter, men orsakar 
oproportionerligt stor ekonomisk stress för brukarna. Minskade avgifter skulle i praktiken ha en 
begränsad effekt på kommunens budget, men en stor positiv inverkan på brukarnas liv och på den 
lokala ekonomin. 

Förslag till lösning 

Genom att kraftigt minska brukaravgifterna för färdtjänst, äldreomsorg, korttidsboenden och 
hemtjänst kan Göteborgs kommun skapa ett mer jämlikt samhälle där alla invånare har råd med de 
tjänster de behöver. Sänkningen av avgifterna bör också ses som en investering i att öka brukarnas 
köpkraft, vilket stärker den lokala ekonomin. 

Motivering 

Lägre brukaravgifter innebär ökad jämlikhet och bättre förutsättningar för brukarna att få den 
omsorg och service de behöver. Genom att stärka invånarnas köpkraft gynnar vi inte bara deras 
livskvalitet, utan också den lokala ekonomin. Kommunen har ett ansvar att säkerställa att ingen 
invånare hamnar i ekonomisk utsatthet på grund av sitt behov av omsorg eller service. 

Vi yrkar att distriktsorganisationen verkar för: 

Yrkande: 

● Att hemtjänstavgiften samt brukaravgifter för färdtjänst, äldreomsorg och korttidsboenden 
minskas kraftigt. 

Vänsterpartiet Kungsladugård 
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Distriktsstyrelsens svar: 
Att arbeta för att hålla egenavgifter för brukare låga är självklart för Vänsterpartiet. Personer som har 
normbrytande funktionalitet, är äldre eller sjuka ska så långt det är möjligt inte ska drabbas 
ekonomiskt. Så långt delar vi motionens problembild. Däremot så är brukaravgifterna en väsentlig del 
av budgeten för verksamheterna och ger intäkter som skulle behöva täckas upp med mer 
skattemedel ifall de togs bort helt. 

Vi delar problembilden med att många med till exempel sjukersättning och aktivitetsersättning lever i 
ekonomisk utsatthet på grund av för låga statliga ersättningar. Vänsterpartiet har de senaste åren 
drivit på för att öka de ersättningar som kommunen ansvarar för, så som habiliteringsersättningen 
som personer med daglig verksamhet får. 

I Vänsterpartiet Göteborgs kommunalpolitiska program för 2023-2026 finns ett par skrivningar som 
syftar till att verkar för låga avgifter, men dessa behöver vägas mot alla satsningar på välfärden som 
vi också vill göra. Om distriktets medlemmar anser att låga brukaravgifter ska prioriteras högre så kan 
det med fördel lyftas fram i nästa kommunalpolitiska program. Om ett beslut om en enskild fråga tas 
på distriktsårskonferensen i år så blir det också svårt för distriktsstyrelsen att värdera det jämfört 
med alla andra satsningar i det kommunalpolitiska programmet eftersom detta inte har diskuterats 
som helhet på konferensen. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A29. Rätt till heltid, även till deltid och mänskligare arbetsvillkor i Göteborgs kommun 
Bakgrund 

I dagens arbetsliv ställs ofta höga krav på full arbetsförmåga, vilket skapar orimliga hinder för dem 
som har deltidssjukskrivning eller deltidssjukersättning. Kommunen har ett ansvar att erbjuda arbete 
på villkor som passar alla, oavsett arbetsförmåga. Att säkerställa rätt till lämplig deltid i kommunala 
tjänster och jobbannonser gynnar inte bara jämlikhet och jämställdhet utan även produktiviteten och 
den lokala ekonomin. 

Historiskt har kortare arbetstider visat sig förbättra produktiviteten och minska sjukfrånvaron. Sedan 
1980-talet har dock arbetsmarknaden präglats av individuell hård konkurrens, där högpresterande 
individer prioriteras. Detta har inte bara minskat jämlikheten utan också bidragit till en avtagande 
produktivitetstillväxt i Sverige. Ett mänskligare arbetsliv med rimliga krav och god arbetsmiljö skulle 
gynna både medarbetare och kommunens verksamheter. 

Problemformulering 

1. Brist på flexibilitet 

Många med deltidssjukskrivning eller deltidssjukersättning har svårt att hitta jobb som passar deras 
arbetsförmåga, vilket leder till ökad utsatthet och lägre deltagande i arbetslivet. 

2. Ohållbara arbetsvillkor 

Hårda krav och stressiga arbetsmiljöer i kommunala verksamheter bidrar till hög sjukfrånvaro, låg 
produktivitet och höga kostnader för sjukskrivningar. 

3. Historiska insikter om arbetstid 

Kortare arbetstider har historiskt lett till högre effektivitet och produktivitet. Trots detta är normen 
fortfarande 40 timmars arbetsvecka, vilket inte alltid är optimalt för vare sig individen eller 
verksamheten. 

Förslag till lösning 
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För att skapa ett mer jämlikt och produktivt arbetsliv i Göteborgs kommun föreslår vi att kommunen 
inför rätt till deltid för dem med deltidssjukskrivning eller deltidssjukersättning, förbättrar 
arbetsvillkoren och prövar möjligheten att minska det som räknas som heltid. 

Motivering 

En rätt till deltid för personer med nedsatt arbetsförmåga skulle möjliggöra för fler att delta i 
arbetslivet, vilket ökar både jämlikheten och produktiviteten. Mänskligare arbetsvillkor höjer 
motivationen, förbättrar arbetsmiljön och minskar sjukfrånvaron, vilket är positivt för både 
medarbetare och verksamheter. Kortare arbetstid har historiskt visat sig öka produktiviteten, och en 
sådan åtgärd skulle kunna vara en lösning för att skapa ett mer hållbart och effektivt arbetsliv i 
kommunen. 

Vi yrkar att distriktsorganisationen verkar för: 

Yrkande: 

● Att rätt till heltid eller lämplig deltid införs i kommunala tjänster och jobbannonser i 
Göteborg för personer med deltidssjukskrivning eller deltidssjukersättning. 

● Att kommunen verkar för mänskligare arbetsvillkor, med fokus på att minska stress, förbättra 
arbetsmiljön och därigenom höja produktiviteten och minska sjukfrånvaron. 

● Att kommunen utreder möjligheten att minska det som räknas som heltid, i syfte att öka 
effektiviteten och förbättra de anställdas hälsa och arbetsglädje. 

Vänsterpartiet Kungsladugård 

Distriktsstyrelsens svar: 
Motionen tar sikte på de utmaningar som finns i arbetslivet och inte minst i våra egna kommunala 
verksamheter. Förslagen som ges är helt i linje med den politik som vi redan driver, samtliga förslag 
finns redan i vår budget för 2025.  

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att anse motionen besvarad 

A30. Minska eller avskaffa avgifter för kollektivtrafik i regionen 
Bakgrund 

Kollektivtrafik är en nyckelresurs för att skapa en hållbar och rättvis samhällsutveckling. Trots detta 
är kollektivtrafikavgifterna i regionen en betydande kostnad för många hushåll, särskilt låg- och 
medelinkomsttagare. Höga avgifter begränsar människors möjlighet att röra sig fritt, ökar 
bilberoendet och slår hårt mot både jämlikheten och jämställdheten. 

Att minska eller avskaffa kollektivtrafikavgifterna skulle stärka invånarnas köpkraft, vilket 
realekonomiskt gynnar den lokala ekonomin. Samtidigt främjar det en övergång till miljövänliga 
transportmedel, vilket bidrar till att nå regionens klimatmål och minska utsläppen av växthusgaser. 
Erfarenheter från andra städer och regioner visar att avgiftsfri eller kraftigt subventionerad 
kollektivtrafik leder till ökad användning av kollektivtrafik, minskad biltrafik och bättre luftkvalitet. 

Problemformulering 

1. Ekonomisk belastning 

Höga kollektivtrafikavgifter utgör en stor kostnad för många hushåll, särskilt för barnfamiljer, unga, 
pensionärer och låginkomsttagare. Detta minskar deras köpkraft och påverkar deras livskvalitet 
negativt. 

2. Ojämlik tillgång till transporter 
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Avgifterna begränsar möjligheten för vissa grupper att använda kollektivtrafiken, vilket skapar 
ojämlikhet och minskar den sociala rörligheten i regionen. 

3. Miljömässiga konsekvenser 

Höga avgifter gör att fler väljer bilen framför kollektivtrafiken, vilket leder till ökade utsläpp och 
försämrad luftkvalitet i regionen. 

4. Realekonomiska effekter 

Minskat resande med kollektivtrafik innebär att fler resurser går till privatbilism, vilket är mindre 
effektivt och kostsamt för både samhället och individen. Ökad köpkraft genom lägre avgifter skulle 
istället stärka den lokala ekonomin. 

Förslag till lösning 

Genom att minska eller avskaffa kollektivtrafikavgifterna i regionen kan vi stärka invånarnas 
ekonomiska situation, öka den sociala rörligheten och bidra till en miljövänligare region. 

Motivering 

En avgiftsfri eller kraftigt subventionerad kollektivtrafik är en investering i invånarna och regionens 
framtid. Minskade avgifter gynnar hushållens ekonomi, främjar ett jämlikare och jämställt samhälle, 
och stärker regionens miljöarbete. Kollektivtrafiken kan bli ett kraftfullt verktyg för att möta 
framtidens utmaningar om den görs tillgänglig för alla, utan ekonomiska hinder. 

Vi yrkar att distriktsorganisationen verkar för: 

Yrkande: 

● Att kollektivtrafikavgifterna i regionen kraftigt minskas eller avskaffas helt för att stärka 
hushållens köpkraft och främja en hållbar ekonomisk utveckling. 

● Att kollektivtrafikens finansiering säkerställs genom andra metoder, såsom regionala 
investeringar eller statligt stöd, för att bibehålla och förbättra servicenivån. 

● Att distriktet lyfter fram de positiva effekterna av minskade avgifter för jämlikhet, 
jämställdhet och klimat, samt realekonomiska fördelar för regionens utveckling. 

● Att Vänsterpartiet Göteborg fortsatt driver vallöftet om halverade priser på kollektivtrafiken i 
Göteborg genom återinförda subventioner. 

Vänsterpartiet Kungsladugård 

Distriktsstyrelsens svar: 
Vi håller med om att avgifterna i kollektivtrafiken behöver minskas eller avskaffas helt. För det finns 
det många goda argument, till exempel minskat klimatavtryck och att alla ska kunna röra sig i staden. 
Däremot ställer vi oss inte bakom att det skulle handla om att stärka köpkraften.  

Kollektivtrafiken är en oerhört viktig fråga, som också var en av våra prioriterade inför valet 2022. Vi 
har redan en överenskommelse med våra samarbetspartier S och Mp om att återinföra subventionen 
i kollektivtrafiken för göteborgarna. Förhandlingar pågår mellan kommunen och Västtrafik kring hur 
en sådan överenskommelse ska kunna se ut (senast vi hade subventioner så fanns ett kort för bara 
Göteborg, nu ingår även kranskommunerna).  

Distriktet arbetar aktivt med kollektivtrafikfrågan, bland annat genomfördes under förra året en 
kampanj som samordnades med övriga distrikt i Västragötalands regionen. Vi tog även fram flygblad i 
frågan i samband med det.  

Motionens förslag att distriktet ska driva för att kollektivtrafikens finansiering ska drivas genom 
andra metoder står i direkt konflikt med både regionala och kommunala politiska program. Idag 
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driver Vänsterpartiet Göteborg på för att kollektivtrafiken ska finansieras mer av skatt och mindre av 
avgifter. Att binda sig till nationella åtgärder från riksdagen är samma sak som att sluta agera 
kommunalt eller regionalt i denna frågan. Det motionen föreslår kan hypotetiskt vara ett tillägg till 
befintlig linje, men inte som den nu är formulerad i beslutsförslag. 

Vi uppmanar också motionärerna att skicka in motionen till Representantskapet för 
ställningstagande.  

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionens andra att-sats 
- Att i övrigt anse motionen besvarad 

A31. Bevara Valhallabadet 
Bakgrund 

Vänsterpartiet har tillsammans med övriga partier i kommunen, förutom Miljöpartiet och 
Kristdemokraterna, slutit en överenskommelse som går ut på att riva Valhallabadet och 
Scandinavium för att bygga en ny multiarena som innefattar ett större badhus. 

Valhallabadet är i dåligt skick, men Higab har meddelat att det är möjligt att renovera. 

Många medborgare och föreningar engagerade i byggnadsvård har engagerat sig i en kamp mot det 
här beslutet. Göteborg stads egen kulturförvaltning har sagt att det vore ”en oacceptabel förlust” att 
riva badet. 

4 argument till varför Valhallabadet inte bör rivas 

1. Valhallabadet är ett av Göteborgs viktigaste kulturarv. Valhallabadet är ett unikt exempel på 
svensk 50-talsarkitektur med oerhörd verkshöjd gällande form, design och arkitektur och är Sveriges 
enda byggnad som fått en OS-medalj i arkitektur. Byggnadens kronjuvel, mosaikväggen, lyfts ofta och 
möjligheterna att bevara den om byggnaden rivs. Mosaiken är dock en del av en helhet. En byggnad 
är mycket mer än en samling väggar, fönster och dörrhandtag. Valhallabadet är i sin helhet ett 
omistligt konstverk och, inte minst, folkhemsminne och jämlikhetsmonument. 

2. Valhallabadet är en viktig kulturpolitisk referens i vår kamp för ett jämlikt samhälle. Valhallabadet 
byggdes med ideal om gemenskap och framförallt jämlikhet. Att vår stad består av byggnader som 
bär på dessa tankegods gör något med samtalen och tankarna i staden. Något som är omistligt i vår 
kamp för socialismen. Kommer Multiarenan bära på det tankegodset? 

3. Långsiktighet. Kommer Göteborg bara behöva ett badhus? Eller vore det inte mer långsiktigt att 
renovera Valhallabadet OCH bygga ett nytt badhus på en annan plats i Göteborg? 

4. Den mest hållbara staden är den vi redan har. Det är få saker som är så klimatskadligt som att riva 
hus som går att renovera. Om vi ser till punkt 2 och tänker, att vi kanske kommer behöva ett bad till 
någon gång i framtiden, så har vi gjort klimatet en enorm tjänst om vi behåller ett bad och bygger ett 
nytt istället för att riva ett och bygga två nya. Valhallabadet är också en byggnad som består av 
mycket teak, ett mycket högt värderat träslag som idag inte får utvinnas. 

Om vi river Valhallabadet tar vi ett irrationellt beslut som enbart utgår från våra egna stundande 
förutsättningar. Om vi river Valhalla berövar vi framtida generationer konst, kunskap och kulturellt 
kapital, och skjuter över en klimatskuld till dem. Vi berövar dem en oersättlig referenspunkt till en 
period då Sverige byggdes med ett jämlikt samhälle som mål. 

Yrkande: 

● Att Vänsterpartiet i Göteborg Stad ska motverka rivningen av Valhallabadet. 
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Vänsterpartiet Kortedala Gamlestaden Bergsjön 

Distriktsstyrelsens svar: 
Sedan en tid tillbaka är Vänsterpartiet sammankallande i arenaöverenskommelsen, som i övrigt 
består av Socialdemokraterna, Moderaterna, Demokraterna, Liberalerna och Centerpartiet. Det har 
givit Vänsterpartiet inblick och inflytande i arenaprojektets arbete. I stort har det varit positivt då 
Vänsterpartiet har påverkat projektets utformning vad gäller till exempel folkhälsa, simkunnighet, 
föreningsliv, skolidrott, motion och rekreation, men även en ökad tillgång till bostäder och 
samhällsservice. 

Som kommunalt bad är Valhallabadet uttjänt. Badets redan långa livstid ihop med decennier av 
eftersatt underhåll gör att en om- och tillbyggnation inte är möjlig. Att ens försöka renovera det hade 
inneburit att badet inte gick att använda under lång tid. Det finns inget annat bad som hade kunnat 
täcka upp för alla motionärer och skolklasser som idag använder Valhallabadet och som då hade stått 
utan. Men med det sagt är inte en renovering möjlig. Skicket är så pass dåligt att vi får vara glada om 
det går att använda till det nya badet är klart. Till exempel lossnade en stor bit från hopptornet i 
slutet av 2024, som tur var träffades ingen i fallet. Om det var möjligt hade vi haft kvar det, men 
Valhallabadet är tyvärr bortom räddning som bad. 

Det går inte annat än att hålla med motionärerna om att Valhallabadet är vackert och har spelat en 
stor roll i Göteborgs kulturhistoria. En viktig del i det pågående arbetet är därför att bevara de 
kulturhistoriska värdena. Det gäller bland annat hur värden såsom byggnadsdelar, konstnärlig 
utsmyckning och installationer ska återskapas i det nya badet eller på andra lämpliga platser i staden. 
Dessutom ska immateriella och känslomässiga värden kopplat till Valhallabadet hållas vid liv. Exakt 
hur detta kommer göras går inte att säga i nuläget, det är ett arbete som pågår. 

Att Valhallabadet varit en viktig kultur- och folkhälsopolitisk referens för ett jämlikt samhälle är 
mycket riktigt. Badet har varit till gagn för flera generationer och bidragit till att öka simkunnigheten 
och stärka folkhälsan. Det ingick i en större satsning under 50- och 60-talet då många badhus 
byggdes, som hade en livslängd på ungefär 50 år. Att Vänsterpartiet nu vill att ett nytt stadsbad byggs 
är ett sätt att återuppväcka tidigare generationers investering i simkunnighet och folkhälsa. Det 
kommer leda till att skolklasser, föreningar och motionärer får en ökad tillgång till bad och simning. 
Då är det samtidigt glädjande att vi också bygger nya simhallar i Askim och Kortedala. Vi är med 
andra ord inne i en ny satsning på badhus för en stärkt folkhälsa och ett mer jämlikt samhälle. 

Samtidigt är det viktigt att konstatera att Vänsterpartiet inte tycker att allt i arenaprojektet är bra. 
Givande och tagande har gjorts i diverse förhandlingar. Till exempel hade det varit rimligt att ett nytt 
stadsbad och en ny arena inte byggs på samma plats, om en ny arena överhuvudtaget ska byggas 
(detta är inget vi kan kommunicera utåt då arenaöverenskommelsen innefattar gemensam och 
sammanhållen kommunikation.) Med det sagt gör vi fortsatt bedömningen att fördelarna med att ett 
nytt stadsbad byggs överväger nackdelarna. 

Konsekvensen av att motionens bifalls hade varit att Vänsterpartiet behöver lämna samarbetet inom 
arenagruppen. Med hög sannolikhet skulle då inte ett nytt stadsbad kommer till stånd alls. I linje med 
det ovan anförda skulle det innebär en stor förlust för Göteborg. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen  

A32. Bevara Valhallabadet och Scandinavium 
Bygg- och fastighetssektorn svarade 2021 för motsvarade 21,7 procent av Sveriges totala utsläpp av 
växthusgaser, enligt SCB/Boverket. Mot bakgrund av de miljöhänsyn som lagstiftats om både i EU och 
Sverige, bör V arbeta för att bevara vårt befintliga byggnadsbestånd. 
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Det innebär att den grupp som – långt innan planprocessen inletts kommit överens om att riva – 
behöver ändra inriktning och i stället arbeta för att Valhallabadet och Scandinavium bevaras, vilket 
enligt HIGAB:s utredning 2021 är möjligt. 

En ansenlig mängd kritiska yttranden har inkommit i planprocessens inledningsskede, från enskilda, 
föreningslivet och förvaltningarna. Olika aktioner pågår för att bevara Valhallabadet, debatten förs i 
media och i form av möten och föreläsningar. V behöver lyssna på opinionen och försöka hitta en 
mer skonsam väg att skapa utveckling.  

Yrkande: 

● Att V ska arbeta för att Valhallabadet ska bevaras 
● Att V ska arbeta för att Scandinavium ska bevaras 
● Att Distriktsstyrelsen fattar ett inriktningsbeslut om att, i linje med EU-förordningar, 

Göteborgs Stads miljöpolicys och undertecknade inriktningsbeslut om cirkulär ekonomi, 
arbeta för ett bevarande av byggnader i första hand, vilket således innefattar ovan nämnda 
byggnader.  

Pf Linné 

Distriktsstyrelsens svar: 
Distriktsstyrelsen står bakom den kommunalpolitiska uppgörelse som Vänsterpartiet ingår. 
Vänsterpartiet har tillsammans med Socialdemokraterna, Moderaterna, Demokraterna, Liberalerna 
och Centerpartiet, slutit en överenskommelse som går ut på att riva Valhallabadet och Scandinavium 
(som även den kommer att bli utförtjänt anläggning) för att bygga en ny multiarena som innefattar 
ett större badhus.  

I övrigt hänvisar vi till vårt svar på motion A32. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att avslå motionen 

A33. Higabs hyressättning av kulturlokaler 
Det finns två hyresmodeller i staden: en för kulturförvaltningens egna verksamheter (museer med 
mera) och en för det fria kulturlivet. 

I det specifika fallet med museer bygger Higabs marknadshyresmodell på att museernas lokaler 
befinner sig på en marknad med andra jämförbara lokaler men det är uppenbarligen inte så i 
praktiken. Det finns ingen entydig marknadshyra för unika kulturhistoriska byggnader eftersom det 
saknas jämförbara objekt på en öppen marknad. 

När kommunal kulturverksamhet bedrivs i kommunala lokaler finns två finansieringsmodeller: 
antingen ger kommunen (och staten) pengar till verksamheten som sedan betalar hyra, eller så ger 
kommunen (och staten) pengarna direkt till fastighetsägaren (Higab). I de aktuella fallen är lokalerna 
redan bestämda (t.ex. Konstmuseet ska vara på Götaplatsen och Röhsska på Vasagatan), vilket gör 
hyreskonstruktionen onödig. Om kommunen äger både byggnaden och driver verksamheten kan 
hyreskonstruktionen ses som en intern bokföringsåtgärd. Pengarna flyttas bara runt inom samma 
organisation. Denna situation är uppriktigt sagt löjlig och undergräver dessa institutioners själva 
förmåga att existera och bedriva verksamhet. I dessa fall kan det vara mer effektivt att budgetera 
direkt för drift och underhåll av byggnaden. Eftersom kommunen ändå är ytterst ansvarig för att 
bevara de kulturhistoriska byggnaderna spelar hyran ingen roll för verksamhetens resurser. 

Bortom den kritisierade kostnadshyresmodellen och den vanligt förekommande 
marknadshyresmodellen finns en tredje nollhyresmodel eller ickehyresmodell där hyrorna avskaffas 
och man finansierar skötseln av byggnaderna med direkta anslag. Det vore enklare och mer logiskt 
om Higab får pengar direkt från kommunen utifrån de bevarandeambitioner som kommunen har. 



Motioner med DS svar till Distriktsårskonferens 2025 
Svar antagna 2025-01-19 

60(65) 

Diskussioner om nivån på skötseln och kostnader tas då direkt mellan Higab och 
kommunen/kulturnämnden. 

Yrkande: 

● Att Vänsterpartiet uttalar sitt motstånd mot marknadshyror även inom kultursektorn. 
● Att Partiet lägger härmed fram förslag 2 från ärendet "Kulturnämndens lokaler – ekonomiska 

och organisatoriska effekter" (diarienummer 0360/23) direkt till kommunfullmäktige. 
Förslaget innebär att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att utreda 
alternativ till nuvarande hyressättnings- och finansieringsmodell avseende de museilokaler 
som staden äger, för att säkra en långsiktigt hållbar finansiering för stadens museer. Partiet 
kommer att verka för att vinna majoritet för detta förslag. 

● Att partiet hemställer till kommunfullmäktige att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda 
en ändrad ägardirektiv för Higab som möjliggör en mer flexibel hyressättning för 
kulturverksamheter i kommunala lokaler. Utredningen ska särskilt beakta möjligheten till 
undantag från självkostnadshyra och marknadshyra för verksamheter med särskilt stort 
kulturellt värde eller som har svårt att finansiera sig själva. Utredningen ska även utvärdera 
olika modeller för finansiering av kulturverksamheter, inklusive möjligheten till nollhyra för 
vissa typer av verksamheter. 
Slutligen, om en majoritet bakom beslutet saknas eller bedöms som ogenomförbart eller 
orealistiskt 

● Att distriktsstyrelsen skapar ett färdigt policyförslag och policydokument om alternativa 
hyresmodeller för museer och det fria kulturlivet, som konkretiserar nollhyresmodellen och 
andra lämpliga modeller, inklusive finansieringsmekanismer, kriterier för vilka verksamheter 
som ska omfattas och en konsekvensanalys. Detta dokument ska vara redo att användas vid 
en mer lämplig tidpunkt när det finns en majoritet i kommunfullmäktige, såsom och 
förhoppningsvis i början av nästa mandatperiod. 

Eóin Shortt, Vänsterpartiet Stigberget Majorna 

Distriktsstyrelsens svar: 
Distriktsstyrelsen instämmer i brödtextens beskrivning av problemen med att lokalkostnaderna utgör 
en oproportionerlig del av kulturnämndens budget på bekostnad av resurser till verksamhet och 
bidrag till den fria kulturen. I vårt svar på motion A23 beskriver vi kort de olika hyresmodeller som 
gäller för stadens kulturverksamheter och den fria kulturen. Vi har i Budget 2025 lagt ett uppdrag till 
Stadsfastighetsförvaltningen om att ge förslag på hur staden kan möta kulturarbetares och 
föreningslivet behov av verksamhetslokaler. Vi menar att vi bör avvakta och se vad den utredningen 
kommer fram till när det gäller den fria kulturen. 

Vi avslår att-sats 1 med motiveringen att den riktar sig till Vänsterpartiet och därmed bör skickas till 
kommande kongress. Vi bifaller att-sats 2 för att vi menar att en sådan utredning är helt nödvändig 
med tanke på de stora investeringsprojekt som Kulturnämnden står inför med nytt Magasin och till- 
och ombyggnad av Konstmuseet. Vi menar dock att en sådan utredning inte ska föregripas av ett 
konkret förslag på ändrat ägardirektiv till Higab AB av ett redan formulerat policydokument och 
avslår därför att-sats 3 och 4.  

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla att-sats 2 
- Att avslå att-satserna 1, 3 och 4 

A34. Könsseparata träffar, inte könsseparatism 
Vi noterar att ordet könsseparatism används flitigt i våra interndokument. Vi vill betona att det vi 
bedriver i verksamheten är könsseparata möten, inte könsseparatism. Könsseparatism är en ideologi 
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som riskerar att lägga ansvaret för internfeminism främst på våra systrar och exkludera manliga 
partikamrater, samt våra icke-binära kamrater vilket distriktet har åtagit sig att förbättra. 

Vi menar att ansvaret för internfeminism är allas gemensamma och för att använda rätt begrepp 
föreslår vi att ”könsseparatism” ersätts med ”könsseparat” i distriktets interndokument. 

Vi är medvetna om att ”könsseparatistiska” står i stadgan, och kommer till kommande kongress 
motionera för en stadgeändring. Eftersom vårt förslag innebär en terminologisk förändring, då vi för 
närvarande redan bedriver könsseparata träffar, anser vi att det i distriktet är ok att benämna det vid 
korrekt namn. 

Därför yrkar vi på: 

Yrkande: 

● Att uppdra distriktsstyrelsen att uppdatera alla distriktsspecifika dokument där 
”könsseparatistiska träffar” nämns till ”könsseparata träffar.” 

Emma Svensson, Backa 
Grith Fjeldmose, Backa 

Sofia Abdulmanova Blommenhag, Lundby 
Walter Hornfelt, Kortedala-Gamlestaden-Bergsjön 

Distriktsstyrelsens svar: 
Vi delar motionärernas uppfattning. Även om den politiska diskussionen om begreppet separatism är 
angelägen anser vi att motionärernas förslag återspeglar distriktets nuvarande praxis. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att bifalla motionen 

A35. Jämlik rörelsefrihet för alla Göteborgare 
BAKGRUND 

Socialtjänsten i Göteborg har nu på 20-talet, i enlighet med skriftlig information från myndigheten, 
börjat avvika från tidigare praxis och handläggning vad gäller behövandes möjligheter att röra sig 
fritt, genom innehav av kollektivtrafikens månadskort, under tid då de beviljas försörjningsstöd. 2020 
beviljades månadskortet direkt. Något år senare införde man motkrav på kvitto och ännu något år 
senare drogs möjligheten in helt, med hänvisning till “riktlinjer”, som lär betyda “ny budget”. De 
tidigare besluten att bevilja månadskort hänvisade istället till lag. Samtidigt antas pensionärer även 
fortsatt behöva röra sig i staden genom att åka kollektivt, och får därför ett månadskort, med vissa 
begränsningar, av kommunen. 

ARGUMENT 

RÄTT TILL HÄLSA 

Det är en mänsklig rättighet att kunna röra sig i sin egen stad. Om man inte bor på fjärde långgatan, 
och därför lätt når resten av staden, behöver man ett månadskort för att kunna röra sig, söka jobb, 
bryta skadlig social isolering, besöka restauranger, bibliotek, affärer och skärgård, för att leva. 
Människor behöver rekreation, sociala kontakter rent allmänt och kontakter med släkt och vänner. 

Utan möjlighet att röra sig blir behövande låsta till sitt kvarter. Utsatta grupper, som redan behöver 
mer vård, hindras från att vara friska och blir mer sjuka istället. De som är mellan jobb, lever på a-
kassa och har kompletterande försörjningsstöd upp till 9000 kr per månad, och de som blir 
pandemiuppsagda kan gå rakt in i depression, vårdkontakter och nya eller utökade insatser från 
socialtjänstens grenar. 
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SOCIALTJÄNSTENS FUNKTION 

För att människor ska kunna ha det drägligt och samhället fungera på ett godkänt sätt behöver en 
socialtjänst finnas. Socialtjänsten har i uppdrag att undvika att människor hamnar i misär, och den 
ska inte istället skapa den. Det den ska skapa är självständiga liv med respekt för individers olika 
förutsättningar. Övergår den till att vilja stänga in vissa människor, men inte pensionärer, hemma, 
motverkar den sitt eget arbete, och försvagar istället för att stärka. 

Socialtjänstbeslut ska bygga på lagstiftning, inte på nyckfulla riktlinjer. En riktlinje måste vara uttryck 
för lagstiftning, inte istället för vilja, som kan växla i olika tider beroende på infall, som viljor gör. 
Ingen medger öppet att orsaken är en ny budgetvilja, även om budgetar ofta brukar framföras som 
skäl för avsteg från lagstiftning i debatter. Riktlinje är ett annat ord för viljeyttring och kan inte 
lagenligt sätta lagstiftning ur spel. 

FÄRDRIKTNING 

Staden motarbetar sig själv när den vänstra handen bekämpar den högra. Vad man verkligen vill med 
denna dramatiska försämring är oklart; skapa massiv ohälsa, tryck på sjukvården eller en 
självskadevåg, få kritik från humanitära organisationer eller bara ge missnöjets partier, som SD, ökat 
väljarstöd. Enskilda handläggare har efter de nya riktlinjernas införande uttalat att de vill "jobba på 
ett annat sätt", det vill säga bevilja de lokala resorna som innan.  

SAMHÄLLSUTVECKLINGEN 

Socialtjänsten har inte i uppdrag att till varje pris försöka försämra utsatta människors liv. Den ska 
hjälpa människor istället och önska dem välgång, att de har det bra. Om socialtjänsten vänds i sin 
motsats, och börjar göra illa istället, kommer de svagaste grupperna att må mycket sämre och riskera 
att få sina liv förstörda och avslutade. Det är vad som händer när det inte längre får finnas något 
hopp. Då går självskadestatistiken åt fel håll. Om ingen tror på en, eller ens tycker att man är värd att 
få känna hopp, hur ska man då kunna tro på sig själv och kämpa vidare. Så orkar ingen leva. Då kan 
de som har lägenhet hamna på gatan och de som var på gatan hamnar i graven. Alla flyttas ner ett 
steg. 

Utslagning behöver ett samhälle förhindra, för allas skull, så att det ska vara ett samhälle värt 
namnet, som invånare kan tycka om, slappna av och utvecklas i. Därför skapade man socialtjänster i 
många länder, redan för över 100 år sedan, på 1800-talet. 

LÖSNING 

De behövande som beviljas försörjningsstöd av socialtjänsten i Göteborg behöver få månadskort igen 
så att de kan resa kollektivt igen. De borde inte behandlas sämre än pensionärer och inget borde 
hindra att de åtminstone beviljas samma typ av kort som dessa har. 

Yrkande: 

● Att vänsterpartiet ska verka för att personer som beviljas försörjningsstöd av socialtjänsten i 
Göteborg ska ha god hälsa och inte bli socialt isolerade. 

● Att vänsterpartiet ska verka för att personer som beviljas försörjningsstöd av socialtjänsten i 
Göteborg åter ska beviljas bistånd till månadskort i lokaltrafiken i Göteborg (periodbiljett Zon 
A 30 dagar). 

● att vänsterpartiet ska verka för att personer som beviljas försörjningsstöd av socialtjänsten i 
Göteborg ska kunna resa kollektivt på samma villkor som de pensionärer som beviljas 
seniorkort/seniorbiljett i Göteborg. 

● Att vänsterpartiets företrädare under år 2025 redovisar för partiets medlemmar i Göteborg 
hur det gick med de kontakter med socialtjänsten och andra parter som orsakas av denna 
motion, så att resultatet blir känt för dem.. 
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Jack Ljunggren, Kortedala-Gamlestaden-Bergsjön  

Distriktsstyrelsens svar: 
“De som är beroende av samhällets stöd för sin dagliga försörjning ska ha rätt till ett värdigt liv.” Med 
bland annat det i åtanke lyfter vårt kommunpolitiska program just målet om att återinföra 
kollektivtrafikkort till alla med ekonomiskt stöd. Att inte fattiga ska bli socialt isolerade (med gratis 
kollektivtrafik som metod) är alltså redan vår politik i staden.  

Att införa samma villkor som vi ger seniorer kan vara ett bra första steg, men vi vill inte att 
årskonferensen ska besluta om detaljer i hur vi når våra mål utan lämna rörelsefrihet åt våra 
parlamentariker att anpassa. Huvudmålet är dock detsamma, vi ska tillhandahålla rörelsefrihet åt 
invånare med försörjningsstöd. 

Vi anser inte att det är lämpligt av årskonferensen att utkräva återkoppling kring sitt arbete i 
specifika frågor utan vi får hänvisa till den verksamhetsrapport som våra representanter i respektive 
nämnd lämnar till DÅK. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att anse första att-satsen besvarad 
- Att anse andra att-satsen besvarad 
- Att avslå tredje att-satsen 
- Att avslå fjärde att-satsen 

A36. Motion för ett inkluderande Klarspråk 
Kommunikationen från myndigheter, kommuner, landsting och annan offentlig verksamhet regleras 
av språklagen (2009:600) för att stärka demokratin. I lagens så kallade klarspråksparagraf, 11§, står 
det att ”Språket i offentlig verksamhet ska vara vårdat, enkelt och begripligt”. I förvaltningslagen 
(1986:223) står det också att ”Myndigheten ska sträva efter att uttrycka sig lättbegripligt.” Det 
innebär att information av olika slag ska vara anpassad till mottagarna. Många myndigheter och 
kommuner arbetar aktivt för att deras språk ska vara så begripligt och tillgängligt som möjligt. Det 
kallas för klarspråk. 

Att uttrycka sig tydligt och begripligt ger färre missförstånd och ett ökat förtroende och högre tillit 
både inom och utom organisationen. Exempelvis: “Mötesplatsen Mariaträffen är 
generationsöverskridande”. “Mötesplatsen Mariaträffen riktar sig till människor i olika åldrar”. 

Lokalförening Centrum, Vänsterpartiet Göteborg är ingen myndighet men vi är ett socialistiskt, 
feministiskt och antirasistiskt parti som vill vara inkluderande. Vi vill bidra till att bl a utmana 
patriarkala maktstrukturer och vi vill nå så många som möjligt och agera i ansvarighet. 

Därför är det angeläget att Vänsterpartiet Göteborg kommunicerar sitt budskap med text som är 
enkel, tydlig, begriplig och anpassad för mottagaren. Klarspråkad text innebär att skriva med 
mottagaren i centrum och anpassa innehåll, struktur och språk till läsaren. Att skriva klarspråk är 
också att visa läsaren respekt och hjälper till att fånga hens uppmärksamhet och förståelse för 
textens budskap.  

Yrkande: 

● Att distriktsårskonferens ger organisationen i uppdrag att under verksamhetsåret använda 
klarspråk i sin kommunikatio. 

Åsa Sundin, lokalförening Centrum 
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Distriktsstyrelsens svar: 
Distriktsstyrelsen håller med om att det är viktigt att skriva så att alla förstår. Ibland kan politiken 
vara svår att förstå redan utan ett krångligt språk. Då ska vi inte göra den krångligare. Vi tycker också 
att vi är ganska duktiga på att skriva så att folk förstår, särskilt om man jämför med andra partier. 

Samtidigt finns det tillfällen där det krävs att vi använder ett exakt språk som lätt blir lite krångligt. 
Det ska vi undvika att göra när vi kommunicerar med allmänheten. Vi ska försöka undvika det när vi 
kommunicerar med partimedlemmar också. 

Distriktsstyrelsen vill därför att vi bestämmer på ett lite annorlunda sätt. 

Distriktsstyrelsens förslag till beslut: 
- Att distriktsstyrelsen tillsammans med personalen tittar på hur vi kan förbättra 

förtroendevaldas kunskap om hur man kommunicerar i klarspråk. 
- Att därmed anse motionen besvarad 
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Reservationer 
 

Jag reserverar mig mot DS beslut att avslå följande motioner till DÅK 2025: 
V24, V30, V39, V40, A4, A16, A17. 

Göteborg 250119 
Lars Henriksson 

 

Jag reserverar mig mot DS svar på motion v42 till förmån för följande. Förslaget från motionärerna är 
helt i linje med de skrivningar avseende “En organisation för digitala aktivister” som återfinns i 
partiets långtidsplan Strategidokumentet. I partistyrelsens verksamhetsplan hittar vi uppgiften att “ta 
fram en plan för valåret 2026 för hur vi både brett och smalt kan stärka Vänsterpartiets närvaro på 
sociala medier, genom samordning av de resurser som finns i hela partiorganisationen”. Motionens 
förslag är en modest men viktig konkretisering av dessa stora ambitioner. Bifall den. 

Christian de Souza 

 

Jag reserverar mig mot DS beslut att avslå motion V42. 

Patrik Helgeson 

 

Reservation till V42: 

Våra kommunikatörer gör idag ett utmärkt arbete som ständigt utvecklas, och det är tydligt att vi har 
lyckats nå ut till fler. Samtidigt ser jag en möjlighet att ytterligare stärka vår insats genom att aktivera 
fler medlemmar och skapa ett samspel där personalens expertis och medlemmarnas engagemang 
flätas samman. För att kunna mäta oss med våra motståndare, som har kapitalet på sin sida och 
historiskt sett varit skickligare, måste vi fullt ut nyttja vår kollektiva styrka. Jag vill därför reservera 
mig, eftersom jag anser att vi behöver utnyttja vår starkaste resurs – våra medlemmar och vår 
personal – ännu mer för att utveckla vår digitala valkommunikation. En annan central aspekt är att 
synliggöra det viktiga arbete som våra duktiga parlamentariker redan utför. Genom att stärka våra 
kommunikationskanaler kan vi tydligare lyfta fram deras insatser och nå en bredare publik. I en tid 
där många upplever att samhällsutvecklingen går åt fel håll och där politiken riskerar att alienera 
människor, är det avgörande att vi finner nya vägar för att engagera och knyta an till den kommande 
generationen. Det är inte bara viktigt att driva vår politik – det är minst lika viktigt att den syns. Om vi 
inte lyckas förmedla våra framsteg och insatser riskerar vi att våra väljare inte förstår varför deras val 
spelar roll. 

Sofia Blommenhag 


